
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان:

آموزش رایگان هنر در جنوب کرمان ادامه دارد
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مدیراجرایی اتا ق بازرگانی جنوب کرمان: ۹سال از راه اندازی گمرک جیرفت می گذرد، پویایی مورد انتظار 
را از گمرک نمی بینیم  و این واحد، پرسنل متخصص و قوی ندارد

رشد اقتصادی بدون نفت
  ۴.۳ درصد شد

شهردار کرمان خبر داد:

راه اندازی ۲۴ دوربین ثبت 
تخلف شهری در رینگ 
 بزرگراهی شهر کرمان 

 معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان:

در ساماندهی گلزار شهدای کرمان دستگاه های 
اجرایی همراهی کنند

2

ساماندهی کشتارگاه 
دام زرند

عمده افراد تحت 
پوشش کمیته امداد 

کرمان زنان سرپرست 
خانوار هستند

زرنـد  شـهردار 
گفـت: بیـش از 

دوسـوم محوطـه کشـتارگاه دام شـهر 
بـا اسـتفاده از آسـفالت سـرد بهسـازی و 
سـاماندهی می شـود. علـی ضیاءالدینـی 
بـا اشـاره بـه پروژه هـای عمرانـی در حـال 
اجـرای شـهرداری از جملـه بوسـتان 
زیتون، حاشـیه بلوار ۱۵ خرداد، بوسـتان 
قرنـی، جدول گـذاری بهشـت زهـرا و 
میـدان دانشـگاه، اظهـار کـرد: رونـد کنـد 
اجـرای پروژه هـای عمرانـی بایـد جبـران 
و رضایتمنـدی شـهروندان جلـب شـود.

آغـاز  از  اسـتاندار کرمـان  عمرانـی  امـور  هماهنگـی  معـاون 
 سـاماندهی گلـزار شـهدای کرمـان از ابتـدای مهرمـاه خبـر داد.

مصطفـی آیـت اللهـی موسـوی در نشسـتی بـه منظـور سـاماندهی گلـزار شـهدای کرمـان 
بـا حضـور نماینـده سـپاه، رئیـس شـورای شـهر، شـهردار بـا اشـاره بـه ارائـه خدمـات 
شایسـته بـه زائـران مرقـد سـردار و نزدیکـی بـه سـالگرد شـهید سـلیمانی از دسـتگاه های 
اجرایـی خواسـت بـا هماهنگـی مشـاور و طبـق طـرح مصـوب، گازرسـانی و تأمیـن آب 
 و بـرق گلـزار را آغـاز کـرده و شـهرداری پـس از اتمـام کار، معابـر جدیـد را آسـفالت کنـد.
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تغییر نمونه گیری هم  جایگاه کرمان 
در شاخص فضای کسب وکار را بهبود نداد

رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزی در گفت وگو با »کاغذ وطن «: 
کندی فرآیند اداری و دشواری تامین آب موضوعاتی است که جایگاه کرمان 

را پایین آورده است
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بر اسـاس اعـام مرکز آمـار ایـران، در فصـل بهار امسـال، 
نـرخ رشـد اقتصـادی بـا نفـت ۳.۸ درصـد و نـرخ رشـد 

بـدون نفـت ۴.۳ درصـد بـوده اسـت.
بـر اسـاس آخریـن نتایـج حسـاب های ملـی فصلـی مرکـز آمـار ایـران، محصول 
ناخالـص داخلـی)GDP( بـه قیمـت ثابـت سـال ۱۳90 در سـه ماهه اول سـال 
۱۴0۱ به رقـم ١٨٨٧ هزار میلیـارد ریال با نفـت و ١٦١٤ هزار میلیـارد ریال بدون 
احتسـاب نفـت رسـیده اسـت، در حالیکـه رقـم مذکـور در فصـل مشـابه سـال 
قبل بـا نفـت ١٨١٨ هـزار میلیارد ریـال و بـدون نفـت ١٥٤٨ هـزار میلیـارد ریال 
بوده کـه نشـان از رشـد ٣,٨ درصـدی محصـول ناخالـص داخلـی با نفـت و ٤.٣ 
درصدی محصـول ناخالـص داخلی بدون نفـت در فصل بهـار سـال ۱۴0۱ دارد.

شـهردار کرمان، از راه انـدازی ۲۴ دوربین ثبت 
تخلـف شـهریِ دیگـر در رینـگ بزرگراهـی و 

ورودی های شهر کرمان خبر داد. سعید شـعرباف، با اشاره به اینکه 
در دو مـاه اخیر،۱۱ سـامانۀ ثبت تخلف شـهری در رینـگ بزرگراهی 
و ورودی های شـهر، فعال و هوشـمند شـده اسـت، افزود: اکنون 
نیز، ۲۴ دوربین ثبت تخلف دیگر به رینگ شـهر اضافه می شود که 

نقش ویـژه ای در کاهـش تخلفات و حـوادث رانندگـی دارد.
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رتبه سی ام کرمان رتبه سی ام کرمان 
در شاخص فضای کسب و کاردر شاخص فضای کسب و کار

 لاریجانی را نمی توان 
از دفتر سياست ایران حذف کرد

مصوبه شورای عالی فضای مجازی ، حق 
نظارت را از مجلس سلب کرد

تاکید رئیس قوه قضاییه بر رسیدگی سریع و دقیق به پرونده سرقت های خشن

روزنامه دنیای اقتصاد نوشت: نام علی لاریجانی از عالم سیاست 
ایران حذف شدنی نیست، حتی اگر پست رسمی در سپهر سیاسی 
کشور نداشته باشد. همین دو روز پیش بود که یک بار دیگر نام او 
برای نشستن در یکی از کرسی های مهم سیاسی ایران مطرح شد. 
شایعه ای که از انتصاب علی لاریجانی به عنوان رئیس هیات عالی 
حل اختلاف و تنظیم روابط قوا خبر می داد. به دنبال این خبر بود 
که دفتر علی لاریجانی در واکنش به این خبر آن را »شیطنت 
رسانه ای« توصیف کرد و در عین حال در واکنشی دو پهلو اعلام 
کرد که این خبر را نفیا و اثباتا نه تایید و نه تکذیب می کند. این هیات 
نخستین بار با حکم رهبر انقلاب در مردادماه سال ۱۳۹۰ با هدف 
حل اختلاف و تنظیم روابط قوای سه گانه در اجرای بند ۷ اصل ۱۱۰ 
قانون اساسی تشکیل شده است که آیت الله هاشمی شاهرودی در 
آن مقطع به عنوان رئیس آن منصوب شده بود. از آنجا که مرداد 
۱۴۰۰ حکم پنج ساله اعضای هیات عالی حل اختلاف و تنظیم 
روابط قوا به پایان رسیده و هنوز حکم جدیدی برای اعضای این 
هیات و رئیس جدید آن ابلاغ نشده، به نظر می رسد همین موضوع 
موجب طرح شایعه ریاست علی لاریجانی بر این هیات شده است.

چرا خبر انتصاب لاریجانی مطرح شد؟
این نخستین بار نیست که پس از انتخابات ریاست جمهوری سال 
۱۴۰۰، شایعاتی در مورد انتصاب علی لاریجانی به سمت های 
مختلف مطرح می شود. پیش از این هم خبرهایی مبنی بر 
ریاست او بر هیات امنای دانشگاه آزاد و ریاست مجمع تشخیص 
مصلحت نظام مطرح بود که این خبرها هم پس از مدتی تکذیب 
شد. اردیبهشت سال ۹۹ علی لاریجانی آخرین سخنرانی اش در 
مجلس شورای اسلامی را به عنوان رئیس مجلس دهم ایراد کرد و 
به دنبال آن به عنوان یکی از کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری 
۱۴۰۰ وارد رقابت های انتخاباتی شد، اما در کمال ناباوری در لیست 
ردصلاحیت شدگان شورای نگهبان قرار گرفت. موضوعی که 
موجب رنجش او و نامه هایش به شورای نگهبان و پاسخ های این 
شورا به او شد. به دنبال این ماجرا که ابعاد سیاسی آن گسترده تر از 
انتظار بود، مقام معظم رهبری در سخنانی ضمن اشاره به موضوع 
ردصلاحیت های شورای نگهبان بدون نام بردن از فرد خاصی با 
بیان اینکه »به بعضی از افرادی که صلاحیت شان احراز نشد، ظلم و 
جفا شد.« از دستگاه های مسوول خواستند تا مواردی را که گزارش 
خلاف واقع راجع به فرزند یا خانواده کسی داده شده، جبران کنند. 
اما با وجود انتظارها علی لاریجانی به گردونه رقابت های انتخاباتی 
بازنگشت و حتی پس از برگزاری انتخابات ریاست جمهوری از 
مسوولیت پیگیری امور ایران و چین نیز کناره گیری کرد. حالا با 
گذشت یک سال از آن زمان یک بار دیگر نامش به عنوان رئیس 
هیات حل اختلاف قوا مطرح شده است. این خبر نخستین بار از 
سوی برخی کانال های تلگرامی در فضای مجازی منتشر شد و 
البته بلافاصله نیز از سوی دفتر علی لاریجانی با واکنش روبه رو شد. 

علی لاریجانی اکنون چه می کند ؟
فارغ از اینکه انتصاب علی لاریجانی به این سمت  صحت دارد  
یا خیر یا هدف از انتشار خبرهایی از این دست چیست، علی 
لاریجانی مدت هاست که بی سروصدا به عالم سیاست بازگشته 
است. براساس گزارش ها او ظاهرا از مدتی پیش در یکی از طبقات 
ساختمان هیات عالی حل اختلاف و تنظیم روابط قوا به عنوان یکی 
از بازوهای مشورتی کشور، جلسات مشورتی و کارشناسی برگزار 
می کند و گفته می شود حتی در یکی از این جلسات محمد جواد 
ظریف، وزیر خارجه سابق، رحمانی فضلی و علی اکبر صالحی نیز 

حضور پیدا کرده اند.

اگر در کشور قانونی وضع می شود بهتر است 
در مجلس وضع شود تا از استحکام و قوام 
ر باشد . مصوبه شورای  بیشتری برخوردا
ز نظر محتوایی سه  عالی فضای مجازی، ا

اشکال جدی دارد.
گذشته  سال  مرداد   : مرشدی  جواد 
موافق  رای   ۱۲۱ با  مجلس  نمایندگان 
حقوق  از  صیانت  طرح  کردند  تصویب 
کاربران در فضای مجازی و ساماندهی پیام 
رسان های اجتماعی بر اساس اصل ۸۵ قانون 
اساسی مورد بررسی قرار گیرد؛ مجوزی که 
باید طرح صیانت در کمیسیون مشترکی 
بررسی می شد و مصوباتش همان مصوبه 
صحن علنی تلقی و مستقیم برای بررسی 
و ارائه نظر به شورای نگهبان ارسال می شد.

 اما این گونه نشد و درنهایت طرح صیانت 
از اصل ۸۵ هم خارج شد. طی این مدت 
فقان  بحث های زیادی در مجلس بین موا
و مخالفان طرح و در مرحله ای نیز مرکز 
پژوهش ها وارد عمل شد و نهایتا ، خبرها از 
کنار گذاشتن طرح صیانت حکایت داشت و 
به همین دلیل ، سکوتی رسانه ای درباره این 

طرح جنجال برانگیز ایجاد شد .
اما ۱۵ شهریور ماه توئیت یک کارشناس 
فناوری اطلاعات ، مشخص کرد که شورای 
رئیس  ریاست  به  مجازی  فضای  عالی 
جمهوری بخش مهمی از طرح صیانت یا 
همان »تنظیم گر تنظیم گرها« را تصویب 
و شورایی جدید با اختیارات فراوان را مامور 

اجرای آن کرده است .
 اعضای حقوقی این شورا عبارتند از: رئیس 
جمهور )رئیس شورای عالی(، رئیس مجلس 
شورای اسلامی، رئیس قوه قضائیه، رئیس 
سازمان صدا و سیمای جمهوری اسلامی 
ایران، دبیر شورای عالی و رئیس مرکز، وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری، وزیر اطلاعات، رئیس کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی، رئیس 
کل  فرمانده  اسلامی،  تبلیغات  سازمان 
نقلاب اسلامی، فرمانده  ران ا سپاه پاسدا
یران.  نتظامی جمهوری اسلامی ا نیروی ا
اعضای حقیقی برای مدت سه سال انتخاب 

می شوند.
غلامرضا نوری قزلجه از اعضای کمیسیون 
ز مخالفان جدی  مشترک طرح و یکی ا
طرح صیانت در گفت و گو با خبرآنلاین 

تاکید کرد :
آیا مجلس از جزئيات طرح تصویب 

شده در شورای عالی فضای مجازی 
به ریاست رئيس جمهوری که بخش 

مهمی از طرح صيانت را تصویب 
کرد اطلاعی دارد یا خير؟

آن ها مصوبه خود را احتمالا برای رئیس 
مجلس می فرستند ولی الزامی ندازند آن 
را به نمایندگان ابلاغ کنند، به ما اعلام نمی 
کنند و نمایندگان به صورت عمومی در 

جریان قرار می گیرند.
با توجه به تعطيل بودن مجلس 

آیا در این ایام برای هيات رئسيه 
مصوبه خود را ارسال کرده اند؟

ز طریق  ند ولی ما ا بله احتمالا فرستاده ا
رسانه ها در جریان مصوبه قرار گرفتیم.
یعنی هيات رئيسه نيز در چنين 

مواردی شما را در جریان قرار نمی 
دهد؟

نه این مرسوم نیست.
با توجه به این که جایگزین طرح 

صيانت در مجلس در حال بررسی 
بود، حالا که طرح صيانت در خارج 
از مجلس تبدیل به قانون شده، آیا 

این مصوبه قانونی است؟ 
شد  می  قانونگذاری  حوزه  این  در  اگر 
ز  و مجلس مصوبه داشت ، می توانست ا
ر باشد. ولی  استحکام بیشتری برخوردا
مصوبات شورای عالی فضای مجازی هم بر 
اساس اساسنامه خود و رویه ای که تاسیس 
شده، اجرایی می شود و این امری معمول 
است. در کشور ما مصوبات شوراهای عالی 
معمولا قابل اجرا هستند ولی خُب قطعا به 

استحکام قانون مجلس نیستند.
با این تفسير دیگر کميسيون 

مشترک حق اعتراض به این مصوبه 
را ندارد؟

کمیسیون مشترک بر اساس اصل ۸۵ قانون 
اساسی تشکیل شد و بعد طرح صیانت را 
از ذیل اصل مذکور خارج کردند. به طور 
موضوعیتی  دیگر  هم  کمیسیون  طبیعی 
نداشت. به همین دلیل رئیس مجلس شورای 
اسلامی طرح مذکور را به شورای عالی فضای 
نند  مجازی ارسال کرد. ولی افراد می توا
نظارت شخصی خود را به عنوان کمیسیون 

اعمال کنند.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای: قضات و کارکنان 
در مجتمع ویژه سرقت تهران، علی رغم مشکلات موجود، با 
انگیزه و تلاش مضاعف در حال کار بر روی پرونده ها هستند؛ 
امیدواریم در دادگاه نیز پرونده مرتکبان جرائم و سرقت های 
خشن با سرعت و دقت رسیدگی شود. به گزارش ایسنا، 
رییس قوه ی قضاییه دیروز دوشنبه )۲۱ شهریور( در جلسه 
شورای عالی قوه قضاییه ضمن تسلیت و تعزیت ایام اربعین و 
ذکر مناقب و مصائب آل الله اظهار کرد: مراسم اربعین امسال 
نیز همچون سال های گذشته و حتی بیشتر، پرشورتر و 
باشکوه تر، در حال برگزاری است؛ البته طبیعی است که 
ظرفیت های زمانی، مکانی و امکاناتی پاسخگوی عشق 

نامحدود ایرانیان به خاندان عصمت و طهارت و وجود مقدس 
امام حسین )ع( نیست و قطعاً آنطور که شایسته زائران 
اباعبدالله )ع( است، پذیرایی به عمل نیامد اما به هر ترتیب 
همه دست اندرکاران و مسئولان  امر در دولت، نیروهای مسلح 
و سایر بخش ها از جمله دادگستری های ما در شهرهای 
مرزی، حداکثر تلاش خود را برای رفاه حال زوار انجام دادند.   
رئیس دستگاه قضا به موضوع بازگشت زوار اربعین نیز اشاره 
کرد و تاکید داشت: باید از سوی مسئولان امر تلاش مضاعفی 
جهت تأمین شرایط مطلوب بازگشت زوار اربعین صورت 
گیرد. رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به بازدید اخیر خود 
از دادسراهای ناحیه ۲۷ تهران )امور جنایی – ویژه قتل( و 

ناحیه ۳۴ تهران )ویژه سرقت( اظهار داشت: قضات و کارکنان 
این دو مرجع قضایی با حجم بالایی از کار روبه رو هستند و 
به پرونده های سنگین و ثقیلی رسیدگی می کنند؛ جنس 
این پرونده ها و طرفین آنها نیز شرایط خاص کاری را ایجاب 
کرده است؛ یک طرف پرونده های مطروحه در این دو مرجع 
قضایی، افراد مالباخته یا بستگان افراد مقتول هستند که 
دردمندانه به عدلیه رجوع کرده اند و طرف دیگر افراد جانی و 
شرور هستند؛ علی ایحال حجم و جنس کار در دو دادسرای 
جنایی و سرقت سخت و سنگین است و ضرورت دارد به 
شعب این دو دادسرا، کارمند اضافه شود و برخی تجهیزات 

آن دو واحد قضایی تقویت گردد.

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه   شــهریور   ۲۲ ســه  شــنبه        ۱۳۱۷ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

گمرک جیرفت تشریفاتی است
»کاغذ وطن « در گزارشی نقش گمرک در کشاورزی جنوب کرمان را بررسی کرده است

مدیـر کل فرهنـگ و ارشـاد اسـامی جنـوب کرمان گفـت: در راسـتای 
سیاست های عدالت محور  وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی و توسعه 
فرهنگ و هنر، دوره های آمـوزش رایگان هنر در جنـوب کرمان ادامه 
دارد. بهرام مسـلمی مهنی در بازدیـد از دوره های آمـوزش رایگان هنر 
بازیگـری که بـا حضـور اسـاتید برتـر کشـوری در قلعه گنـج برگزار شـد، 
اظهار داشت: این دوره ها در تمامی شهرستان های جنوبی نیز ادامه و 

برگزار خواهد شـد. او آموزش را اصلی ترین نیاز هنـر در جنوب کرمان 
دانسـت و تصریح کرد: یکی از چالش های اساسـی اداره کل فرهنگ و 
ارشـاد جنوب آموزش هنرمندان اسـت که باید در اولویت قـرار گیرد.

 مسـلمی مهنی عنـوان کـرد: در قلمـرو هنرمنـدان افـرادی ورود پیـدا 
کرده انـد کـه بـدون آمـوزش و آگاهـی فعالیـت می کنند کـه می طلبد 

آمـوزش را پی بگیرنـد.

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

آگهی مناقصه عمومی  یک مرحله ای 
مناقصه واگذاری امور نگهداری و راهبری تاسيسات  مرکز آموزشی درمانی شهيد بهشتی  

شماره مناقصه: 72/17/7/1401دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

واگذاری تامين نيروی انسانی امورنگهداری و راهبری تاسيسات موضوع مناقصه

دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 

www.setadiran.ir
ب( پایگاه ملی مناقصات 

   http://iets .mporg.ir  
 )صرفاً جهت مشاهده(

11413960836برآورد یکساله )ریال(

570698042تضمين شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30روز پنج شنبه مورخ 1401/6/31دریافت اسناد

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و 
پيشنهادها در سامانه ستاد ایران

تا ساعت 14:30 روز شنبه مورخ 1401/7/16

از ساعت 11 روز یکشنبه مورخ 1401/7/17بازگشایی پيشنهادها

ضمناً جلسه توجيهی در ساعت11روز یکشنبه  مورخ 1401/7/10 در محل  مرکز آموزشی درمانی شهيد بهشتی برگزار خواهد شد.

محل تسليم فقط پاکت الف ) تضمين شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

 )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی:1380457

آگهی مزایده 
شماره م –د-پ -1401/6-9

دانشگاه علوم پزشکی بم در نظر دارد محل داروخانه بیمارستان پاستور بم را از طریق مزایده عمومی با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت) www.setadiran.ir (با شماره مزایده  5001090889000008 به صورت اجاره واگذار نماید.

                                                    1401/06/19 زمان انتشار در سایت : 
تا ساعت12 مهلت دریافت اسناد مزایده :1401/06/28 

تاریخ بازدید :همه روزه درساعت اداری ) 8 الی 13 (                            
09 1401/07/09تا ساعت00:   : ارسال پیشنهاد قیمت  آخرین مهلت 

                                        11 1401/07/09 ساعت  زمان بازگشایی : 
برنده :1401/07/09ساعت12               زمان اعلام 

علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و 

تماس  ذیل  های  باشماره  )توکن(  الکترونیکی  دریافت گواهی 
: نمایند  حاصل 

مناقصات  دفتر   ___021-41934: راهبردی سامانه  و  پشتیبانی  مرکز 
دانشگاه034443444601 

استانها در سایت سامانه  نام سایر  ثبت  اطلاعات تماس دفاتر 
www.setadiran.ir ( بخش"ثبت نام /پروفایل مزایده گر"   (

موجود است .
دانشگاه علوم پزشکی  و خدمات بهداشتی درمانی بم  شناسه آگهی: 1380531 

مزایده اجاره محل داروخانه بیمارستان پاستور

پیاپی 1317 

تاریخ چاپ 1۴۰1/۰6/22

مدیـرکل کمیتـه امـداد کرمـان گفـت: 
حدود ۱۲0 هـزار خانواده تحـت حمایت 
کمیتـه امـداد قـرار دارنـد کـه عمـده 
آنهـا زنـان سرپرسـت و نـان آور خانـواده 

. هسـتند
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عمده افراد تحت پوشش کميته 
امداد کرمان زنان سرپرست 

خانوار هستند
مدیرکل کمیته امداد کرمان گفت: حدود ۱۲۰ هزار خانواده تحت حمایت 
کمیته امداد قرار دارند که عمده آنها زنان سرپرست و نان آور خانواده هستند.
ناصر عسکری نژاد  در دیدار مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کرمان 
با اشاره به اینکه مجموعه کمیته امداد و هلال احمر به نوعی سازمان های 
حمایتی هستند افزود: خوشبختانه در زمینه توانمندسازی جامعه هدف 
کمیته امداد و هلال احمر گام های خوبی برداشته اند. عسکری نژاد بیان کرد: 
به رغم ظرفیت ها و ثروتی که در استان کرمان وجود دارد متاسفانه حدود 
۱۲۰ هزار خانواده تحت حمایت کمیته امداد استان کرمان قرار دارند که 
عمده این خانواده ها سرپرست و نان آور خانواده زنان هستند. او همچنین از 
حمایت این نهاد از حدود ۴۰ هزار دانش آموز و ۳۶۰۰ دانشجو در استان خبر 
داد و خطاب به مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان تأکیدکرد: می توان با 
هم افزایی برنامه های ویژه ای برای این قشر از جامعه هدف اجرا کرد. مدیرکل 
کمیته امداد استان کرمان یکی از رسالت های مهم دو مجموعه کمیته امداد 
و هلال احمر را رسیدگی به مردم و نیازمندان در حوادث و بحران ها دانست 
و اظهارکرد: می توان با هم افزایی و استفاده از ظرفیت های هر دو مجموعه 
در زمینه محرومیت زدایی قدم برداشت. او افزود: در این شرایط که مردم 
نیاز به کمک و امیدآفرینی دارند باید امید و نشاط را در جامعه تزریق کنیم.

رضا فلاح، مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کرمان نیز در این دیدار  
گفت: جمعیت هلال احمر و کمیته امداد دو نهاد مردمی هستند که در 
راستای مسئولیت های اجتماعی در حوزه محرومیت زدایی در اقصی نقاط 

استان اقدامات بسیار خوبی انجام داده اند.
او با اشاره به تعامل بین این دو دستگاه در حوزه محرومیت زدایی افزود: 
جمعیت هلال احمر درحال توسعه و گسترش خدمات درمانی و توان بخشی 

در مناطق محروم جنوب و شرق استان است.

متخلفان فولاد نبایدفرصت فرار 
داشته باشند

رئیس کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس گفت: انتظار ما این است 
که پرونده فولاد مبارکه اصفهان به سرعت رسیدگی شود و افرادی که 

مرتکب تخلف شدند، نباید فرصت فرار داشته باشند.
حجت الاسلام والمسلمین موسی غضنفرآبادی، درباره پرونده فولاد 
مبارکه اصفهان، اظهار داشت: گزارش تحقیق و تفحص مجلس از فولاد 
مبارکه اصفهان چندی پیش در صحن مجلس قرائت شد که حتماً باید 

از لحاظ حقوقی و کارشناسی و به طور دقیق بررسی شود.
نماینده مردم شهرستان های شرقی بم، نرماشیر، فهرج و ریگان در 
مجلس شورای اســلامی بیان کرد: برخی از مواردی که در فضای 
مجازی و برخی محافل دیگر درباره تخلفات رخ داده در فولاد مبارکه 
اصفهان گفته شده، از لحاظ حقوقی دقیق نیست. قوه قضائیه حتماً با 
دقت و بدون توجه به این فضاسازی ها، این موضوع را مورد رسیدگی 

قرار دهد.
رئیس کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
حتماً تخلفاتی در فولاد مبارکه اصفهان رخ داده، اما اعداد و ارقامی که 

درباره تخلفات رسانه ای شده است، دقیق نیست.
نماینده مردم شهرستان های شرقی بم، نرماشیر، فهرج و ریگان در 
مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: از سوی دیگر، گزارش مجلس از 
تخلفات رخ داده در فولاد مبارکه اصفهان کافی نیست و نباید تصور 
کرد که کار بررسی پرونده تمام شده است. ممکن است زمانی که این 
گزارش ها در قالب قوانین حقوقی قرار بگیرد، برخی از موارد آن اصلًا 

جرم نباشد.
حجت الاسلام غضنفرآبادی گفت: بنابراین نگاه ما این است که قوه 
قضائیه با توجه به موضوعات حقوقی، پرونده فولاد مبارکه اصفهان را 

بررسی کند و به فضاسازی ها توجه نکند.
رئیس کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
حتماً باید با افرادی که در این پرونده مرتکب تخلف شدند، به شدت 
برخورد شود چرا که این اتفاقات در مردم یأس و ناامیدی ایجاد می کند. 
انتظار ما این است که پرونده فولاد مبارکه اصفهان به سرعت رسیدگی 
شود و افرادی که مرتکب تخلف شدند، نتوانند در آرامش باشند و نباید 

فرصت فرار داشته باشند.

گمرک سـازمان دولتی اسـت که در زمینـه واردات 
و صـادرات کالا نظـارت می کند تـا الزامـات قانونی 
توسط وارد کننده و صادر کننده انجام شـود در واقع 
مجری و مسـئول تمام قوانین و مقررات تشـریفات 
صادراتی اسـت. جنـوب کرمـان در تولیـد تعدادی 
از محصـولات گلخانـه ای، جالیـزی و باغـی رتبـه 
نخست کشـوری را ازآن خود کرده اسـت. تولیدات 
کشـاورزی ایـن منطقـه در تامین نیـاز بازار کشـور 
سـهم ویژه ای دارد و صادرات گزینه مهم پیش روی  
حجم تولیدات حوزه کشـاورزی این منطقه اسـت.

محصـول مـزارع جنـوب کرمـان بـه لحـاظ تولید 
خـارج از فصل، عـلاوه بـر اینکه به  بـازار داخلـی راه 
پیـدا می کننـد در بازارهـای خارجی هم مشـتری 
دسـت به نقـد دارنـد. کشـاورزی جنوب کرمـان در 
مقابل ایـن ظرفیت صادرات، نتواسـته جـای واقعی 
خـود را در بازار هـای صادراتی پیدا کنـد و همچنان 
کشاورز این منطقه با دلهره کشـت را انجام می دهد 
و بانگرانی از اینکه نتیجه زحمت و هزینه او به خرید 
توافقی و دپو ختم شـود منتظر آخر فصـل می ماند.

چرا که ممکن اسـت با تولید مازاد محصول مشـابه 
در اسـتانی دیگر و یا وجـود خللی در صـادرات همه 

معـادلات او به هـم بریزد.
از جمله موانع پیش روی توسعه صادرات به عواملی 
مانند کمبود دانش و آگاهی و یا نبود سیاستگذاری 
در پیشـبرد اهداف توسـعه دهنده صادرات در کنار 
عوامل منطقه ای چـون ضعف در زیرسـاخت حمل 
و نقل، برندسازی و بسـته بندی می توان اشاره کرد.

گمـرک بـه عنـوان زیرسـاخت صـادرات جنـوب 
کرمـان در اواخر سـال ۹۲  دفتـر ارزیابـی گمرکات 
اسـتان کرمان بـه صورت موقـت در جنـوب کرمان 
در شـهر جیرفت تاسـیس و پـس از مـدت کوتاهی 
فعالیـت، ایـن دفتـر تعطیـل شـد کـه در نبـود آن 
محصولات مختلـف این منطقـه از طریق گمرکات 
بـم، زاهـدان و یـزد انجـام می گرفت و با مشـکلاتی 
از جملـه تاخیر در ارسـال بـار، معطلی های زیـاد در 
ایسـت های بازرسـی و آسـیب دیدن محموله های 
صادراتـی همـراه بـود. بعـد از تعطیلی دفتـر موقت 
ارزیابـی صـادرات بـا پیگیری هـای اتـاق بازرگانـی 
کرمـان، گمـرک جمهـوری اسـلامی ایـران بـا 
راه اندازی دفتر دائمی ارزیابی کالاهـای صادراتی در 
شهرسـتان جیرفت برای انجام تشـریفات صادراتی 

موافقـت کـرد و این واحـد گمرکی بـا عنـوان دفتر 
گمرک در جیرفت مستقر شـد. اخیرا نیز در حاشیه 
راه اندازی پایانـه ی صادراتی محصولات کشـاورزی 
جیرفت،نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس 
شورای اسلامی از راه اندازی اداره گمرک شهرستان 
جیرفت و جنـوب اسـتان از مهرمـاه امسـال در این 
منطقه خبرداد.گویا قرار اسـت دفتـر دائمی گمرک 

بـه اداره ارتقـا یابد.
گمرک جيرفت پویایی ندارد

 آن طـور که مدیـر اجرایـی اتـاق بازرگانـی، صنایع، 
معـادن و کشـاورزی کرمـان در جنـوب اسـتان به 
»کاغذ وطن« می گوید: حـدود ۹ سـال از راه اندازی 
گمـرک می گـذرد و اتـاق بازرگانـی طی ایـن مدت 
پشـتیبانی های لازم را از آن انجـام داده اسـت، امـا 
متاسفانه پویایی مورد انتظار را از گمرک نمی بینیم. 
کما اینکـه شـرایط برگشـت های مالی تجـار باعث 
شـده کـه شـیوه های تجـارت آنهـا فـرق کنـد بـه 
گونه ای کـه در واحد هـای گمرکـی اظهارنامه های 
خودشـان را رد می کننـد امـا در گمـرک جیرفـت 
رزومـه ای ثبـت نشـده اسـت و رزومـه محصولات 
جنوب کرمـان را باید از دفاتر گمرک سـایر شـهرها 

یم. بگیر
علی محبـان با اشـاره بـه اینکه گمـرک را بـا هدف 
گسـترش زیرسـاخت اصلـی تجـارت در جنـوب 
کرمان راه انـدازی کردیم افـزود: ایـن واحد گمرکی 
پرسـنل متخصص و قوی نـدارد و بازرگانـان نیاز به 
پشـتیبانی تیم گمرک دارد تا اینکه خروجی کالا از 
گمـرک واحد جیرفت بخـورد نه اینکـه کالای خود 

را از گمـرکات شـهرهای دیگر صـادر کنند.
حمایت بازرگانان جنوب کرمان

 ضروری است
مدیر اجرایی اتاق بازرگانی جنوب کرمـان ادامه داد: 
اینکـه گمرک به پویای نرسـیده اسـت همـه قصور 
به گمرک بـر نمی گـردد بخشـی از ایـن کوتاهی از 
سـمت بازرگانان انجام گرفته اسـت کـه باید طرف 
تجـاری مقابـل خـود را الـزام کننـد کـه اظهـارات 
گمرکـی خـود را در جیرفـت انجـام دهنـد و همـه 
فرآیند و تشریفات صادراتی از این واحد انجام گیرد. 
محبان می گوید:از طرفی واحد گمـرک در بازه های 
زمانی مختلف بسته است و متاسـفانه در اکثر مواقع 
بازرگانـان با درهای بسـته ایـن واحد روبرو شـدند و 
این باعث شـده کـه تجاربـه دلیل ایـن بی نظمی به 

دفتر گمـرک جیرفت مراجعـه نکنند.
او به قول مسـاعدت گمـرک در حل مشـکل تامین 
نیـروی انسـانی متخصص اشـاره و ابـراز امیـدواری 
کرد:بـا توجه بـه نظر مسـاعد گمـرک مبنی بـر راه 
انـدازی دفتـر گمـرک در کنـار پایانـه صادراتـی با 
شـروع  تجارت خرما از نیمه دوم مهر مـاه، اظهارات 

گمرکـی از واحـد جیرفـت صـورت بگیرد.
محبان  رونق کارگروه توسـعه صادرات را در جنوب 
کرمان ضـروری دانسـت و اظهار کـرد: بایـد در کار 
گروهـی تخصصی با هـدف ارزیابی مسـیر توسـعه 
صادرات، تمام فرآیندهـای صادراتی منطقه جنوب 
کرمان پشـتیبانی و مدیریت شـود و مسائل مرتبط 
با صـادرات خیلـی جدی تـر دنبال شـود و خروجی 

گمـرک در ایـن کارگروه رصد شـود.
صادرات جنوب کرمان
 زیر سایه دیگر استانها

حجـم صـادرات جنـوب کرمان بـه نام ایـن منطقه 
نیسـت بر طبق آمار منتشر شده در سـایت سازمان 
توسـعه تجـارت ایـران اسـتان کرمـان  بـا  بیـش از 
۹۵۶میلیـون دلار  بـا وزن ۴۰۰ هـزار تن صـادرات 
در سـال ۱۴۰۰ رتبـه یازدهـم را در کشـور بـه خود 
اختصـاص داده اسـت که تنهـا ۱۷ هـزار تـن از این 
حجـم صـادرات از گمرک جیرفـت بوده اسـت.این 
عدد در مقابل ۴میلیون تن تولیدات کشـاورزی این 
منطقه بسـیار ناچیز اسـت اگرچه حجـم عمده ای 
از تولیـدات این منطقـه از گمرک بندرعبـاس، یزد 
و حتـی آسـتارا صـادر شـده و در آمـار کرمـان هـم 
نیامده اسـت. رییس کمیته صادرات اتـاق بازرگانی 
در جنـوب کرمـان  می گویـد اینکـه ترخیـص کالا 

از جیرفـت صورت بگیـرد مشـکل بزرگـی از پیش 
پای بـازرگان برداشـته می شـود و صادر کننـده اگر 
مطمئن باشـد که کارش در گمـرک جیرفت انجام 

می شـود به دفتـر جیرفـت مراجعـه می کند.
واحد گمرک جيرفت

 نيروی متخصص ندارد
منصـور بیداریـان افزود:وقتـی کـه بسـته بندی و 
سـورتینگ محصـولات در جیرفت اتفـاق می افتد 
گمرک و آزمایشـگاه و دیگـر زیر سـاخت ها هم نیاز 

ایـن منطقه اسـت. 
او ادامه داد: متاسفانه نبود آزمایشگاه فشار زیادی به 
بازرگانان وارد کرده است و از لحاظ اقتصادی گرفتن 
گواهی بهداشتی از آزمایشگاه های استان های دیگر 

به صرفه نیسـت و توجیه اقتصادی ندارد.
بیداریـان با بیـان اینکـه واحـد گمـرک جیرفت به 
صورت دائمـی دایر نیسـت و حتی یـک متخصص 
ترخیص کار هم نـدارد افزود: اگـر گمرک در منطقه 
بـا نیـروی متخصـص راه بیفتـد و بتوانـد  کار صفر 
تا صـد بازرگانـان را انجـام دهد بـه عنـوان نماینده 
این قشـر قـول می دهم کـه حماینـت کنیـم و کار 
تشـریفات صـادرات را از ایـن واحـد انجـام دهیـم 
امـا بـه وعـده و شـاید نمی شـود. بعـد از گذشـت 
۹ سـال واحـد گمرکـی جیرفـت نتواسـته اسـت 
بازرگانـان ایـن خطـه را راضـی نگـه دارد.در حالـی 
که  راه گذر اقتصاد کشـاورزی از صـادرات می گذرد 
هنـوز زیرسـاخت های توسـعه صـادرات در کش و 
قوس وعـده اسـت و راه بـرای بازرگانـان این منطقه 

هموار نیسـت.

مدیرکل پســت اســتان کرمان گفت: سرویس 
"تعیین زمان توزیع" در پســت راه اندازی شده 
که فرســتنده می تواند زمان توزیع مرســوله را 

تعیین کند.
مهدی جعفری با اشــاره به اینکــه روزانه حدود 
۷ هزار مرسوله به اســتان کرمان وارد شده و این 
مرسوله ها پس از آماده شدن به تمام شهرستان ها 
ارسال می شــود، اظهار داشــت: اداره کل پست 
استان کرمان بیش از ۹۸ درصد بسته های پستی 
و مرسولات خود را در اسرع وقت و طی زمان بندی 

تعیین شده توزیع می کند.
او با بیان اینکه درصدی از مرسولات نیز با تاخیر 
توزیع می شود،گفت: از دلایل این تاخیر می توان 
به نقص آدرس و یا کدپســتی درج شده بر روی 
مرسولات اشاره کرد که باعث می شود کمتر از ۲ 
درصد افراد بسته خود را دیرتر از زمان تعیین شده 

دریافت کنند.
مدیرکل پست استان کرمان با اشــاره به اینکه 
سایت post.ir موجود است که افراد می توانند 
قبــل از مراجعه ادارات پســت، بارکد پســتی 

خود را در قســمت رهگیری مرســولات پستی 
جســت وجو کنند، ادامه داد: البته درب ورودی 
تمام واحدهای پستی میز خدمت قرار داده شده و 
همکاران ما پاسخگوی مراجعه کنندگان هستند و 
از همان ابتدای ورود می توانند کدرهگیری خود را 
جست وجو کنند. او با بیان اینکه اکثر محصولات ما 
طبق مدت زمان تعیین شده توزیع می شود و البته 
تمام تلاش ما بر این است که ۲ درصد باقیمانده هم 
در زمان مناسب بسته خود را تحویل بگیرند، افزود: 
به شکایات ارائه شده در سایت کمتر از دو ساعت 
توسط همکاران ما پاسخ داده می شود، البته پنج 

خط تلفن هم برای اعلام شکایات وجود دارد.
جعفری با اشــاره به اینکه eop.post.ir  نیز 
سایت دیگری اســت که در نظر گرفته شده و هر 
کسی که بســته خود را با تاخیر دریافت کرده و 
یا هنوز دریافت نکرده می توانند شــکایات خود 
را اعلام و یا بســته خود را رهگیری کند، گفت: 
شکایات اعلام شده در این ســامانه باید ظرف ۷ 
ساعت پاسخگو باشد که استان کرمان استان در 
این حوزه برتر بوده و زیر دو ساعت به هم استانی ها 

پاسخگویی دارد.
او با بیان اینکه درخواست داریم عزیزان به صورت 
مستند بارکد پســتی خود را اعلام کنند تا قابل 
رسیدگی و بررسی باشد، گفت: برای اعلام شکایت 
نیاز به حضور افراد در پست نیست و می توانند به 
صورت غیرحضوری شکایت خود را اعلام کنند 
و بلافاصله و در کوتاه ترین مدت درخواست آنها 

بررسی می شود.
مدیرکل پست استان کرمان با اشــاره به اینکه 
تعداد خیلی محدودی از مرسولات، مفقود شده و 
یا آسیب می بینند که تعداد آن بسیار ناچیز است، 
بیان کرد: همکاران ما اخیراً نیــز درگیر توزیع و 
تحویل گذرنامه ها هستند و تلاش می کنند تا این 

گذرنامه ها به موقع بدست داوطلبان برسد.
او با بیان اینکه بخشــی از مرسولات ما قراردادی 
اســت که از جمله آن می توان به مرسولات ناجا 
مانند گواهینامــه و کارت خودرو اشــاره کرد، 
افزود: تاخیر در تحویل برخی از مرسولات مانند 
کارت ســوخت و یا کارت ماشین به دلیل تاخیر 
از سوی مجری اســت که با تاخیر تحویل پست 

داده می شوند.
جعفری با اشاره به اینکه نقص آدرس و مشکلاتی از 
این دست نیز باعث می شود مرسولات دیر به دست 
افراد برسد، بیان کرد: دیده شده که افراد به اندازه ای 
که به نوشتن مشخصات فردی خود توجه دارند به 
مشخصات مکانی خود توجه نداشته و این مساله 

موجب عدم تحویل مرسوله می شود.
او با بیان اینکه برخی از افراد به دلیل مسائل شغلی 
در ســاعات صبح در منزل حضور ندارند، گفت: 
اخیراً ســرویس "تعیین زمان توزیع" در پست 
راه اندازی شده که فرستنده می تواند زمان توزیع 
مرسوله را تعیین کند که سه بازه زمانی ساعت ۷ تا 
۱۴، ساعت ۱۴ تا ۲۰ و ساعت ۲۰ تا ۲۲ برای این 

منظور در نظر گرفته شده است.
مدیرکل پست اســتان کرمان با اشــاره به ارائه 
خدمات پست در روســتاها، بیان کرد: در استان 
کرمان ۴۳۰ واحد روستایی کار خدمت رسانی را 
انجام می دهند که  مرسولات پس از ورود به استان 
سریعاً تجزیه و آماده شــده و به این ۴۳۰ واحد 

ارسال می شوند.

»کاغذ وطن« در گزارشی نقش گمرک در کشاورزی جنوب کرمان را بررسی کرده است

 گمرک جیرفت تشریفاتی است
مدیراجرایی اتا ق بازرگانی جنوب کرمان: 9سال از راه اندازی گمرک جيرفت می گذرد، پویایی مورد انتظار را از گمرک نمی بينيم  و 

این واحد، پرسنل متخصص و قوی ندارد

راه اندازی سرویس "تعیین زمان توزیع" در پست کرمان

گزارش
سمیه خدیشی

توسعه فعاليت های 
آموزشی و فرهنگی در نقاط 

حاشيه شهر ضروری است
رئیس کل دادگستری اســتان کرمان گفت: باید در کنار جلوگیری از 
توسعه حاشیه نشینی، نسبت به ساماندهی، توسعه فعالیت های آموزشی و 

فرهنگی نیز برنامه ریزی و اقدام شود.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی در دیدار مدیرکل نوسازی مدارس استان 
کرمان با اشاره به بازدید اخیر از نقاط حاشیه ای شهر کرمان،اظهار داشت: در 
این بازدید مشخص شد که این مناطق در حوزه های آموزشی، بهداشتی، 

امنیتی و آسفالت معابر نیاز به توجه ویژه ای دارند.
او با اشاره به اینکه دستگاه قضایی مسئولیت مستقیمی در حوزه ساماندهی 
حاشیه نشینی برعهده ندارد، خاطرنشان کرد: دستگاه قضایی از باب نظارت 
بر عملکرد مجموعه ها و به منظور پیگیری حقوق شهروندی به این حوزه 
ورود کرده اســت و در این ارتباط باید توجه داشت که اگر دستگاه ها به 

وظایف خود عمل کنند، نیازی به ورود دستگاه قضایی نیست.
رئیس کل دادگستری استان کرمان بر لزوم توسعه فعالیت های آموزشی 
و فرهنگی در نقاط حاشیه شهر به منظور ارتقای فرهنگی و اقتصادی این 
مناطق تاکید کرد و گفت:ضمن آن که باید از توسعه حاشیه نشینی در 
استان جلوگیری شود، باید نسبت به ساماندهی نقاط حاشیه موجود نیز 
برنامه ریزی و اقدام شود.  او با تاکید بر اینکه معاونت اجتماعی و پیشگیری 
از وقوع جرم دادگستری استان کرمان در حوزه ساماندهی نقاط حاشیه ای 
شهر کرمان پیگیری ها و اقدامات بسیار خوبی داشته است،ادامه داد:بخشی 
از اقدامات مورد نیاز برای توسعه فرهنگی در حاشیه شهر کرمان،در توسعه 
مدارس محقق می شود و از این رو براساس بازدیدهای انجام شده، روند 

اجرایی دو مدرسه در این منطقه نیز مورد بازدید قرار گرفته است.
رضا هدایتی،مدیرکل نوسازی مدارس استان کرمان نیز در این دیدار اظهار 
داشت: در حال حاضر دو مدرسه ۱۲ کلاسه در زمینی به مساحت هفت 

هزار مترمربع در محله صنعتی در دست ساخت است.
او افزود:براساس برنامه ریزی های انجام شده یکی از این مدارس با استفاده از 
اعتبارات سال ۱۴۰۰ تا پایان سال جاری به بهره برداری می رسد و مدرسه 

دوم نیز در اعتبارات سال ۱۴۰۱ دیده شده است.
مدیرکل نوسازی مدارس استان کرمان بیان کرد: در سال جاری ۹ هزار 
کلاس درس نوساز در کشور آماده بهره برداری شده که از این تعداد ۶۰۰ 
کلاس مربوط به استان کرمان است که آیین افتتاح آنها هفته جاری برگزار 

خواهد شد.
او با اشاره به اینکه ۲۱۰ مدرسه توسط اداره کل نوسازی مدارس در دست 
احداث قرار دارد،گفت: این اداره کل در مجموع ۴۰۰ پروژه را در دســت 

انجام دارد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان گفت: 
در راستای سیاست های عدالت محور  وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و توسعه فرهنگ و هنر، دوره های آموزش 
رایگان هنر در جنوب کرمان ادامه دارد. بهرام مسلمی 
مهنی در بازدید از دوره های آموزش رایگان هنر بازیگری 
ر  تید برتر کشوری در قلعه گنج برگزا سا که با حضور ا
شد، اظهار داشت: این دوره ها در تمامی شهرستان های 

جنوبی نیز ادامه و برگزار خواهد شد.
 او آموزش را اصلی ترین نیاز هنر در جنوب کرمان دانست 
و تصریح کرد: یکی از چالش های اساسی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد جنوب آموزش هنرمندان است که باید در اولویت 

قرار گیرد.
 مسلمی مهنی عنوان کرد: در قلمرو هنرمندان افرادی 
ند که بدون آموزش و آگاهی فعالیت  ورود پیدا کرده ا

می کنند که می طلبد آموزش را پی بگیرند.
ینکه هنر بازیگری مستقیما با انسان سرکار  و با بیان ا ا
دارد و تاثیر آن بیش از هر هنر دیگری است، گفت: در 
ند هنر را در  هر جامعه بشر زمانی رشد می کند که بتوا
خود رشد و پرورش دهد.علی محمد رادمنش استاد این 
دوره اظهارداشت: آینده روشنی برای هنرهای مختلف 

این منطقه می بینم.
او تصریح کرد:  ما باید بخواهیم و تلاش کنیم، همیشه 
پول و حمایت جوابگو نیست. رادمنش افزود: هنرمندان  
نیز کوتاهی  رشاد  ا تولید کنند  فرهنگ و  ید هنر  با

نمی کند تا ما نخواهیم هیچ اتفاقی رخ نخواهد داد.

نماینده مردم زرند و کوهبنان در جلسه شورای کارگری 
شهرستان زرند با محوریت بررسی مسائل و مشکلات معادن 
و کارگران سخت کوش زغال سنگ بیان کرد: آرامش منطقه 
زرند و کوهبنان در گرو رفع نیاز های به حق جامعه کارگری 

است.
عفت شریعتی ادامه داد: باید سریعا و در قدم اول ضریب 
سختی مشاغل کارگران معادن زغال سنگ به ضریب ۲ 

افزایش پیدا کند.
او می گوید مجمع نمایندگان استان کرمان از طریق طرح 
در مجلس شورای اسلامی در بحث ضعف و یا کمبود های 

احتمالی قانون در این خصوص پیگیری خواهد کرد.
او اظهارداشت معاندان و دشمنان نظام اسلامی در کمین سوء 
استفاده های گسترده رسانه ای و تشویش اذهان عمومی در 
بحث کارگری می باشند، بنابراین باید بر لزوم تامین امنیت 

خاطر و آسایش رفاهی کارگران تاکید کرد.
زرند قطب جدید چرخه کامل صنعت تولید شمش فولاد

در ادامه فرماندار زرند با بیان اینکه امروز شهرستان زرند 
به عنوان قطب جدید چرخه کامل صنعت تولید شمش 
فولادی مطرح و تولید و بهره وری حداکثری از معادن 
زغال سنگ به عنوان ماده اولیه این صنعت بیش از هر زمان 
دیگری احساس می شود، افزود: بیش از هزار و ۶۰۰ نفر 
جامعه سختکوش معادن دولتی و خصوصی زغال سنگ در 
شهرستان زرند، طلایه داران جبهه تولید و پیشرفت اقتصادی 

شهرستان می باشند.
سیدرضا حسینی نژاد همچنین با اشاره به جمعیت بالای ۱۳ 
هزار نفری جامعه کارگری شهرستان زرند در حوزه صنعت و 
معدن، گفت: مسئولان اجرایی و در راس آن ها شورای تامین 
شهرستان زرند به عنوان حامی جدی و پشتوانه اصلی جامعه 
سختکوش کارگری زغال سنگ شهرستان، پیگیر مطالبات 

قانونی و برحق این عزیزان م  باشد.
نماینده عالی دولت ادامه داد: صندوق بازنشستگی فولاد 
کشور به عنوان متولی اصلی شرکت زغال سنگ استان 
کرمان موظف و متعهد به بررسی و حداقل رساندن مسائل و 

مشکلات کارگری این شرکت می باشد .
معاون امور اقتصادی استانداری کرمان نیز با بیان اینکه 
کار در معادن زغال سنگ جز مشاغل سخت و زیان آور 
است، و پیشنهاد اصلاح ضریب ۱.۵ و افزایش آن به ضریب 
۲ برای مشاغل و کارکنان معادن زغال سنگ انجام و مجمع 
نمایندگان استان کرمان نیز از طریق مجلس شورای اسلامی 
نسبت به جبران خلاء های قانونی در این خصوص اقدام شود.

مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان 
گفت: سرویس مدرسه همانند یک کلاس 
درس سیار است و در تربیت دانش آموزان 

بسیار نقش دارد.
رضا رضایی گفت: شایسته است در خصوص 
صدور برچسب برای خودرو های سرویس 
مدارس اقدام شود. او با بیان اینکه ارزیابی 
وضعیت سرویس مدارس باید در طول سال 
انجام شود، گفت: رانندگان سرویس مدارس 

باید با صلاحیت باشند و پوشش و برخورد مناسبی داشته باشند چرا که سرویس مدرسه هم 
یک کلاس درس سیار است و در تربیت دانش آموزان بسیار نقش دارد. مدیرکل آموزش و 
پرورش استان کرمان اظهار داشت: با توجه به نزدیک شدن به بازگشایی مدارس همه مدارس 
دولتی تحت پوشش سرویس رفت و آمد هستند، همه عوامل باید تلاش کنند تا شهروندی 
مطلوب تربیت شود. رضایی تاکید کرد: توجیه رانندگان توسط نماینده سرویس ها ضروری 
است، رانندگان و خانواده ها باید در سامانه سپند ثبت نام کنند که رانندگان هم در حال ثبت 
نام هستند، ضروری است تعامل اثربخشی بین نواحی یک و دو برای اجرای طرح سرویس 

دهی دو نوبته وجود داشته باشد.
او گفت: باید گزارش جلسات کارگروه ماده ۱۸ به شورای ترافیک هم ارسال شود، نرخی 
که برای سرویس مدارس مصوب شده دیگر تا پایان سال تحصیلی افزایش قیمت نخواهد 
داشت. مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان از نماینده شهردار کرمان خواست در 
خصوص آسفالت مدارس، ایمن سازی و خط کشی کوچه های مدارس، اصلاح نقاط حادثه 

خیز و ... پیگیری کنند.

رییس اداره حفاظت محیط زیســت 
ز دســتگیری ۲ شکارچی  جیرفت ا
غیرمجــاز حیات وحــش خبر داد و 
گفت: ایــن شــکارچیان ۱۲ پرنده 

وحشی تیهو را شکار کرده بودند.
محمد کمالی اظهار داشت: ماموران 
یــگان حفاظــت محیــط زیســت 
شهرســتان حین گشــت و کنترل 
مناطق و عرصه هــای طبیعی موفق 

به دستگیری این شــکارچیان غیرمجاز تیهو در بخش اسفندقه شدند.
او بیان داشــت: از این متخلفان ۲ قبضه سلاح ســاچمه زنی تک لول، یک 
قبضه اسلحه شــکاری دولول و تعدادی ادوات شــکار و صید کشف و ضبط 

شد.
رییس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان جیرفت با تاکید بر اینکه 
متخلفــان باید هشــدارهای محیط زیســت را جدی بگیرنــد و در صورت 
بی توجهی به هشــدارها، بدون هیچ اغماضی با خاطیــان به صورت قانونی 
برخورد خواهد شــد افزود: پرونده ایــن متخلفان به منظور ســیر مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضایی شد.
کمالی از همیاران و دوستداران محیط زیســت درخواست کرد در صورت 
مشــاهده یا اطلاع از هرگونه تخلفات محیط زیســتی ســریع موضوع را به 
اداره حفاظت محیط زیست شهرستان اطلاع یا به ســامانه ارتباط مردمی 

۱۵۴۰ گزارش دهند.

سرپرست فرمانداری سیرجان گفت: ۵۰ 
درصد سهمیه اشتغال شهرستان سیرجان 
در شش ماه نخست امســال محقق شده 

است.
علی یعقوبی پور در جلسه کارگروه تخصصی 
تسهیل و رفع موانع تولید ویژه شهرستان 
سیرجان، گفت: تعهد شهرستان سیرجان 
در سامانه رصد در زمینه اشتغال ۹ هزار و 
۳۹۴ فرصت شغلی جدید در سال ۱۴۰۱ 

است، که در شش ماه نخست، به همت دستگاه های اجرایی شهرستان سیرجان همچون 
صنعت معدن و تجارت، بنیاد مسکن، کمیته امداد، جهاد کشاورزی و ...  ۵۰ درصد آن در 

سامانه ثبت شده است.
سرپرست اموراقتصادی استانداری کرمان با اعلام اینکه ایجاد اشتغال در اقتصاد استان بسیار 
مهم است، گفت: استان کرمان امسال ۶۳ هزار نفر سهمیه اشتغال را داشته است که تا کنون 
رشد خوبی داشته و تحقق سهمیه را رقم زده و شهرستان سیرجان نیز از این آمار سهمیه ۹ 

هزار نفری دارد که تا پایان سال محقق می شود.
حسین مهرابی افزود:امسال اعتبارات خوب تبصره ۱۸ و ۱۶ و رونق تولید به استان کرمان 
تخصیص یافته و به صورت جدی پیگیر اشتغال هستیم و برای رفع موانع تولید هم گام های 
اساسی برداشته شده است و جلسات منطقه ای رفع موانع تولید و کارگروه اشتغال و سرمایه 

گذاری استان کرمان برگزار کرده ایم.
شهباز حسن پور نماینده مردم سیرجان و بردسیر در مجلس شورای اسلامی هم گفت: بیش 

از ده میلیارد تومان از موارد قانونی تبصره ۱۸ برای رفع موانع تولید اختصاص یافته است.

شکارچيان غيرمجاز تيهو سرویس های مدارس، کلاس درس سيارند
در جيرفت به دام افتادند

نيمی از تعهد اشتغال سيرجان محقق شد

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان:
آموزش رایگان هنر در جنوب 

کرمان ادامه دارد 

نماینده مردم زرند و کوهبنان:

آرامش منطقه زرند و کوهبنان 
در گرو رفع نياز های بحق 

کارگران است

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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تغيير نمونه گيری هم  جایگاه کرمان در شاخص فضای کسب وکار را بهبود نداد

رتبه سی ام کرمان در شاخص فضای کسب و کار
ریيس سازمان مدیریت وبرنامه ریزی: کندی فرآیند اداری و دشواری تامين آب موضوعاتی است

 که جایگاه کرمان را پایين آورده است

خبرخبر

مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان توسعه 
تجارت ایران بــا بیان اینکه آمارها نشــان 
می دهد حجم صــادرات ۲۰ قلــم کالای 
صادراتی ما به عراق ریزش کرده است، افزود: 
افت صادرات در بنزین و گاز بیش از ســایر 
کالاهاســت. ۶۰ درصد صادرات گاز و و ۸۰ 
درصد صادرات بنزین ما به عراق کاهش پیدا 

کرده است.
بــه گــزارش ایلنا، در نشســت شــورای 
سیاست گذاری های دو جانبه ایران و عراق، 
یحیی آل اسحاق رئیس اتاق مشترک ایران و 
عراق از فقدان دیپلماسی اقتصادی در کشور 
شکایت کرد و افزود: سخنان حمایتی در زمینه 
تقویت دیپلماســی اقتصادی در جمهوری 
اسلامی بارها مطرح شده است اما این حمایت 

ها به گونه ای نیست که آثار آن دیده شود.
آل اســحاق رابطه ایران و عراق را یک رابطه 
استراتژیک معرفی کرد و خاطر نشان کرد: 
اقتصاد، امنیت و روابــط بین المللی این دو 
کشــور به یکدیگر مربوط اســت. در دوره 
استیلای داعش بر عراق بسیاری تلاش کردند 
امکان فعالیت اقتصادی ایرانیان در  عراق را 
سلب کنند اما نتوانستند در این مهم موفق 
شوند از این رو موضوع اقتصادی باید به محور 

روابط ایران و عراق تبدیل شود.
به گفته رئیس اتاق مشترک ایران و عراق، در ۴ 
ماه نخست حجم مبادلات ما به عراق کاهش 
پیدا کرده اســت اما امیدواریم تا پایان سال 
رقم صادرات ما به عراق به عدد ۱۰ میلیارد 

دلار برسد.
در ادامه این نشست موسی طباطبایی رئیس 
اداره خلیج فارس وزارت امور خارجه گفت: 
نفوذ جمهوری اســلامی در عراق با وجود 
تلاش هایی که در این زمینه انجام می شود از 
بین نرفته است و ما حتی تلاش کردیم که این 

نفوذ را تقویت کنیم.
طباطبایی نقش بخش خصوصی در پررنگ تر 
کردن روابط ایران و عراق را پررنگ دانست و 
افزود: تلاش داریم دیپلمات ها و سفرای را به 
کشورهای همسایه اعزام کنیم که دغدغه 

اقتصادی هم داشته باشند.

نماینـده تـام الاختیـار وزیـر راه در 
سـتاد اربعیـن:

وزارت صمت از تعهد 
1500 اتوبوس برای 

اربعين فقط 11 اتوبوس 
تحویل داد

نماینده تام الاختیــار وزیر راه در ســتاد 
اربعین گفــت: وزارت راه و شهرســازی از 
۱۴ هزار ناوگان اتوبوســی موجود، بیش 
از ۸ هزار دســتگاه اتوبوس را به جابجایی 
زائران اختصاص داد اما به طور مجموع برای 
جابه جایی زائران ۶ هزار دستگاه اتوبوس کم 
داریم و قرار شد که برای جبران این کسری 
از ناوگان موجود در سایر دستگاه ها استفاده 
شود اما سایر دســتگاه ها همکاری لازم را 

نداشتند.
به گزارش ایلنا، مذنب ادامه داد: در حالی که 
وزارت صمت برای تامین ۱۵۰۰ دســتگاه 
اتوبوس تعهد داشت اما ۱۱ دستگاه اتوبوس 
به سفرهای اربعین اختصاص داد. همچنین 
تعهد وزارت نفت اختصاص ۱۰۰۰ دستگاه 
اتوبوس، تعهد وزارت علوم ۳۰۰ دســتگاه، 
تعهد وزارت بهداشت ۳۰۰ دستگاه، تعهد 
وزارت تعاون ۲۰۰ دســتگاه، تعهد وزارت 
جهاد ۱۰۰ دستگاه اتوبوس و تعهد نیروهای 
مسلح و سپاه مجموعا ۱۰۰۰ دستگاه اتوبوس 
بود که بجز نیروهای مسلح و سپاه هیچ یک 

از دستگاه ها به تعهدات خود پایبند نبودند.
نماینده تام الاختیار و دبیر اجرایی ســتاد 
اربعین وزارت راه و شهرسازی با بیان اینکه 
راهپیمایی اربعین و شرکت زائران در این 
مراسم یک علمیات ملی و فرادولتی و فراتر 
از امکانات یک دستگاه است، گفت: درست 
اســت که این میزان تردد و جابه جایی از 
ماه های گذشته قابل پیش بینی بود اما وزارت 
راه و شهرســازی از حداکثر ظرفیت خود 
استفاده کرد و ســایر دستگاه ها هم باید به 

کمک بیایند.
مذنب با اشــاره به افزایش ظرفیت فروش 
بلیت هواپیما برای برگشــت زائران افزود: 
تاکید وزیر راه و شهرسازی انجام سفر های 
اربعین به بهترین شکل ممکن بوده از این 
رو برای همکاری و هماهنگی های بیشتر 
مشوق هایی از جمله معافیت های ایرلاین 
ها از پرداخت عوارض خدمات فرودگاهی 
در نظر گرفته شد و تا حدی که امکان داشته 
باشد ظرفیت ناوگان هوایی را برای برگشت 

زائران افزایش می دهیم.
وی گفت: در حالی که برای ناوگان هوایی 
ظرفیت جابه جایی ۶۰ هزار نفری را در نظر 
گرفته بودیم این ظرفیت را تا ۱۰۰ هزار نفر 

افزایش دادیم.

رئیس کل سازمان امور مالیاتی، مبارزه با فرار 
مالیاتی را یکی از برنامه های مهم نظام مالیاتی 
برشمرد و گفت: امسال شاهد افزایش سه برابری 
مالیات ابرازی صاحبان مشاغل بابت عملکرد 

سال ۱۴۰۰ بودیم.
به گزارش تسنیم، حجت الاسلام و المسلمین 
محمد جعفر منتظری و هیات همراه، ضمن 
بازدید از دستاورد های نظام مالیاتی در حوزه 
هوشمندسازی مالیاتی، با رئیس کل و جمعی 
از معاونین، مدیران دفاتر و واحد های ستادی 
و همچنین مدیران کل شهر و استان تهران 
دیدار کرد. داوود منظور رئیس کل سازمان 
امور مالیاتی کشور در این بازدید، ضمن تبیین 
رویکرد های جدید و تحولی نظام مالیاتی، 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر، شرایط برای 
ایفای نقش حداکثری نظام مالیاتی در اقتصاد 
کشور با اتکا بر تمامی ظرفیت های قانونی و 
زیرساخت های جدید که عمدتا بر پایگاه های 
اطلاعاتی داده محور مبتنی است، فراهم شده 
است. رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور 
مبارزه جدی با فرار مالیاتی را یکی از برنامه های 
مهم نظام مالیاتی برشمرد و گفت: با هوشمند 
سازی نظام مالیاتی و اجرای برنامه های مربوط 
به مبارزه با فرار مالیاتی، در سال گذشته حدود 
دو میلیون و ۲۰۰ هزار مودی جدید شناسایی 
شد و امسال نیز بالغ بر یک ملیون و ۵۰۰ هزار 
اظهارنامه جدید از این مودیان شناسایی شده، 

دریافت کردیم.
وی اضافه کرد: در حال حاضر بالغ بر ۱۱ میلیون 
مودی در پایه های مختلف در کشور وجود دارد 
که از این تعداد، حدود چهار میلیون و ۴۵۰ هزار 

نفر صاحبان مشاغل )شخص حقیقی( هستند 
که با توجه به اینکه امسال اطلاعات قابل اتکایی از 
فعالیت اقتصادی مودیان در اختیار نظام مالیاتی 
قرار داشت، در نهایت امسال شاهد افزایش سه 
برابری مالیات ابرازی صاحبان مشاغل بابت 
عملکرد سال ۱۴۰۰ بودیم. معاون وزیر امور 
اقتصادی و دارایی در این مراسم عنوان داشت: 
اطلاعات و داده های سامانه های مالیاتی نشان 
می دهد، در کشور حدود دو میلیون و ۹۰ هزار 
شرکت ثبت شده وجود دارد؛ اما از این تعداد، 
بالغ بر یک میلیون و ۱۰۰ هزار شرکت هیچ 
فعالیتی نداشته و اظهارنامه هم تسلیم نکرده اند 
که لیست این شرکت ها به اداره ثبت شرکت ها 

ارسال شده تا به طور کلی غیر فعال شوند.
منظور ادامه داد: امسال همچنین در بخش 
اشخاص حقوقی تعداد ۳۳۰ هزار فقره اظهارنامه 
دریافت کردیم، اما اطلاعات و داده های 
سامانه های مالیاتی در این بخش نیز نشان 
می دهد که حدود ۶۰۰ هزار شرکت در سال 

گذشته علیرغم اینکه فعالیت اقتصادی داشته اند 
و سازمان امور مالیاتی نیز پیامک اطلاع رسانی 
برای آن ها ارسال کرده، اظهارنامه نداده اند که 
رسیدگی به وضعیت این شرکت ها در اولویت 
برنامه های این سازمان قرار دارد. وی با بیان اینکه 
حرکت به سمت نظام مالیاتی داده محور، باعث 
شفافیت اقتصاد و در نتیجه تحقق بیشتر عدالت 
مالیاتی و افزایش میزان مالیات مودیان بر اساس 
اطلاعات واقعی آنان شده، گفت: در حال حاضر 
اشراف اطلاعاتی نظام مالیاتی افزایش یافته 
و مودیانی که اظهارنامه واقعی ارسال نکنند، 
بعدا شناسایی و پرونده آن ها مورد رسیدگی 
قرار می گیرد. رئیس کل سازمان امور مالیاتی 
کشور بیان داشت: با اجرای طرح های جدید از 
جمله مبارزه با فرار مالیاتی و شناسایی مودیان 
جدید، تسریع در رسیدگی ها، وصول معوقات و 
وصول مالیات های جدید، در پنج ماهه نخست 
امسال، رشد ۶۹ درصدی در وصول مالیات ها را 

شاهد بودیم.

سخنگوی انجمن واردکنندگان تلفن همراه با بیان 
اینکه پیامک های رجیستری در همه اپراتورهای تلفن 
همراه با اختلال مواجه شده است، گفت: نزدیک به یک 
هفته است که بازار موبایل دچار سرگردانی شده است

به گزارش تسنیم، نزدیک به یک هفته از قطع 
پیامک های سامانه همتا به منظور رجیستری موبایل 
می گذرد اما هنوز هیچ یک از مسئولین ذی ربط وزارت 
صمت و وزارت ارتباطات، واکنش رسمی در این باره 

نشان نداده اند.
ادامه این روند می تواند به طور کلی دو پیامد غیرقابل 
جبران در بازار تلفن همراه به وجود بیاورد. اول آنکه 
اختلافات بین خریداران و فروشندگان موبایل بابت 
رجیستر نشدن گوشی ها تشدید  شود و به تبع آن 
شکایات صنفی در این حوزه را افزایش دهد و دیگر آنکه 
قطع رجیستری در کشور  خبر خوبی برای قاچاقچیان 
موبایل خواهد بود تا در این بین از آب گل آلود ماهی 
گرفته و گوشی های قاچاق، تقلبی و سرقتی را به جای 
گوشی های با اصالت روانه بازار کنند و جمع کثیری از 

مردم ناآگاه را دچار خسارت و زیان نمایند.
محمدرضا عالیان سخنگوی انجمن واردکنندگان 
تلفن همراه گفت: چندین روز است پیامک های 
رجیستری قطع شده است و در این باره نامه ای از 
سمت انجمن واردکنندگان خطاب به وزارت صمت 

ارسال شده است.
وی با بیان اینکه دود تمام مشکلات مربوط به سامانه 
همتا به چشم مصرف کنندگان و خریداران می رود، 
گفت: اکنون مردم در یک سرگردانی به سر می برند 
و همین قضیه وضعیت کاری شرکت های واردکننده 

موبایل و فروشندگان را تحت شعاع قرار داده است.
عالیان با اشاره هنوز انجمن واردکنندگان مطلع نیست 
که مشکل این اختلالات پیامکی سامانه همتا از کجا 

نشات می گیرد، گفت: در این خصوص هشدارها و 
اطلاع رسانی های لازم به وزارت صنعت، معدن و 

تجارت داده شده است.
سخنگوی انجمن واردکنندگان تلفن همراه در 
ادامه گفت: پیامک های اطلاع رسانی همتا در همه 
اپراتورهای موبایل با اختلال مواجه شده است و 
اکنون مصرف کنندگان در فرآیند رجیستری هیچ 
پیامکی دریافت نمی کنند. عالیان با عنوان اینکه هنگام 
واردات تلفن همراه به کشور تمام هزینه های گمرکی از 
واردکننده دریافت می شود، گفت: این حق مردم است 
که دولت بخش ناچیزی از این هزینه ها را در راستای 
رفاه حال مردم در زمینه فعال سازی رجیستری گوشی 
مصرف کند. وی با اینکه دو سال قبل ردیف مخصوصی 
تحت عنوان هزینه های پیامکی سامانه همتا در 
گمرک دریافت می شد، گفت: سابقا به ازای هر گوشی 
وارداتی رقمی در حدود ۳ هزار تومان، بابت هزینه های 
اطلاع رسانی سامانه همتا دریافت می شد اما به مرور 

زمان این هزینه حذف و رجیستری کاملاً رایگان شد.

عالیان با بیان اینکه اکنون سامانه همتا هیچ ردیف 
بودجه و درآمد مصوبی برای خود در هزینه های 
گمرکی ندارد، گفت: بعد از حذف درآمد ۳ هزارتومانی 
سامانه همتا در گمرک، وزارت صمت موظف بوده 
است که تمام هزینه های جانبی همتا را پرداخت کند.

وی با بیان اینکه ممکن است علت قطع پیامک های 
سامانه همتا به دلیل بدهی های این سامانه به 
اپراتورهای تلفن همراه باشد، افزود: متاسفانه اکنون 
هیچ گونه درآمد مصوبی برای طرح رجیستری و همتا 
در نظر گرفته نشده است و در این بین فقط وزارت 
صمت مسئول است که هزینه های همتا را پرداخت 
کند. به گزارش تسنیم، مهدی محبی رئیس اتحادیه 
دستگاه های مخابراتی در روزهای گذشته، درباره 
علت این قطع پیام کهای رجیستری گوشی گفته بود: 
گویا اختلافات مالی بین سامانه همتا وزارت صمت و 
برخی اپراتورهای تلفن همراه پیش آمده و همین قضیه 
موجب قطعی پیامک ها و متضرر شدن خریداران 

موبایل و کسبه شده است.

پیامک های رجیستری موبایل قطع شد

 بازار موبایل یک هفته در سرگردانی
مالیات ابرازی صاحبان مشاغل سه برابر پارسال  

رئیس کل سازمان امور مالیاتی:600 هزار شرکت فرار مالیاتی کردند

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و بافندگان فرش دستباف اظهار داشت: 
در حال حاضر نیز با توجه به ریزش بیمه بافندگان، افراد تحت پوشش 
نصف شده اند. ما توانستیم بعضی از بیمه ها را برگردانیم اما به طور کلی، 
توان و زور بیمه به بافندگان ضعیف می رسد در حالی که شرکت های 
بسیار بزرگی داریم که بدهکار به بیمه هستند اما بیمه شهامت قطع 

حمایت از آن ها را ندارد.
به گزارش ایلنا، محمد علی زرینه کفش در ارتباط با معضل بیمه 
قالیبافان بیان کرد: این بیمه از سالی که راه افتاد یک بیمه دست و پا 
شکسته تا سال ۱۳۸۹-۱۳۹۰ بود و از آن سال به بعد، این بیمه تقریبا 
کامل شد و در پی آن، دولت به این نتیجه رسید که برای حفظ این 
اشتغال که نقش سربار را برای دولت ایفا نمی کند، بیمه و بودجه ای را به 

بافندگان اختصاص دهد. 
وی با اشاره به نقایص بیمه قالیبافی گفت: به دلیل کامل نبودن بودجه، 
تعداد کمی از افراد تحت پوشش بیمه قرار گرفتند و طی ۲-۳ سال این 
افراد به تعدادی بالغ بر ۴۰۰ هزار نفر رسیدند که این تعداد کافی نبود 
چون ما بیش از ۲ میلیون نفر بافنده داریم که حداقل ۱ میلیون و ۲۰۰، 
۳۰۰ هزار نفر در اتحادیه صنفی، کارت شناسایی دار دارند و شناخته شده 
هستند. بنا بود که بر اساس حقوق قالیبافان، مقدار و میزان بیمه افزایش 
پیدا کند و حداقل افرادی که کارت شناسایی دارند، تحت پوشش قرار 
گیرند که این افراد، ۳ برابر میزان گفته شده ) ۴۰۰ هزار نفر( بودند. البته 

این اتفاق نیفتاده و کاهش تعداد افراد تحت پوشش بیمه نیز رخ داد.
این کارشناس صنعت فرش ضمن انتقاد از خلف وعده دولت در زمینه 
بیمه قالیبافان، خاطرنشان کرد: دولت بودجه هایی را که باید برای ۴۰۰ 
هزار نفر گفته شده اختصاص می داد را تخصیص نداد و از سوی دیگر، 
بیمه نیز شروع به قطع پوشش همان ۴۰۰ هزار نفر قالیباف تحت پوشش 
کرد و به ناحق و با ایرادگیری های بسیار کوچک، مشکلاتی را به وجود 
آوردند؛ چون کارشناسان بیمه افرادی نیستند که اطلاع از روال بافندگی 

یک بافنده داشته باشند.

افراد تحت پوشش بيمه
 قاليبافی نصف شد

حجم صادرات 20 قلم کالای صادراتی 
به عراق ریزش کرد

افت 80 درصدی 
صادرات بنزین به عراق

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

بر اساس اعلام مرکز آمار ایران، در فصل بهار امسال، نرخ رشد اقتصادی 
با نفت ۳.۸ درصد و نرخ رشد بدون نفت ۴.۳ درصد بوده است. بر اساس 
آخرین نتایج حساب های ملی فصلی مرکز آمار ایران، محصول ناخالص 
داخلی)GDP( به قیمت ثابت سال ۱۳۹۰ در سه ماهه اول سال ۱۴۰۱ 
به رقم ۱۸۸۷ هزار میلیارد ریال با نفت و ۱۶۱۴ هزار میلیارد ریال بدون 
احتساب نفت رسیده است، در حالیکه رقم مذکور در فصل مشابه سال 
قبل با نفت ۱۸۱۸ هزار میلیارد ریال و بدون نفت ۱۵۴۸ هزار میلیارد ریال 
بوده که نشان از رشد ۳,۸ درصدی محصول ناخالص داخلی با نفت و ۴.۳ 
درصدی محصول ناخالص داخلی بدون نفت در فصل بهار سال ۱۴۰۱ دارد.

نتایج مذکور حاکی از آن است که در فصل بهار ۱۴۰۱ رشته فعالیت های 
گروه کشاورزی رشد منفی ۰,۸، گروه صنایع و معادن ۴.۲ و گروه خدمات 

۳.۹ درصد نسبت به فصل بهار سال ۱۴۰۰ ، رشد داشته است.

رشد اقتصادی بدون نفت
 4.3 درصد شد

بعـد از قـم، کرمـان بدتریـن فضـای کسـب و کار را 
از دیـد فعـالان اقتصـادی دارد. ایـن نتیجـه ارزیابـی 
شـاخص فضـای کسـب و کار در بهـار ۱۴۰۱ اسـت؛ 
یـک دوره بعـد از تغییـر شـیوه نمونه گیـری و کاهش 
سـهم واحدهای خدماتی و افزایش نمونه های انتخاب 
شده از واحدهای مسـتقر در شهرک های صنعتی. این 
تغییر معادله  اما هیـچ تکانی در جایگاه اسـتان نداد تا 
سـیلی محکمی باشـد بر تمام افـرادی که بـا تغییر در 
نمونه گیری سـعی در بهتر جلوه دادن استان داشتند. 
رتبه اسـتان در سـه سـال متوالی ۹۶تا ۹۸ در شاخص 
فضـای کسـب و کار ۱۷ بـود. بهـار سـال ۹۹ امـا ایـن 
اسـتان با ۱۲رتبه تنزل به جایگاه ۲۹رسـید. تابسـتان 
همان سـال باز اسـتان با یک پلـه تنزل به جایـگاه ۳۰ 
رسـید. در پاییز و زمسـتان نیـز رتبه اسـتان در فضای 
کسـب و کار بـه ترتیـب ۲۸ و ۳۰ بـوده اسـت. تغییـر 
نکردن جایگاه کسـب و کار اسـتان علی رغم برگزاری 
کارگروه هـای متفاوتی اعـم از رفع موانـع تولید باعث 
شـد تا مدیریـت اسـتان نحوه محاسـبه این شـاخص 
را زیـر سـوال ببرد.علـی زینی  ونـد اسـتاندار پیشـین 
کرمـان سـال گذشـته طـی دسـتوری بـه سـازمان 
مدیریـت وبرنامه ریـزی خواسـتار نحـوه ارزیابـی این 
شـاخص بو. این سـازمان نیـز ۲ ایـراد بنیادی شـامل 
سـهم پاییـن نمونه گیـری از شـهرک های صنعتـی و 
تعـداد بـالای نمونه هـای انتخـاب شـده در واحدهای 
خدماتـی را به ایـن شـاخص وارد کرده بـود. محمدی 
سـلیمانی، معاون آمـار و اطلاعـات سـازمان مدیریت 
وبرنامـه ریزی بـه »کاغـذ وطـن« گفتـه بـود:»از ۲۳ 
شهرسـتان نمونه هـا صرفا محـدود به ۱۳ شهرسـتان 
بودنـد و عمـلا بـه ۱۱شهرسـتان از جملـه فاریـاب و 
قلعه گنج هیچ پرسشنامه ای ارسال نشـده. ۶۳ درصد 
واحدهای موجـود در کرمان در شـهرک های صنعتی 
اسـتقرار دارند اما  از تعداد واحدهای پاسخگو تنها  ۱۰ 
درصدشـان در شـهرک های صنعتی مستقر هستند و 
۹۰ درصدشـان از بیـرون انتخاب شـدند. همچنین  با 
وجـود آنکه سـهم بخـش واحدهـای فعـال در بخش 
خدمـات ۲۳ درصد اسـت، ۶۵ درصد از پرسشـنامه ها 

بـه این بخـش اختصـاص یافته اسـت.«

وضعيت فضای کسب و کار 
در پایيز بدتر شد

بـا توجـه بـه اینکـه دولـت موظـف اسـت خدمـات و 
زیرسـاخت هایی را در شـهرک های صنعتـی مسـتقر 
کنـد انتظار بر ایـن بود تـا با افزایـش سـهم نمونه ها از 
شـهرک های صنعتی و همچنین کاهش نمونه گیری 
از واحدهای خدماتـی، جایگاه کرمان در این شـاخص 
ارتقا یابـد. با این حـال ارزیابی داده های اتـاق بازرگانی 
ایـران در فصـل زمسـتان گویـای ایـن امـر اسـت که 
وضعیت کرمـان بدتر شـده. طبـق این شـاخص نمره 
فضای کسـب وکار کرمان از ۶.۳۴ در پاییز بـه ۶.۳۹ در 
زمسـتان ) ۱۰ بدترین ارزیابی اسـت( رسـیده اسـت. 
بـا وجـودی که نمـره ایـن شـاخص در اسـتان کرمان 
نسـبت به فصل قبل بیشـتر شـده که حکایت از بدتر 
شدن وضع اسـت اما به دلیل اینکه فضای کسب و کار 
در سـایر اسـتان ها بدتر شـده جایـگاه کرمـان در این 
شـاخص از ۳۰  به ۲۷ رسـیده اسـت.در بهار امسال اما 
دوباره اسـتان به جایگاه ۳۰ تنـزل یافته اسـت و نمره 

این شـاخص ۶.۵۱ اسـت. 
79 درصد از واحدهای از بخش 

صنعت انتخاب شد 
رتبه ۳۰ و ۲۷ اسـتان در شـاخص محیط کسـب و کار 
در شـرایطی رخ داده که بـه گفته مهدی طبیـب زاده، 
رئیـس اتـاق بازرگانـی کرمـان تمـام اصلاحـات مـد 
نظـر سـازمان مدیریـت و برنامه ریـزی انجـام شـده 
اسـت. به گفته طبیـب زاده، سـهم نمونه هـای گرفته 
شـده از واحدهای مسـتقر در شـهرک صنعتی، از ۲۹ 
درصـد بـه ۸۷ درصـد افزایـش یافتـه و همچنیـن در 
فصل زمسـتان و بهار امسـال، ۷۹ درصـد از واحدها از 
واحدهای صنعتـی انتخاب شـدند و سـهم واحدهای 
خدماتـی در حجـم نمونـه از ۵۱ درصد بـه ۱۹ درصد 

کاهـش یافته اسـت.
کاری برای بهبود فضای

 کسب و کار در استان نشده
طبیب زاده در خصـوص چرایی تغییر نکـردن جایگاه 
اسـتان با وجود تغییـر در نمونه گیـری می گوید:»باید 
ایـن واقعیـت را بپذیریـم کـه فضـای کسـب و کار در 
کرمان فضای مناسـبی نیسـت؛ به جای انکار مشـکل 

باید واقعیـت را پذیرفت. هنگامی که این شـاخص هر 
فصل اعـلام می شـود، اسـتان های مختلـف تدابیری 
بـرای ارتقـا جایگاه خـود و بهبـود فضای کسـب و کار 
می اندیشـند امـا در کرمـان چـه کاری انجـام شـده 

اسـت؟«
هيچ استانی نمره قبولی نياورده

اینکه فضـای کسـب و کار در کرمان نسـبت به سـایر 
اسـتان ها مناسـب نیسـت، موضوعی اسـت که جعفر 
رودری ریاسـت سـازمان مدیریـت و برنامه ریـزی هم 
بر آن صحـه می گـذارد. هر چند کـه او تاکیـد دارد که 
اختلاف نمـرده میان اسـتان ها چندان نیسـت و هیچ 

اسـتانی نتوانسـته نمره حداقلی را کسـب کند:»
در گـزارش بهـار ۱۴۰۱ متوسـط نمـره فضـای 
کسـب  وکار کشـور ۶.۰۷اسـت. اگـر مبنا را بر حسـب 
۲۰ همسان سـازی کنیم که به ذهن نزدیک تر اسـت؛
نمـره ۶.۰۷ کشـور یعنـی ۷.۸؛ در واقع نمره کشـور از 
۲۰ بـه ۸ هـم نرسـیده و حتـی کمترین نمـره قبولی 
را نمـی آورد؛ ایـن وضعیـت فضـای کسـب و کار کل 
استان هاسـت.«  غیرقابـل پیش بینـی بـودن و تغییر 
مـداوم قیمت هـا، بی ثباتـی سیاسـت و تغییـرات 
قوانیـن و دشـواری تامیـن مالی مشـکلاتی اسـت که 
واحدهـای اقتصادی در سراسـر کشـور با آن دسـت و 
پنجه نـرم می کننـد، اما آنچـه باعث شـده تـا جایگاه 

کرمـان در بیـن سـایر اسـتان ها پاییـن آیـد از نـگاه 
رودری به دو بخش تقسـیم می شـود کـه مهترین اش 
بحث آب و کندی فرایند اداری در کرمان اسـت: »نظر 
کارشناسـی بنده این اسـت که مسائل اسـتانی باید به 
دو بخش تقسـیم شـود. دسـته اول به فضای فیزیکی 
اسـتان مربوط می شـود و در کوتـاه مدت تحـت تاثیر 
حکمرانـی نیسـت؛ مثـل بحـث آب. آب زیرسـاخت 
مهمی اسـت و مـا در نزدیـک بـه ۱۰۰ درصـد فضای 
جغرافیای استان دشـت ممنوعه داریم و امکان صدور 
و تخصیـص آب به راحتـی امکان پذیر نیسـت و اینجا 
صدور مجـوز سـرمایه گـذاری با گیـر و دار بیشـتری 
مواجـه اسـت.« دسـته دوم عوامـل مربوط بـه کندی 
فراینـد اداری در کرمان اسـت، موضوعی کـه به گفته 
رئیس سـازمان مدیریت وبرنامه ریزی حتـی از بخش 
آب هـم پـر رنگ تـر اسـت:» گـروه دوم از عوامـل بـه 
رویـه اداری، میـزان پاسـخگویی، مسـئولیت پذیری، 
پویـا بـودن و میـزان بـه روز بـودن در ارائـه خدمات و 
فرایندهـا بـر می گـردد.  یـک از پارامترهـای مهـم در 
کرمان به کنـدی در ارائه خدمـات در برخـی از ادارات  
بر می گردد. مسـائل فرهنگی در این امر مهم اسـت ما 
اگر حتی همین اسـتان  یزد را در نظـر بگیرم، خواهید 

دید کـه سیسـتم اداری اش هم راسـتا تر اسـت.«

گزارش
مرضیه قاضی زاده 

یم
سن

س: ت
عک

طبق مشوق های بانک مرکزی، سقف انتقال وجه روزانه برای دارندگان حساب های 
تجاری به صورت غیرحضوری از ۱۰۰ میلیون تومان به ۵۰۰ میلیون تومان افزایش 
یافت. همچنین این میزان برای برداشت و انتقال وجه در ماه به صورت غیرحضوری به ۳ 
میلیارد تومان رسید. صاحبان حساب های تجاری در نقل و انتقالات حضوری خود نیز 

تا آستانه مبلغ یک میلیارد تومان نیاز به ارائه مستندات ندارند.
به گزارش ایلنا از روابط عمومی بانک مرکزی، این بانک در راستای شفافیت در نظام بانکی بر اساس دستورالعمل 
جدید تفکیک حساب های تجاری از شخصی بانک ها را  موظف  کرده است برای صاحبان حساب های تجاری، 

مشوق هایی به شرح زیر در نظر بگیرند:
۱-  اعطای دسته چک جدید در صورت بازگشت تمامی برگه های دسته چک های قبلی و نیز بازگشت سه پنجم 

)۶۰ واحد درصد( از برگه های آخرین دسته چک متصل به حساب تجاری
۲-  اعمال تخفیف در کارمــزد خدمات بانکی حداکثر تا "۴۰ درصد" در رابطه با ســرفصل های "صدور انواع 

ضمانتنامه"، "حواله ها" و "وصول بروات"
۳-  افزایش سقف روزانه برداشت غیر حضوری از کلیه حساب های تجاری مشتری، حداکثر تا پنج میلیارد ریال

سقف انتقال وجه برای حساب های 
تجاری افزایش یافت

مراسم قرعه کشی سومین مرحله سامانه یکپارچه تخصیص خودرو آغاز 
و نتایج به شرط اخذ استعلام ها ۲۲ شهریور در سامانه یکپارچه قرعه کشی 

خودرو اعلام می شود.
در سومین دوره قرعه کشی یکپارچه حدود ۶۰ هزار خودرو عرضه شد که  ۵۰ 

درصد ظرفیت قرعه کشی به طرح جوانی جمعیت بود.
در سومین دوره نام نویسی سامانه یکپارچه تخصیص خودرو،  ۶ میلیون و ۶۸۴ هزار و ۳۸۴ نفر ثبت 
نام کردند که از این میزان ۳۶۴ هزار و ۸۳ نفر یعنی معادل ۵ و چهار دهم درصد متقاضی طرح جوانی 
جمعیت و ۱۲۴ هزار و ۵۶۹ نفر معادل، یک و نه دهم نفر، متقاضی طرح جایگزینی خودرو های فرسوده 
بوده اند.  در محصول پارس  ۲ میلیون و ۲۸۵ هزار و ۱۶۱ نفر برای ظرفیت ۱۰۰۰ هزار دستگاه، پارس 
سال ۱ میلیون و ۱۸۳ هزار و ۳۹۸ نفر برای ظرفیت ۴ هزار دستگاه، دنا پلاس اتوماتیک ۲۷۷ هزار و ۷۹۳ 
نفر برای ظرفیت ۵۰۰ دستگاه، سورن پلاس ۲۴۸ هزار و ۹۹۱ نفر برای ظرفیت ۳ هزار و ۲۵۰ دستگاه، 
رانا پلاس ۲۶۲ هزار و ۷۷۳ نفر برای ظرفیت ۲۵۰ دستگاه و ساینا ۷۱ هزار و ۵۷۵ نفر برای ظرفیت ۹ هزار 

و ۱۰۸ دستگاهی در سامانه فروش ثبت نام کرده بودند.

ثبت نام 2 ميليون نفر برای خرید هزار
دستگاه پژو پارس

رئیس امور فرهنگ، گردشگری و ورزش سازمان برنامه و بودجه گفت: برای 
اجرایی شــدن "قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت" اعتباری معادل  
۱۰۷۰۰ میلیارد تومان مصوب شده است. حجت الاسلام و المسلمین مهدی 
رجایی نیا گفت: با توجه به اهمیت مباحث مرتبط با جمعیت و اجرایی شدن 

"قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت" اولین جلسه ستاد ملی جمعیت به ریاست رئیس جمهور 
محترم در سال جاری برگزار شد. وی اضافه کرد: اعتباری معادل ۱۰۷۰۰ میلیارد تومان مصوب شده است 
که پس از طرح و بررسی برنامه های پیشنهادی دستگاه های اجرایی ذیربط  به آنان ابلاغ می شود. رئیس امور 
فرهنگ، گردشگری و ورزش سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: دستگاه های اجرایی مکلفند برای حمایت 
از خانواده و فرزندآوری، نسبت به تشکیل قرارگاه جوانی جمعیت اقدام و گزارش اقدامات انجام شده را به 
سازمان برنامه و بودجه کشور و دبیرخانه ستاد ملی جمعیت ارسال کنند. وی تاکید کرد: در راستای اجرایی 
سازی بند )ب( تبصره )۱۷( قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کارگروهی متشکل از ۳ نفر نماینده از سازمان برنامه 
و بودجه کشور،۲ نفر نماینده از دبیرخانه ستاد ملی جمعیت و ۱ نفر نماینده از کمیسیون فرهنگی مجلس 

شورای اسلامی به عنوان ناظر تشکیل شده است.

بودجه 10 هزار و 700 ميليارد تومانی 
دولت برای فرزندآوری

دولتخودروبانک

کاغذ اقتصادی
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واکنش وزارت ميراث فرهنگی به 
هشدارها عليه سفر به ایران

معاون گردشگری کشور در واکنش به هشدارها علیه سفر به ایران گفت: با 
هدف مقابله با ایران هراسی، اقدامات عملیاتی از سوی وزارت امور خارجه، 
قوه قضائیه و ستاد حقوق بشر در حال انجام است.  به گزارش روابط عمومی 
معاونت گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
علی اصغر شالبافیان با بیان این خبر گفت: صدور هشدارهای سفر به ویژه 
در ماه های اخیر از سوی کشورهایی چون انگلیس، آمریکا، فرانسه، سوئد و 
کانادا مبنی بر اطلاع رسانی جهت عدم انجام سفر به جمهوری اسلامی ایران 
و ناامن جلوه دادن کشورمان سبب شد تا به منظور مقابله با ایران هراسی 
ظرفیت های دیپلماسی کشور با مکاتبه مستقیم وزیر با وزارت امور خارجه 

و نیز معاون امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر انجام گیرد.
شالبافیان تاکید کرد: بر این اساس از نهادهای متولی فرابخشی تأثیرگذار 
در تسهیل فرآیند ارتباطات بین الملل درخواست کرده ایم تا به منظور فعال 
سازی دیپلماسی بین المللی در تعامل با دولت های کشورهای مربوطه و 
سفارتخانه های آنها در ایران جهت رفع این هشدارها و اثرات منفی آن بر 
سیمای عمومی کشور و به ویژه صنعت گردشگری اقدام لازم انجام پذیرد 
و فعالیت های اجرایی مورد نیاز به منظور رفع هشدارهای صادر شده در 
تعامل با دولت ها و مراجع مربوطه محقق شود.  وی با بیان اینکه یکی از اثرات 
مثبت اجتماعی و فرهنگی گردشگری بین المللی علاوه بر آشنایی ملت ها 
با فرهنگ هم و نزدیک تر شدن جوامع به یکدیگر، مقابله با ایران هراسی 
و تقویت دیپلماسی عمومی است؛ افزود: متأســفانه تا کنون اقدامات 
گسترده ای به منظور ترویج ایران هراسی و ارائه تصویر نامناسب از ایران در 
سطح جهانی صورت گرفته است.  معاون گردشگری خاطرنشان کرد: این 
اقدامات منفی علیه کشورمان و تخریب روابط بین المللی گردشگری در 
حالیست که طبق آخرین گزارش های بین المللی در خصوص خطرپذیری 
سفر )sos( اغلب مناطق کشور از نظر بهداشــتی و امنیتی از برخی 

کشورهای رقیب در منطقه نیز در جایگاه بهتری قرار دارند.

پيشنهاد اتصال کارت راهنمایان 
گردشگری به سيستم بانکی

رئیس هیأت مدیره جامعه راهنمایان ایرانگــردی و جهانگردی 
از اتصال کارت راهنمایان گردشــگری به سیستم بانکی و حذف 
دهک بندی در بودجه ۱۴۰۲ به عنوان دو موضوع مهم قابل پیگیری 

نام برد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی، مهدی قاسمیان 
رئیس هیأت مدیره جامعه راهنمایان ایرانگردی و جهانگردی درباره 
از سرگیری بیمه راهنمایان گردشگری از تیرماه سال جاری بیان 
کرد: موضوع بیمه جزو چالش هایی بود که سال ها پیگیر آن بودیم، 
اما به دلایل مختلف انجام نمی شــد. نهایتاً با پیگیری ها مستقیم 
شخص وزیر و مکاتباتی که برای تأمین بودجه دولتی صورت گرفت 

این مهم عملیاتی شد.
قاسمیان با اشــاره به ابراز خرســندی راهنمایان گردشگری از 
پیگیری مستقیم موضوع بیمه توســط وزیر، افزود: راهنمایان در 
صورتی که پشتوانه نداشته باشــند از این صنف خارج می شوند، 
چنانچه از ۱۴ هزار نفر در حال حاضر تنها هزار و ۵۰۰ تا دو هزار نفر 
در این شغل فعال هستند. رئیس هیأت مدیره جامعه راهنمایان 
ایرانگردی، تصریح کرد: راهنمایان از ایــن نظر که آخرین نقطه 
عملیات در اجــرای تور همچنین عاملی مهــم در رضایت و عدم 
رضایت گردشگران محسوب می شــوند، دارای نقش پررنگی در 
صنعت گردشگری هستند که برای ماندن در این عرصه به پشتوانه 
نیاز دارند و موضوع بیمه قوت قلبی برای ادامه کار آن ها محسوب 

می شود.
اتصال کارت راهنمایان گردشــگری به سیستم بانکی و حذف از 
دهک بندی یارانه ها در بودجه ۱۴۰۲ دو موضوعی بود که قاسمیان 
مطرح و تصریح کرد: با وصل شــدن کارت راهنمایان گردشگری 
به سیستم بانکی تنخواه مستقیم در این حساب ریخته می شود. 
همچنین در پایگاه های بزرگ مانند تخت جمشید می توان الزامی 
در نظر گرفت که گردشــگران خارجی برای تهیه بلیت از طریق 
کارت راهنمایان گردشــگری اقدام کنند کــه در این صورت از 

ظرفیت راهنمایان محلی استفاده می شود.

رییس کل سـازمان نظام پرسـتاری با بیـان اینکه 
در روز خدمـت مهـر ماندگار اعلام شـد کـه از آخر 
شـهریور پرداختی هـای ناشـی از تعرفه گـذاری 
خدمات پرسـتاری، انجام می شـود، گفـت: اجرای 
قانـون تعرفه گذاری خدمـات پرسـتاری از اول دی 
مـاه ۱۴۰۰ خواهد بـود و بایـد معوقـه آن پرداخت 

شـود.
به گزارش ایسـنا، محمـد میرزابیگی در نشسـتی 
خبـری دربـاره قانـون تعرفه گـذاری خدمـات 
پرسـتاری، بیـان کـرد: تعرفه گـذاری خدمـات 
پرسـتاری تقریبـا بـه مرحلـه اجـرا رسـیده و در 
ایـن زمینـه بویـژه از مقـام معظـم رهبری تشـکر 
می کنیـم. در رابطـه بـا ایـن قانـون، جلسـاتی بـا 
شـورای عالـی بیمـه و دولت هـای دوازدهـم و 
سـیزدهم داشـتیم کـه منجـر بـه تصویـب آیین 
نامه اجرایی تعرفه گذاری خدمات پرسـتاری شـد. 
در ایـن زمینه سـه دسـتورالعمل باید در راسـتای 
اجـرای آیین نامـه انجـام می شـد. اول آییـن نامـه 
ثبت خدمـات در HIS بیمارسـتانی بـود. دیگری 
آییـن نامه رسـیدگی به اسـناد بـرای ممیزی های 
بیمـه ای اسـت و بخش سـوم آییـن نامـه بازتوزیع 
است که نوشـته شـد و به شکل آزمایشـی در چند 

بیمارسـتان اجرایـی شـد.
وی افزود: نهایتا در تاریخ ۱۶ شـهریور قرار شـد که 
آیین نامـه ابلاغ شـود تا حداقـل به مدت یـک ماه 
اجرای آزمایشـی آیین نامـه بازتوزیع انجام شـود تا 
بر ایـن اسـاس میـزان دریافتـی کارانه پرسـتاران 
مشـخص شـود. آیین نامـه HIS و آیین نامـه 
رسـیدگی به اسـناد، ریل گذاری اجـرای آیین نامه 
بازتوزیع اسـت. ما معتقد به اجرای قانون هسـتیم. 
الان آیین نامه هـا شـفاف اعلام شـده اسـت و برای 
 K اولیـن بـار در تاریـخ پرسـتاری کشـور ضریـب
و ارزش نسـبی خدمات پرسـتاری تعریف شـد که 
برابر با سـایر گروه هـای پروانـه دار یا پزشـکان غیر 

عضو هیئـت علمی اسـت.
او تاکیـد کـرد: هیـچ کـدام از اینهایی کـه تاکنون 
ابلاغ شـده اسـت وحی مُنـزَل نیسـت و نظـرات و 
انتقادات هـم اعمـال می شـود و از صاحـب نظران 
هم می خواهیم اگر می توانند طـرح بهتری مبتنی 
بـر قانـون ارائـه دهنـد، حتما به مـا کمـک کنند و 
طرح خـود را ارائـه دهند تـا بهترین طـرح اجرایی 
شـود. هـرگاه لازم باشـد می توانیـم قطـار درحال 

حرکـت را تعمیـر کنیم.
رئیس کل سـازمان نظام پرسـتاری، گفـت: قانون 
به موضوع بسـته های خدمتـی تاکید کرده اسـت 
و بایـد این اتفـاق می افتـاد. تدوین بسـته خدمتی 

تنها بـرای بخش بسـتری اسـت و رفتـار در بخش 
درمانگاهی و سـرپایی متفاوت است. درآمد حاصل 
از مراقبت پرستاری در خدمات درمانگاهی به ازای 
هر خدمت اسـت یـا بـرای بحـث دیالیز و شـیمی 
درمانـی اعلام می شـود درآمد حاصل از هر جلسـه 
خدمت محاسـبه شـود. بسـته خدمتی تنهـا برای 

بخش بالینی نوشـته شـده است.
او تاکید کرد: اجـرای قانون تعرفه گـذاری خدمات 
پرسـتاری از اول دی مـاه ۱۴۰۰ خواهد بـود و باید 

معوقه آن پرداخت شـود.
او در پاسـخ بـه سـوال ایسـنا دربـاره زمـان اولیـن 
واریزی وجه حاصـل از اجرای قانـون تعرفه گذاری 
خدمـات پرسـتاری بـرای پرسـتاران، گفـت: این 
سوال را باید معاونت توسـعه وزارت بهداشت پاسخ 
دهـد. در روز خدمت مهـر ماندگار اعلام شـد که از 
آخـر شـهریور پرداختی هـا انجام می شـود امـا اگر 
تاخیری صـورت گیـرد، بدقولـی وزارت بهداشـت 
اسـت. ۵ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومـان بودجه اجرای 
طرح در سـال جاری اسـت به علاوه  ۱۶۲۰ میلیارد 
هـم منابـع کارانه هـای قبلـی اسـت و برای سـال 
قبـل ۳ تـا ۳۷۵ میلیـارد تومـان بـه ازای سـه مـاه 
درنظر گرفته شـده اسـت. مراقبت های پرسـتاری 
تـا قبـل از یکپارچـه شـدن بـه اسـم مراقبت های 
پرستاری مشروعیتی نداشـت و با اقدامات صورت 
گرفته، به این فعل مراقبت پرسـتاری مشـروعیت 
بخشـیده شـد. در بعـد خدمـت اسـتانداردها، نوع 
و هزینـه خدمـت و... و. تعریـف شـد و تکه هـای 
جـدا افتـاده از هـم شـامل شـش درصـد بخـش 
هتلینـگ، سـهمی از ۲۷.۵ درصـد جـزء حرفه ای 
و... را تحت عنـوان مراقبت پرسـتاری در سـرانه از 
سـال ۱۴۰۲ قـرار می گیـرد امـا فعـلا معـادل این 
سـرانه را بودجـه گرفتیم. مـا ادعا نداریـم تبعیض 
کلا رفـع می شـود امـا راهی برای رسـیدن بـه رفع 
تبعیض تعریف شـده اسـت که در آینـده نتایج آن 

مشـخص می شـود.
میرزابیگـی ادامـه داد: در بخـش خدمـات روتیـن 
و غیـر روتیـن داریـم. بسـته خدمتـی بـه تعـداد 
بیمـار بسـتگی دارد کـه چند بیمـار و چند بسـته 
خدمتی داشـته باشـید اما اگر پرسـتاری خدمات 
غیرروتین انجـام دهد هم محاسـبه خواهد شـد و 
بسـته خدمتی تنها برای بخشـی اسـت کـه بیمار 
در آن بسـتری شده اسـت. تعریف بسـته خدمتی 
عین مُر قانون اسـت که باید نوشـته و اجرا می شد. 
تـا مرحلـه ابـلاغ قانـون تعرفـه گـذاری خدمـات 
پرستاری همکاری لازم را داشـته ایم تا قانون ابلاغ 
شـود. از لحظه ابلاغ قانون مادامی که پرسـتاران به 

حقوق خود برسـند مطالبه گر هسـتیم و با کسـی 
تعـارف نداریم.

وی افـزود: دوره پنجـم سـازمان نظام پرسـتاری را 
در حالتی شـروع کردیم کـه با قول هـای عملیاتی 
اقداماتـی انجـام دهیـم و ارزیابـی ایـن امر بـا خود 
پرسـتاران اسـت که چـه اقداماتی صـورت گرفت. 
اواخـر دولـت قبـل مجوزهـای اسـتخدامی خوبی 
گرفتـه شـد و در ایـن دولـت هـم ایـن رونـد ادامه 
یافت. برای فوق العـاده ویژه و...  فعالیـت کردیم اما 
مهم ترین موضـوع ورود بـه موضـوع تعرفه گذاری 
خدمـات پرسـتاری بـود.  وی بـا تاکیـد بـر اینکـه 
دوره پنجم سازمان نظام پرسـتاری به حواشی کار 
ندارد، اظهار کرد: البته اگر مشـورتی کمک کننده 
باشد حتما از آن اسـتفاده خواهیم کرد، اما اگر قرار 
برحاشیه سازی باشـد ما ورود نخواهیم کرد؛ چون 
کارهای زیـادی برای انجـام دادن داریـم. کرونا هم 
طی حـدود دو سـال و نیم فضایـی ایجاد کـرد و به 
قـول برخی هـا، کرونا یـک شِـبه قیامـت بـود. اما 
بازهـم در ایـن شـرایط سـخت جامعه پرسـتاری 
رسـالت خود را انجام داد و حتی آغـوش بازی برای 
بیمـارن کرونایـی در بدترین شـرایط شـدند و کار 

خـود را تعطیـل نکردند.
 n۹۹ و n۹5 او ادامـه داد: کار بـا ماسـک های
آنهـم در هنـگام فعالیـت بـالا واقعا سـخت اسـت 
و ایـن نشـان از اوج وجـدان کاری پرسـتاری دارد. 
در شـرایط کرونایـی کار پرسـتاران بیشـتر شـد و 
نـه دورکاری داشـتند و نـه کاهـش سـاعت کاری. 
در کرونـا موضوعـی وجـود داشـت کـه برخـی 
بـزرگان کشـور هـم بـه آن اشـاره کردنـد و آن امر 
احتمال وقوع بیوتروریسـم بـود. اگر چنیـن امری 
درسـت باشـد و قرار باشـد بازهم تکرار شـود آنهم 
در شـرایط زیرسـاخت های مـا بایـد بـا دغدغـه 
بیشـتری به این امـر ورود کـرد. میرزابیگـی تاکید 

کـرد: کارکنان سـلامت هـم مدافع سـلامت مردم 
هسـتند و بایـد زیرسـاخت های حـوزه سـلامت 
را نیـز ماننـد نیروهـای امنیتی چـه در بعُـد کمی 
و چـه کیفـی برنامه ریـزی و تامیـن کنیـم. وی بـا 
اشـاره بـه خانه نشـینی ۱۰ هـزار نفـر نیـرو مدافع 
سـلامت، گفت: اگر پولـی در کرونا به بدنـه وزارت 
بهداشـت داده شـد معلوم نیسـت در کجـا هزینه 
شـد. پول های کمک مقـام معظم رهبـری در دوره 
کرونـا کجـا رفـت؟ قرار شـد صـرف انگیزه سـازی 
نیروهای درگیر کرونا شـود که در حوزه پرسـتاری 
در این زمینـه هزینه خاصی نشـد. هزینه درسـت 
برای کار درسـت انجام شـود نـه اینکه ایـن هزینه 
تنهـا صـرف سـاخت و سـاز شـود. مـا نمی گوییم 
پولهـا را بردنـد یـا خوردنـد امـا در زمـان درسـت، 
کمک هـا مشـمول نیروهایی کـه در حـال خدمت 
بودند،   نشـد و ایـن آمار را هر کسـی خواسـت ارائه 
می دهیم کـه ببیننـد چقدر بـه پرسـتاران کمک 
شـده اسـت؟ وی دربـاره حـوزه اسـتخدام های 
پرسـتاران، بیان کرد: حدود ۱۰ هزارنفـر از جوانان 
تمدید طرحی دوره کرونا خانه  نشـین شـدند. این 
پرسـتاران جوان قبل از کرونـا طرح عـادی خود را 
به اتمـام رسـانده بودند اما از آنها خواسـته شـد که 
چون درگیـر جنگ هسـتیم صبر کننـد و با همان 
حقوق طرحـی خدمت کننـد. حدود ۱۷ هـزار نفر 
از پرسـتاران جوان تمدید طرح دوران کرونا شدند 
و مردانـه پـای کار آمدند و قبـول کردند بـا حقوق 
طرحـی مجددا خدمـت کنند امـا الان بـا فروکش 
کـردن مـوج کرونـا ۱۰ هزارنفـر از ایـن عزیـزان را 
خانه نشـین کردند. مگـر اینها که طرحشـان تمام 
شـده بـود نمی توانسـتند جـان خـود را بردارند به 
خانه برونـد؟ اما تمدید طـرح کردند و حالا کسـی 
کـه در دوره کرونـا خـودش دورکاری کرده اسـت، 
می آید و سـرباز دوره کرونـا را به خانه می فرسـتد.

یک روانشناس درباره واکنش والدین هنگامی 
که کودکان به اصطلاح "وسط حرف بزرگ ترها 
می پرند"، گفت: در شرایطی که کودکان وسط 
حرف والدین می پرند، واکنش هایی تند از سوی 
والدین همچون "بچه نکن، وسط حرف من نیا" 
که همراه با ابراز خشم اســت، "نوازش منفی" 
محسوب شده و باعث می شــود کودک تصور 
کند والدین با بیان این جملات به نوعی در حال 
توجه کردن به او هستند و اینگونه حتی ممکن 

است رفتارش تشدید شود.
گوهر یســنا انزانی در گفت وگوبا ایسنا، با بیان 
اینکه کودکان از حدود ۴ و ۵ سالگی احساس 
می کنند محور عالم هستند و از این رو خود را در 
اولویت صحبت کردن می دانند، درباره چرایی 
اینکه برخی کودکان خود را به اصطلاح "قاطی 
حرف بزرگ ترها می کنند"، اظهار کرد: حدودا 
تا ۶ و ۷ ســالگی زمان می برد تا کودکان آداب 
اجتماعی نظیر صبر کردن و صحبت کردن پس 
از تمام شدن سخن دیگران را یاد بگیرد و از این 
رو بعضا شاهد این امر هســتیم که کودکان به 

هنگام صحبت والدین با یکدیگر و یا با دوستان 
و اقوام، حرف آنها را قطع کرده و وســط حرف 

آنها سخن می گویند.
وی در عین حال با بیان اینکه کودکان در سنین 
یاد شــده "پریدن وســط حرف بزرگترها" را 
رفتاری زشت نمی دانند، ادامه داد: از سوی دیگر 
گاهی نیز کودکان در ارتباط بــا والدین دچار 
ترس هایی می شوند و از این رو وسط حرف آنها 
می پرند. برای مثال وقتی مادر در حال صحبت 
کردن با تلفن است کودک به اشتباه این رفتار 
مادر را تهدید تصور می کند و یا به دلیل ترس 
از طرد شــدن و بی توجهی مادرنسبت به خود، 

وسط حرف او می پرد.
این روانشناس همچنین در ادامه سخنان خود 
به ارائه توضیحاتی دربــاره چرایی اینکه برخی 
نوجوانان وســط حرف بزرگترهــا می پرند نیز 
توضیح داد: معمولا بچه ها از ۶ و ۷ سالگی آداب 
اجتماعی نظیــر صبر کــردن، در انتظار نوبت 
بودن، حفظ آرامش و صحبــت کردن پس از 
اتمام حرف دیگــران را می آموزند. با این حال 

امکان دارد برخــی نوجوانان درگیر اختلالاتی 
نظیر بیش فعالی باشند و یا مهارت هایی نظیر 
مدیریت هیجانات را نداشته باشند و از این رو 
وســط حرف دیگران بپرند. بنابراین در مورد 
نوجوانان باید بدانیم فرزند قصد دارد چه حرفی 
را به ما بزند و چرا می خواهد ابراز وجود داشته 
باشــد و به نوجوان کمک کنیم تــا به هویت 

مستقل برسند.
به گفته انزانــی، نوجوانــان در مرحله گذار از 
کودکی به بزرگســالی اند و از ایــن رو ممکن 
است دوست داشته باشند برای ابراز وجود، وارد 
تصمیم گیری بزرگترها شــده و حرف بزنند تا 

نظرات آنها شنیده شود.
 وی با بیان اینکه نوجوانان به دنبال کسب هویت 
مستقل اند و از این رو ممکن است دوست داشته 
باشند درباره هر چیزی نظر دهند، تصریح کرد: 
والدین گاهی نســبت به مراحل رشد فکری، 
حســی، جســمی و رفتاری کودک و نوجوان 
ناآگاه هستند. باید بدانیم بچه ها کم کم برخورد 
مناسب را یاد می گیرند و از بچه ۳ ساله نمی توان 

انتظار داشت صبر فراوانی داشته باشد و در عین 
حال پس از ۶ و ۷ ســالگی انتظار داریم با ورود 
بچه ها به مدرسه مهارت صبر کردن و به نوبت 

حرف زدن را بیاموزند و آن را رعایت کنند.
این روانشــناس معتقد اســت که والدین باید 
درباره مراحل رشد سنی کودکان از کتب معتبر 
و یا مشاورین متخصص اطلاعات کسب کرده و 
در عین حال ترس های درونی خود را بشناسند 

و آنها را مدیریت کنند.
انزانی در پایان ســخنان خود با یادآوری اینکه 
والدین باید هنگامی که کــودکان و نوجوانان 
وسط حرف دیگران می پرند از "نوازش منفی" 
خودداری کنند، تاکید کرد: در چنین شرایطی 
بهتر است والدین تماس چشمی را با بچه قطع 
کنند و تماس کلامی و فیزیکی با او نداشــته 
باشــند. با او به هیچ وجه صحبتی نکنند و اگر 
فرزند توانست صبر کند، والدین می توانند او را 
برای این صبر  تشویق کلامی کنند. همچنین 
گاهی والدین می توانند از تکنیک ایفای نقش 

نیز استفاده کنند.

خانه نشینی 1۰ هزار پرستار طرحیِ دوره کرونا
لزوم پرداخت »فوق العاده خاص« پرستاران

»بچه وسط حرف من نپر«؛ کودکان را »نوازش منفی« نکنیم!

هدایت پشت کنکوری ها به سمت 
دانشگاه های ترکيه

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشــور وزارت آموزش 
و پرورش که چندی پیش نسبت به تبلیغات موسسات ترکیه ای در 
ایران برای پذیرش دانش آموزان در مدارس کشورهای خارجی هشدار 
و با وزارت امور خارجه برای جلوگیری از فعالیت یکی از این موسسات 
مکاتبه کرده بود، آخرین پیگیری ها برای توقف فعالیت این موسسات 

را اعلام کرد.
به گزارش ایسنا، نوزدهم خرداد ماه سال جاری بود که وزارت آموزش 
و پرورش در نامه ای به اداره کل کنسولی وزارت امور خارجه نسبت به 
فعالیت برخی موسسات خصوصی خارجی که بدون اخذ مجوز قانونی 
مبادرت به جذب دانش آموزان ایرانی در مدارس کشورهای خارجی 
کرده اند، هشــدار داد و خواســتار جلوگیری از فعالیت یک موسسه 

ترکیه ای شد.
موسسه ترکیه ای مذکور که در تهران مستقر بود با کمک بنیاد معارف 
ترکیه، مبادرت به برگزاری امتحان برای بورسیه دانش آموزان در مدارس 
ترکیه کرده و با اغوای دانش آموزان در اقصی نقاط ایران، آنها را به تهران 
فراخوانده و از میان این دانش آموزان نخبه، مســابقه علمی برگزار و 

نخبه ترین ها را برای ترکیه، بورسیه می کرد. 
فیاضی، رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشــور وزارت 
آموزش و پرورش هشدار داده بود که متاسفانه دانش آموزان ایرانی به 
دلیل اغوا به مالباخته تبدیل می شوند، زیرا مدارس و دانشگاه های ترکیه 
در مقطع لیسانس هیچ برتری بر مدارس و دانشگاه های ایرانی ندارند، 
اما تبلیغات موسسه مذکور آنها را نهایتا پس از مهاجرت به مالباخته 

تبدیل می کند. 
وی از وزارت امور خارجه خواســته بود که موضوع به سفارت ترکیه 
منعکس و از آنها خواسته شود فعالیت اعزام دانش آموز ایرانی به مدارس 
ترکیه از طریق موسسه یاد شده متوقف شود و با هیچ یک از موسسات 
ایرانی دیگر در این گونه اعزام های بدون مجوز دانش آموزان ایرانی به 

مدارس ترکیه همکاری نکنند.
مهدی فیاضی، رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشــور 
وزارت آموزش و پرورش در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این پرسش که 
پیگیری شما درباره فعالیت آن موسسه و برگزاری چنین آزمون هایی در 
نهایت به کجا رسید؟ اظهار کرد:  با وزیر ترکیه گفت وگو شد. وزیر ترکیه 
گفت که ما نمی دانستیم شما نسبت به این موضوع حساس هستید؛ 
باتوجه به حسن همجواری، نظر ایران برای ما مهم است و نظر ایران 
را تأمین می کنیم و به موسسه "یونس امره" می گوییم که دیگر از این 

امتحانات برگزار نکند.

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی 
درباره چاپ و توزیع کتب درسی در سال تحصیلی 
پیش رو گفت: برای امسال و تا کنون ۱۴۹ میلیون 
و ۵۰۰ هزار جلد کتاب درسی سفارش چاپ داده بودیم که چاپ 
شده و آماده است و توزیع از مناطق به مدارس از ۱۰ شهریور آغاز 
شده است. همیشه درصدی را بیش از برآورد جمعیت تولید 
می کنیم تا مطمئن شویم کتاب به دست همه دانش آموزان 

می رسد. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین علی لطیفی در نشستی 
خبری با بیان اینکه یک سیاست ما ارتقای تعاملات درون بخشی 
با معاونت ها و سازمان های زیرمجموعه وزارتخانه است گفت: 
سیاست دوم ما توجه جدی تر به تحولات فرهنگی و اجتماعی 
معاصر جامعه است. انتظار مردم مبنی بر روزآمد کردن محتوای 

آموزشی با اقتضائات روز، انتظار به حقی است. 
وی افزود: یکی از ابعاد این مسئله دوره کرونا و دیگری تغییر و 
تحولات فناورانه است. ما هم در زمینه روش ها و هم شیوه های ارائه 
محتوا و هم صلاحیت ها و شایستگی ها و توانمندی هایی که دانش 
آموزان برای زندگی در شرایط جدید نیاز دارند، باید به سمت تغییر 

و اصلاح حرکت کنیم. 
رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی با بیان اینکه سازمان 
برای مواجهه با زیست بوم جدید پساکرونا و آموزش های ترکیبی 
برنامه ریزی کرده است اظهار کرد: یکی دیگر از سیاست های ما 
استفاده از ظرفیت های بیرونی اعم از معلمان باتجربه و پیشکسوت 
است. حمایت و همچنین اشاعه برنامه درسی از سیاست های دیگر 

ماست. رویکرد جدی ما توجه به اقتضائات درون مدرسه است. 
لطیفی ادامه داد: توجه به اسناد تحولی مصوب و پیگیری اجرایی 

سازی اسناد تا سطح مدرسه در راس سیاست های ما قرار دارد. 
وی با اشاره به اینکه تمرکز اساسی سازمان توجه به مطالبات اسناد 
بالادستی در دوره های تحصیلی مختلف است اظهار کرد: تدوین 
راهنماهای درسی حوزه تربیت و یادگیری از دوره ریاست "ملکی" 
آغاز شده است و در حال تکمیل قطعات پازلی هستیم که به واسطه 
آن بازنگری در کتب درسی صورت می گیرد. تقویت سرمایه انسانی 
در سازمان نیز مدنظر است، بخشی از نیروها در آستانه بازنشستگی 

قرار دارند و باید نیروی تازه نفس وارد سازمان شوند.

درحالی حدود چهار سال از تصویب قانون حمایت 
از حقوق معلولان می گذرد که براساس ماده ۱۰ 
آن باید »صندوق حمایت از فرصت  های شغلی 
معلولان« ایجاد و اساسنامه آن سه ماه پس از ابلاغ این قانون تهیه و 
جهت تصویب به هیأت وزیران ارسال می شد؛ اگرچه دو سال پس از 
تصویب قانون، این اساسنامه به تصویب رسید، اما سخنگوی شبکه 
ملی تشکل های مردم نهاد معلولان جسمی و حرکتی می گوید: 
با گذشت بیش از دو سال از تشکیل اولین جلسه هیات امنا، هنوز 
یک ریال از طریق این صندوق به معلولان پرداخت نشده است. به 
گزارش ایسنا، سال ۱۳۹۷ که قانون حمایت از حقوق افراد دارای 
معلولیت به تصویب رسید در ماده ۱۰ آن وزارت، مکلف است در 
قالب اعتبارات مصوب سازمان، صندوق حمایت از فرصت های شغلی 
افراد دارای معلولیت تحت پوشش را ایجاد و اساسنامه آن را سه ماه 
پس از ابلاغ این قانون تهیه و جهت تصویب به هیأت وزیران ارسال 
کند و همچنین بانک مرکزی نیز مکلف شده مجوزهای لازم جهت 
تأسیس صندوق حمایت از فرصت های شغلی افراد دارای معلولیت 

را در چارچوب قوانین و مقررات مربوطه در اختیار وزارت قرار دهد. 
هرچند که طبق قانون قرار بود اساسنامه این صندوق را سه ماه پس از 
ابلاغ این قانون تهیه کنند، اما اظهارات مصطفی سراج، رییس هیات 
مدیره صندوق حمایت از فرصت های شغلی افراد دارای معلولیت، 
نشان می دهد که هیات وزیران در ۹ مهر سال ۹۹ به پیشنهاد وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اساسنامه صندوق را در ۱۷ ماده و ۷ تبصره 
به تصویب رسانند که در۲۹ دی ۹۹ نیز توسط شورای نگهبان تایید 
شد. حالا که حدود دو سال از تصویب اساسنامه آن می گذرد، اظهارات 
سخنگوی شبکه ملی تشکل های مردم نهاد معلولان جسمی و 
حرکتی حاکی از آن است که صندوقی که با هدف تسهیل و تسریع 
اشتغال توان یابان قرار بوده فعالیت کند، هنوز نتوانسته حتی یک 
ریال بودجه برای فعالیت خود دریافت کند. در این راستا علی همت 
محمودنژاد، سخنگوی شبکه ملی تشکل های مردم نهاد معلولان 
جسمی و حرکتی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: قانون وزارت رفاه 
را مکلف کرده تا در قالب اعتبارات مصوب سازمان بهزیستی، صندوق 
حمایت از فرصت های شغلی افراد دارای معلولیت تحت پوشش را 

راه اندازی و اساسنامه آن را سه ماه پس از ابلاغ این قانون تهیه کند.

مطالعات نشــان می دهد افرادی که اغلب 
نوشیدنی های گرم می نوشــند، ۲.۸ برابر 
بیشتر نسبت به افرادی که نوشیدنی های 
گرم مصرف نمی کنند، در معرض خطر ابتلا 

به سرطان مری هستند.
الهه جعفرزاده: مطالعه ای در دانشگاه کمبریج 
صورت گرفت که نشان می دهد نوشیدن 
قهوه یا چای داغ، خطر ابتلا به سرطان مری را 
تقریباً سه برابر بیشتر می کند. سالانه تقریباً 

۱۰۰۰۰ نفر در بریتانیا به سرطان مری مبتلا می شوند. آخرین یافته ها نشان می دهد که افراد، 
با اجتناب از مصرف نوشیدنی های گرم می توانند خطر ابتلا به این سرطان را کاهش دهند.

طی این مطالعات مشخص شد افرادی که اغلب قهوه و چای می نوشند، ۲.۸ برابر بیشتر از 
افرادی که علاقه ای به نوشیدن نوشیدنی های گرم ندارند، در معرض خطر ابتلا به سرطان 
مری قرار دارند. در این کارآزمایی همچنین از شرکت کنندگان در رابطه با دمای مطلوب 
نوشیدنی شان پرسیده شد؛ اینکه دوست دارند نوشیدنی خود را با چه دمایی بنوشند؟ گرم یا 
بسیار داغ؟ مشخص شد کسانی که نوشیدنی را با دمایی همچون دمای معادل دمنوش )گرم( 
ترجیح می دهند، نسبت به کسانی که به کل نوشیدنی گرم مصرف نمی کنند، تنها ۲.۷ برابر 
احتمال ابتلا به سرطان مری دارند؛ در حالی که خطر ابتلا به سرطان مری در علاقه مندان 
به دمای خیلی داغ، بیش از ۴.۱ برابر است. طبق گفته ی دکتر استفان برگس، نویسنده 
 ،Clinical Nutrition این مطالعه، و همچنین بر اساس نتایج منتشرشده  در مجله
مصرف قهوه با دمای بالا، خطر ابتلا به هیچ سرطانی جز سرطان مری را در پی ندارد. شاید 

تنها نکته ی مثبت برای طرفداران قهوه همین باشد!

با این که بعضی از زباله ها آرام آرام در طبیعت 
تجزیه می شوند، بعضی دیگر نه تنها تجزیه 
نمی شوند، اثرات مخربی هم به طبیعت وارد 

می نمایند.
برای نجات طبیعت باید تا دیر نشده هرکس 
از خودش آغــاز کند! چراکه نجات محیط 
زیست، نجات انسان است و طبیعت زباله 

دان ما نیست.
پسماند غذاها در محیط زیست، علاوه بر این 

که چهره طبیعت را زشت می نماید، جولانگاه انواع حشرات و جوندگان می گردد که باعث 
شیوع بیماری های عفونی هستند.

بیشترین زباله های ریخته شده در طبیعت، پسماند غذا، پوست میوه و ضایعات استخوان 
گوشت و مرغ و ماهی است. اگرچه این زباله ها مثل پلاستیک ها زمان زیادی برای تجزیه 
احتیاج ندارند، انباشت این زباله ها در محیط های طبیعی مثل جنگل ها، هم در پوشش های 

گیاهی تأثیر می گذارد و هم باعث آلوده شدن محیط اطراف می گردد.
از انباشت زباله ها در طبیعت شیرابه ای به وجود می آید که اگر به درون زمین نفوذ کند، سفره 
آب های زیرزمینی و چاه ها را آلوده می نماید. این آب ها در صورتی که مستقیم به مصرف 
برسند و یا به وسیله محصولات کشاورزی و دامی وارد بدن شوند، انسان را مسموم می نمایند.
زباله های ریخته شده در طبیعت، فاسد می شوند و بوی بدی هم فراوری می نمایند. یکی از 
گازهایی که زباله ها فرآوری می نمایند، گاز متان است که قابل اشتعال است و ممکن است 
باعث ایجاد آتش سوزی در محیط گردد. علاوه بر زباله های خانگی، ریختن ظروف یکبار 

مصرف در طبیعت ضربه مهلکی بر پیکر محیط زیست وارد می نماید.

رییس سازمان ثبت احوال کشور با تاکید بر 
لزوم تعویض شناسنامه های قدیمی برای 
جلوگیری از بروز مشکل در دریافت خدمات، 
از صدور ۱۴ هزار شناسنامه برای کودکان 

اتباع مادران ایرانی خبر داد.
به گزارش ایسنا، هاشــم کارگر در تشریح 
تعداد صدور شناسنامه برای کودکان اتباع 
مادران ایرانــی در جمع خبرنگاران گفت: 
تاکنون ۱۴ هزار شناسنامه برای این کودکان 

صادر شده است؛ سازمان ثبت احوال کشور تنها مسئول صدور این شناسنامه هاست و 
مسئول رسیدگی به پرونده این کودکان و درخواست ها در این زمینه ثبت احوال نیست.

وی درباره صدور شناسنامه های جدید نیز اظهار کرد: سالانه حدود ۳میلیون و ۵۰۰هزار تا 
۴ میلیون شناسنامه جدید صادر می شود اما امکان دارد این شناسنامه ها درخواست های 
تکراری هم باشند یعنی مثلا مواردی که فرد قصد عکس دار کردن شناسنامه را دارد و یا 

شناسنامه مخدوش یا مفقود شده است.
کارگر درباره الزام تعویض شناسنامه ها و تعیین بازه زمانی برای این کار گفت: قطعا الزام 
برای جدید کردن شناسنامه ها وجود دارد، در حالی که بازه زمانی برای آن تعریف نشده 
است، ولی افراد برای دریافت خدمات دچار مشکل می شوند؛ لذا توصیه این است که افراد 
هرچه سریع تر مراجعه کنند و شناسنامه های جدید را دریافت کنند چرا که باعث می شود 
در کشور راحت تر خدمات دریافت کنند و مشکلی برای آنها ایجاد نشود و از سوی دیگر 
پایگاه اطلاعاتی سازمان ثبت احوال نیز کامل تر می شود و برای ارائه خدمات الکترونیک به 

شهروندان نیز کار تسهیل شود.

زباله هایی که هرگز نباید خوردن چای لب سوز ممنوع!
در طبيعت رها شوند

الزام تعویض شناسنامه های قدیمی

آغاز توزیع کتب درسی 
در مدارس

صندوق فرصت های 
شغلی معلولان همچنان

 خالی از »اعتبار«
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»پسر دلفینی« چگونه روسیه را فتح کرد؟

کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

و  میراث فرهنگــی، گردشــگری  وزارت 
صنایع دســتی برای مقابله با ایران هراســی و 
کمرنگ شدن اثر هشدارهای منع سفر به ایران، 
از وزارت امور خارجه، قوه قضاییه و ستاد حقوق 
بشر درخواست همکاری کرد. به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی معاونت گردشــگری، 
علی اصغر شالبافیان اظهار کرد: صدور هشدارهای 
سفر به ویژه در ماه های اخیر از سوی کشورهایی 
چون انگلیس، آمریکا، فرانسه، سوئد و کانادا مبنی 
بر اطلاع رسانی برای سفر نکردن به جمهوری 
اســلامی ایران و ناامن جلوه دادن کشــورمان 
سبب شــد تا به منظور مقابله با ایران هراسی و 
تقویت ظرفیت های دیپلماســی کشور، وزیر 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با 
وزارت امور خارجه و نیز معاون امور بین الملل 
قوه قضاییه و دبیر ستاد حقوق بشر مکاتبه کرد. 
او با بیان این که یکی از اثرات مثبت اجتماعی و 
فرهنگی گردشگری بین المللی علاوه بر آشنایی 
ملت ها با فرهنگ ها و نزدیک تر شدن جوامع به 
یکدیگر، مقابله با ایران هراسی و تقویت دیپلماسی 
عمومی است، گفت: متاسفانه تاکنون اقدامات 
گسترده ای به منظور ترویج ایران هراسی و ارائه 
تصویر نامناسب از ایران در سطح جهانی صورت 
گرفته است. معاون گردشگری بیان کرد: اقدام 
منفی علیه کشورمان و تخریب روابط بین المللی 
گردشــگری در حالی اســت که طبق آخرین 
گزارش های بین المللی درباره خطرپذیری سفر 
)SOS( بیشتر مناطق کشور از نظر بهداشتی 
و امنیتی در قیاس با برخی کشــورهای رقیب 
منطقه در جایگاه بهتری قرار دارند. او اظهار کرد: 
صنعت گردشگری به عنوان فعالیتی بین الملل و 
صلح پذیر به شدت تحت تاثیر فضای رسانه ای و 
بحران های سیاسی قرار دارد. از این رو اقدامات 
گســترده به منظور ترویج تصویر مناســب از 
کشور در سطح جهانی موجب شــده است با 
وجود ظرفیت های متنوع تاریخی، فرهنگی و 
طبیعی نتواند به درستی به عنوان یک مقصد امن 
گردشگری به جهانیان معرفی شود. شالبافیان 
افزود: بر این اساس از نهادهای متولی فرابخشی 
تاثیرگذار در تسهیل فرآیند ارتباطات بین الملل 
درخواســت کرده ایم تا به منظور فعال سازی 
دیپلماســی بین المللی در تعامل با دولت های 
کشورهای مربوطه و ســفارتخانه های آن ها در 
ایران برای رفع این هشــدارها به ویژه صنعت 

گردشگری اقدام لازم انجام شود.

»زمانی برای از دست 
دادن« در ایتاليا

فیلم کوتاه »زمانی برای از دســت دادن« به 
نویســندگی و کارگردانی محمدرضا بهشتی 
به جمــع نامزدهــای بخش اصلی مســابقه 
یازدهمین دوره جشنواره بین المللی تورفیلم 
ایتالیا )ITFF( راه پیدا کرد. به گزارش مشاور 
رســانه ای، فیلم کوتاه زمانی برای از دســت 
دادن در جمع نامزدهای بخش اصلی مسابقه 
 International یازدهمین دوره جشنواره
Tour Film Festival ۲۰۲۲  حضــور 
دارد. این فیلم پیش از این در در جشنواره های 
آمریکا، کانادا، روسیه، گرجستان حضور داشته 
و در آستانه حضور در یازدهمین دوره جشنواره 
بین المللی تورفیلم ایتالیا از پوستر و تیزر آن 

رونمایی شد.
این جشنواره که از چهارم تا هشتم اکتبر ۲۰۲۲ 
در شــهر رُم ایتالیا برگزار می شود و در بخش 
رویدادهای جشنواره ونیز ۲۰۲۲ حضور رسمی 
دارد، به فیلم های فرهنگ محور از کشورهای 
مختلف توجه بسیاری می کند. فرش قرمز این 
جشنواره در سالن سینمارویال این شهر برگزار 
خواهد شــد. پس از اکران فیلم های منتخب 
کوتاه و بلند، هیئت داوران برای انتخاب بهترین 
آثار و اهدای جوایز، آن ها را به رقابت خواهند 
گذاشت. فیلمنامه زمانی برای از دست دادن 
به طور مشترک توســط محمدرضا بهشتی و 
مریم موسویان به نگارش در آمده است. مریم 
موسویان از چهره های جدید سینما و تلویزیون 
در کنار محمدرستم زاد بازیگران اصلی این فیلم 
هستند. حسن عسگری، آرمینه زیتونچیان، 
آرتویت زهرابیــان، آرزو تاجی، امیر کاظمی و 
آوین نقویان دیگر بازیگرانی هستند که در این 
فیلم ایفای نقش می کننــد. عوامل اصلی این 
فیلم عبارتند از: مدیر فیلمبرداری: آرش سیفی، 
مدیر تولید: اکبر محمدی، مدیر صدابرداری: 
هادی ساعدمحکم، دســتیار اول  کارگردان و 
برنامه ریــز: آزاده آقامیری،  طراح صحنه: امید 
نجومی، طراح لباس: سحر آشــتیانی، مدیر 
صداگذاری: مهدی جمشــیدیان، موسیقی: 
محمود والانژاد، طراح گریم: آوا فشــنگچی و 
نیما عبدی، منشــی صحنه: فاطمه احمدی، 
جلوه هــای ویژه بصــری: احمــد خدابنده، 
جلوه های ویژه میدانی: آرش آقابیک، مجری 
جلوه های ویژه میدانی: رضا شفیعی، عکاس: 
فاطمه راجزی، گرافیســت و طراح پوســتر: 
 Night :محمدرضا بهشــتی، مجری طرح
Film Studio، ســید محمدرضا هراتی، 
تهیه کنندگان: مهدی شــهیدی، محمدرضا 
بهشــتی و اکبر محمدی. پخش این فیلم بر 
عهده First Screen Film به مدیریت 

سولماز اعتماد است.

بازیگر سریال »پدرسالار« گفت: کار بد تماشاگر ندارد. بسیار به دوستان 
گفته ایم که سعی کنید کارتان بزن دررویی نباشد و عجله ای کار نکنید؛ 
کار با شتاب نتیجه اش می شود همین مخاطب ۱۵ درصدی تلویزیون.

محمود پاک نیت بازیگر تلویزیون و سینما در گفت وگو با خبرنگار 
سینمایی ایرنا و در تاکید اهمیت صرف و وقف زمان در تولید آثار تصویری 
بیان کرد: مثلاً نویسنده شب می نویسد و صبح سر صحنه حاضر می شود 
و پرینت فیلمنامه را دست بازیگر و کارگردان می دهد؛ مشخص است 
که این گونه تولید، تفکری پشتش نیست؛ چرا که نویسنده صرفاً شب تا 
صبح با عجله چیزی را نوشته و تحویل داده است. بازیگر فیلم سینمایی 
دل شکسته )علی روئین تن ۱۳۸۶( تصریح کرد: کار بد تماشاگر ندارد؛ 
بسیار به دوستان گفته ایم که سعی کنید کارتان بزن درویی نباشد و 
عجله ای کار نکنید. وی با اشاره به سریال روزی روزگاری به عنوان اثری 
که در نوشتن قصه، پیش تولید و تولید آن زمان بسیاری صرف و به عنوان 
اثری ماندگار در ذهن مخاطبان ثبت شد، بیان کرد: آقای احمدجو دو 
سال زمان صرف نوشتن متن سریال روزی روزگاری کرده بود؛ همچنان 
که این متن بارها تصحیح شد، چند ماه پیش تولید داشت و پس از آن 

همزمانی انتخاب آدم هایش طول کشید.
دهه ها قبل آثار تلویزیونی
 با وسواس ساخته می شد

پاک نیت اظهار داشت: من در سال ۱۳۶۷ با آقای احمدجو در فیلمی 
سینمایی به نام شاخه های بید کار می کردم )که اولین فیلم سینمایی 
وی بود( آنجا به من گفت سریالی به نام پسرخاله ها را می نویسم )که 
بعدها اسمش به روزی روزگاری - مجموعه ای تلویزیونی به کارگردانی و 
نویسندگی امرالله احمدجو که در ۱۳۷۰–۱۳۷۱ از شبکه یک تلویزیون 
ایران پخش شد- تغییر کرد( و شخصیتی را برای شما می نویسم. بازیگر 
سریال شب دهم )حسن فتحی ۱۳۸۰( بیان کرد: یعنی او حتی در این 
زمان آدم هایش را هم انتخاب و به همه چیز فکر کرده بود؛ آن هم سه 

سال قبل از این که کار را بدهد تا بازیگران بخوانند.

نتيجه توليد بزن دررو، مخاطب
 15 درصدی می شود

درخواست برای خنثی 
کردن هشدارهای  منع 

سفر به ایران

شهرداری در حالی از مرمت و بهسازی مجسمه فردوسی ـ اثر 
ارزشمند ابوالحسن صدیقی ـ پس از ۶۳ سال خبر می دهد که 
به واسطه ی اتفاقی ناخوشایند در ماه های اخیر، این مجسمه با 

شست وشویی غیراصولی، دورنگ شده بود.
سازمان زیباسازی شهر تهران از دو هنرمند مجسمه ساز به نام های 
ایرج محمدی و طاهر شیخ الحکمایی، برای همفکری در زمینه 
مرمت و بهسازی مجسمه فردوسی نام برده است و در نتیجه 
خبرنگار ایسنا در تماسی با شیخ الحکمایی تلاش کرد در جریان 
روند بازرسی از وضعیت مجسمه فردوسی برای تصمیم گیری درباره 

روند ترمیم آن قرار بگیرد.
این مجسمه ساز به ایسنا گفت: در این هفته قرار است در جلسه ای، 

درباره ی روند ترمیم این مجسمه تصمیم گیری شود.

مجسمه فردوسی از دورنگی درمی آید؟

تهیه کننـده و کارگردان انیمیشـن سـینمایی »پسـر 
دلفینی« به ارائه توضیحاتی درباره فرآینـد اکران ویژه 
این محصول ایرانی در سینماهای روسـیه و نیز تجربه 

طراحی و سـاخت آن در ایـران پرداختند.
خبرگزاری مهر - گروه هنر- زهرا منصـوری: دیروز روز 
ملی سـینما  بود و سـینمای ایران از خیلی جهات حال 
و روز چندان مسـاعدی ندارد؛ از وضعیت اکران سینما 
گرفته تا چرخـه نه چنـدان روبـه راه تولیـد و مهمتر از 
همه غیبت مخاطبان در سالن های سـینما؛ در همین 
شـرایط هـم گاه اتفاقاتی رقم می خـورد کـه تبدیل به 
نقطـه امیـد می شـوند و ثابت می کننـد سـینما هنوز 

هم زنده اسـت.
جریـان انیمیشن سـازی ایـران آنقـدر بی سـروصدا و 
بی حاشـیه مسـیر پویایی خود را طی یک دهه گذشته 
پیموده اسـت کـه وقتی هـر از گاه خبـر فتح قلـه ای از 
سـوی فعـالان ایـن حـوزه مخابره می شـود، بسـیاری 
انگشـت حیـرت بـه دهـان می ماننـد کـه چـه زمانی 
سـختی های این مسـیر هموار شـد و چگونه توانستیم 

تا چنیـن قلـه ای صعـود کنیم؟
ماجرای اکران انیمیشن سـینمایی »پسر دلفینی« در 
کشـور روسـیه و مخابره اخبـار مرتبط بـا قدرت نمایی 
این انیمیشـن ایرانی در گیشـه سـینماهای این کشور 
هم یکـی از همین نمونه ها بود. انیمیشـنی کـه در بالغ 
بـر ۲۷۰۰ سـالن سـینمایی کشـور روسـیه روی پرده 
رفت و بـا رقم زدن یـک اتفاق ویـژه توانسـت در همان 
دو هفتـه اول، تبدیـل بـه پرفروش تریـن انیمیشـن و 

سـومین فیلم پرفـروش در اکران این کشـور شـود.
»پسـر دلفینی« بـا همین پشـتوانه وارد چرخـه اکران 
سـینماهای ایران شـد و خیلی زود توانسـت اینجا هم 
عنـوان »پدیـده اکـران تابسـتان« را از آن خـود کنـد. 
این انیمیشـن تا همیـن امـروز و در کمتر از سـه هفته 
مجموع فروش خود را از مرز ۴ میلیـارد تومان گذرانده 
و تبدیـل بـه یکـی از فیلم هـای صدرنشـین در جدول 

فروش هفتگی سـینماهای کشـور شـده اسـت.
همـه این هـا در کنار کیفیـت بـالای »پسـر دلفینی« 
در قصه گویـی و فضاسـازی، بهانه ای شـد تـا همزمان 
با اکـران عمومـی این انیمیشـن میزبـان تهیه کننده و 

کارگـردان آن در خبرگـزاری مهر باشـیم.
محمـد خیراندیـش نویسـنده و کارگـردان »پسـر 
دلفینی« اسـت کـه اولیـن انیمیشـن سـینمایی بلند 
خـود را کارگردانی کرده اسـت و محمدامیـن همدانی 
هـم در مقـام تهیه کننـده ایـن انیمیشـن، پیش تـر 
در مقـام کارگـردان انیمیشـن سـینمایی »فهرسـت 

مقـدس« را بـه سـرانجام رسـانده بـود.

 آنچـه در ادامـه می خوانیـد مشـروح گفتگـوی 
خبرگـزاری مهـر بـا محمدامیـن همدانـی و محمـد 
خیراندیـش تهیه کننـده و کارگردان »پسـر دلفینی« 

اسـت.
»پسر دلفينی« از آثاری است که مشخص 

است پشتوانه ای قابل توجه از تجربه و تخصص 
را پشت سر خود دارد؛ بد نيست گفتگو را از 
همين پشتوانه آغاز کنيم که چطور به خلق 

چنين اثر منتهی شد؟
محمدامیـن همدانـی: سـابقه آشـنایی و همـکاری 
بنـده بـا آقـای خیراندیش بـه حوالی سـال ۸۳ یـا ۸۴ 
برمی گردد. بالغ بر ۱۵ سـال اسـت که با هـم همکاری 
داریم. مجموعه »اسـکای فریم« هم با عناوین مختلف 
چندین شعبه در کشـورهای مختلف از ترکیه و روسیه 
گرفته تا آلمـان دارد. دفاتری هم در برخی کشـورهای 
شرق آسـیا داشـته ایم که در حال حاضر دیگر فعالیتی 

ندارند.
 چرا دیگر فعال نيستند؟

همدانی: بـه دلیل دوری مسـیر. هماهنگی های زیادی 
که یـک شـعبه بـه آن نیـاز دارد، بـه صورتی اسـت که 
نباید برای شـرکت در یک جلسـه ضروری نیاز به طی 
مسـافت زیاد باشـد. در نتیجه در شرق آسـیا دفاتر مان 
دوام نیاوردنـد. از ۵ الـی ۶ سـال پیـش از کشـورهای 
عربی بـه حوزه »سـی آی اس« کوچ کردیـم، در منطقه 
آسـیای میانه و روسـیه، حضور خیلی جدی داشـتیم. 
چندین سریال و حتی فیلم سینمایی را در قالب تولید 
مشترک به سـرانجام رسـاندیم. عنوان »اسکای فریم« 
از این منظر در منطقه روسـیه و آسـیای میانه، عنوانی 

شناخته شـده است.
 خودتان جزو موسسان »اسکای فریم« بودید 

یا بعدها به این گروه پيوستيد؟ 
همدانـی: مـن موسـس اسـکای فریـم هسـتم و ایـن 
شـرکت در ایـران متولـد شـد. ایـن شـرکت عناوینی 
مختلفی تا بـه امروز داشـته هویت »اسـکای فریم« اما 
در تمام این موسسات رعایت شـده است. اولین حضور 
جدی مـا در حـوزه کشـورهای »سـی آی اس« با یکی 
از سـریال های معـروف روس بـه نـام »جینگلیکـس« 
)jingliks( رقـم خـورد کـه در زمان خـودش بعد از 
»ماشـا و خرسـه« معروف تریـن سـریال روسـیه بـود. 
همان سریال هم باعث شـد که نام »اسـکای فریم« در 
روسیه شناخته شـود. بعد از آن چند سـریال دیگر هم 
کار کردیـم که برخـی از آن ها به صورت دوبله شـده در 

پلتفرم هـا در حـال عرضه اسـت.
 در این سریال ها، در حوزه توليد هم نقش 

داشتيد یا صرفاً در پخش همکاری می کردید؟
همدانـی: هـم در تولید و هم در عرضه سـهم داشـتیم. 
از آنجایـی که ما شـرکت تولید معظمی داریـم و تولید 
همواره در ایـران به صرفـه اسـت، بخشـی از کار تولید 
را هـم مـا بر عهـده می گیریـم. یکـی از نـکات جالـب 
دربـاره فعالیت هـای مـا در روسـیه ایـن اسـت کـه 
روس هـا معمـولاً آدم هایـی خیلـی فنـی هسـتند اما 
آرت و هنرشان مشـخصاً از ما عقب تر اسـت. به همین 
دلیل »پسـر دلفینی« وقتـی در میدان رقابـت با چند 
انیمیشـن دیگر روس که همزمان در حال اکران بودند 
قـرار گرفت، برنـده جایـزه آرتک شـد. جایـزه ای که از 
سـوی یک کمپ سـه هـزار  و پانصد نفـره از کـودکان 
نخبه روسـیه اهدا می شـود. این گـروه نخبه هر سـاله 
دربـاره چنـد موضوع اعـلام نظـر می کنند کـه یکی از 
آن ها انتخاب بهترین انیمیشـن اکران شـده در روسیه 
اسـت. »پسـر دلفینـی« در میـان ۴   الـی ۵ انیمیشـن 
سـینمایی که هر کـدام متعلق بـه شـرکت های بزرگ 
انیمیشن سـازی روسـیه بودند، برنـده این جایزه شـد. 
این نشـان می دهـد این فیلـم مزایایـی بـرای روس ها 

داشـت.
برخی می پرسـند چـرا این انیمیشـن ابتدا در روسـیه 
اکران شـد و نکند اصلًا یک فیلم روسـی است که شما 
به اسـم ایرانی می خواهید آن را معرفـی کنید! واقعیت 
اما این اسـت که شـرایط اکـران در ایران مسـاعد نبود. 

از طـرف دیگر مـا غالباً دوسـت داریـم تحسـین ها را از 
زبـان خارجی هـا بشـنویم و این اتفـاق می توانسـت به 
اکـران فیلم مـا در ایـران هـم کمـک کنـد، کما اینکه 
الان کمک کرده اسـت. ابتـدا باید یـک مخاطب بدون 

قضـاوت، کار مـا را می دید.
از طـرف دیگـر آوازه مـا در روسـیه پیچیـده بـود و بـه 
همین دلیل توانسـتیم بـا بهترین پخش کننـده روس 
برای اکـران آن قـرارداد ببندیـم. همین گونه هم شـد 
که توانستیم در ۲۷۰۰ سـالن، این فیلم را اکران کنیم. 
این تعداد در میان فیلم های روس هم معمول نیسـت. 
دلیل اینکه چنین ظرفیتی در اختیار »پسـر دلفینی« 
قـرار گرفت ایـن بود کـه دو شـرکت بـزرگ پخش که 
بخش عمده ای از سینماهای روسیه را در اختیار دارند، 
پـای کار این انیمیشـن ایرانـی آمدند. این هـا دلایل ما 
بـرای اکـران فیلـم در روسـیه به جـای ایـران بـود. مـا 
حتی یک بـار دوبله روسـی فیلـم را به طور کامـل دور 

ریختیـم و از ابتـدا کار را دوبله کردیم.
 چرا دوباره دوبله کردید؟

همدانـی: احسـاس کردیـم آن دوبلـه اول، سـطح 
اسـتانداردی که ما برای اکـران مدنظر داریـم را خراب 
می کند. مـا به بالاترین سـطح فکر می کردیم و نسـخه 
اول این انتظـار را بـرآورده نمی کرد. برای نسـخه دوم، 
یک نویسـنده روس پیدا کردیم کـه متن را از فارسـی 
بازنویسـی کرد و حاصـل کار یـک دوبله بسـیار خوب 
شـد، در حدی که برخی معتقدنـد دوبله روسـی فیلم 

از دوبلـه فارسـی آن هم بهتر شـده اسـت. 

هر
س: م

عک

امیرحسـین آقامیری معتقد اسـت زمانی 
کـه می خواهیـم موضوعـات عاشـورایی 
را کار کنیـم بـا هیـچ هنـری بـه خوبـی 
نگارگـری نمی تـوان آن هـا را نشـان داد، 
یـن هنـر سـاحت قدسـی و  چـرا کـه ا

سـاحت فرازمینـی دارد.
امیرحسـین آقامیری هنرمنـد نگارگر در 
گفتگو بـا خبرنـگار مهر دربـاره نگارگری 
عاشـورایی و اینکـه ایـن نـوع نگارگـری 
چقـدر قابلیـت کار دارد و چقـدر نـگاه 
جهانـی می تـوان بـه آن داشـت، بیـان 
ز دو  ینکـه نگارگـری مـا ا ولاً ا کـرد: ا
فرهنـگ غنـی ایرانی و اسـلامی بـر آمده 
اسـت؛ یعنـی نگارگـری مـا بعـد از ظهور 
اسـلام و ورود تفکـر اسـلامی بـه فرهنگ 
مـا بـه شـدت تحـت تأثیـر مضامیـن و 
ر گرفتـه اسـت، بـه  شـعائر دینـی قـرا
طـوری کـه آثـاری را کـه زیـر مجموعـه 
نگارگری هسـتند و در این زمینه ساخته 
می شـوند، بـه عنـوان هنرهـای اسـلامی 
می شناسـند. زمانـی کـه می خواهیـم 
موضوعـات عاشـورایی را کـه منبـع آنهـا 
خود اسـلام و مضامیـن دینی اسـت، کار 
کنیم با هیـچ هنری بـه خوبـی نگارگری 
نمی تـوان آنهـا را نشـان داد، چـرا کـه 
ساحت قدسی و سـاحت فرا زمینی دارد. 
وی گفـت: هر چقـدر بتوانیـم ارزش های 
دینی و درونـی خودمـان را پالایش کنیم 
و آنهـا را بـه نمایـش بگذاریـم بـه همـان 
انـدازه در کارمـان موفـق خواهیـم بـود. 
از آنجایـی کـه مـن، هنـر را آینـه درون 
انسـان می دانـم، همیشـه بـه هنرجویانم 
می گویم که اگـر می خواهیـد در کارهای 
مذهبـی و یا هـر زمینـه ای موفق باشـید، 
بایـد درونتـان را پالایـش کنیـد؛ یعنـی 
پلیدی هـا و پلشـتی ها را از درونتـان پاک 
کنیـد و هـر انـدازه کـه درون خویـش را 
پـاک کنید، نـور و جلوه کار شـما بیشـتر 
می شـود و در آن زمینه موفق تـر خواهید 
نیـد ارتبـاط و اتصـال  بـود و بایـد بتوا

واقعـی بـا آن فرهنـگ داشـته باشـید.
آقامیـری تصریـح کـرد: نمی توانـم بـه 
فراخور شـرایط زمانـی و موقعیتی که در 
آن قـرار دارم و کار می کنم، وارد سـاخت 
کار مذهبـی بشـوم، چـرا کـه یـک کار 
مصنوعـی از آب در می آید مگـر آنکه دلم 
با آن فضـا انـس گرفته باشـد. هـر چقدر 
بتوانـم در ایـن فضـا عمیق تـر شـوم، در 
کاری کـه انجـام می دهم به همـان اندازه 

درک بیشـتری پیـدا می شـود.
وی کـه بـه تازگـی ۲ اثـر بـا عنوان هـای 
اصغـر« و »حضـرت  »حضـرت علـی 
بوالفضـل« را در نمایشـگاه نگارگـری  ا
عاشـورایی »دلدادگـی« بـه نمایـش 
گذاشـته بـود، دربـاره ایـن ۲ اثـر و اینکه 
به کارگیـری رنـگ در ایـن آثـار بـا چـه 
رویکـردی صـورت گرفتـه، توضیـح داد: 
چـون ارادت خاصی به حضـرت ابوالفضل 
دارم، همیشـه دوسـت داشـتم کـه یـک 
تابلـو از ایشـان داشـته باشـم و ایـن تابلو 
را بیسـت و یـک سـال پیـش کشـیدم. 
ثـر اسـتفاده  یـن ا رنگ هایـی کـه در ا
کـردم، سـبز و آبـی اسـت؛ آبـی رنـگ 
آسـمان است و سـبز هم رنگ رسـتاخیز، 
که ایـن رنگ هـا، رنـگ معنوی و قدسـی 
اسـت و فضایـی کـه ایـن رنگ هـا در کار 
ایجـاد کرده انـد، بـه ارزش اثـر و حرکـت 
مثبتـی کـه حضـرت داشـتند کمـک 
زیـادی کرده اسـت. همچنیـن از آنجا که 
حضرت علی اصغـر )ع( در اوج مظلومیت 
قـرار داشـتند، تابلـوی ایشـان را در یـک 
فضای تـک رنگ کشـیدم و می خواسـتم 
بگویـم به یـک بچه شـش ماهه هـم رحم 
نکردنـد و در قسـمت بـالای تابلو، اشـقیا 
را کشـیدم و هیـچ چیـزی اطـراف آنهـا 
نیسـت. فضایـی تـک رنـگ بـا رنگ های 
نخـودی و قهـوه ای و کـرم ایجـاد کـردم 

کـه فضـای کربـلا و حـزن آن را نشـان 
بدهـم.

ایـن هنرمنـد نگارگـر در پاسـخ بـه ایـن 
پرسـش کـه هنـر نگارگـری ایرانـی بـه 
ویـژه نگارگری عاشـورایی چقـدر قابلیت 
نمایـش جهانـی دارد و چقـدر کـم کاری 
در ایـن مـورد صـورت گرفتـه، گفـت: 
متاسـفانه نگارگـری مـا بـا توجـه بـه 
اینکـه یـک هنـر منحصر بـه فـرد در دنیا 
اسـت، هر چـه کـه مـا در داخل داشـتیم 
نـد و  خارجی هـا جمـع کـرده و برده ا
صدهـا کتـاب دربـاره آن نوشـته اند ولی 
مـا خودمـان خیلـی بـه آن بـی توجهـی 
ینکـه  ا و بی مهـری می کنیـم؛ ضمـن 
تنهـا هنـر اسـلامی، »نگارگـری« اسـت 
یعنـی ویژگی هایـی کـه در تفکـرات 
اسـلامی، مضامیـن و شـعائر دینـی مـا 
وجـود دارد، هیچکدام شـاید در هنرهای 
دیگر نباشـد. شـاید هنرهای دیگـر مانند 
نقاشـی، موضوعات مذهبی داشـته باشد 
امـا نگارگـری سـاختارش از آن مضامین 
گرفتـه شـده اسـت؛ اینکـه پرسـپکتیو 
نـدارد، همه چیـز تقـارن دارد و در تقارن 
اسـت کـه وحـدت ایجـاد می شـود. ایـن 
مـوارد باعـث می شـود کـه هنـر مـا هنر 
منحصـر بـه فردی باشـد ولـی متاسـفانه 
مـا خودمـان نسـبت بـه آن خیلـی بـی 

مهـر هسـتیم.

خانه موسیقی ایران فراخوان چهارمین دوره 
نمایشگاه »سازخانه« را منتشر کرد.

به گزارش ایرنا از خانه موسیقی ایران، چهارمین 
دوره نمایشگاه سازخانه به همت خانه موسیقی 
ایران و کانون سازندگان ساز با همراهی خانه 
هنرمندان ایران در شاخه های سازهای ایرانی، 
کلاسیک و ابداعی از ۲۷ آبان ماه تا چهارم آذرماه 

در محل خانه هنرمندان ایران برپا می شود.
علاقه مندان متقاضی حضور در این نمایشگاه تا 
۱۵ مهرماه امسال فرصت دارند تا در این رویداد 
ثبت نام و نسبت به تکمیل فرم حضور در این 

نمایشگاه اقدام کنند. 
برای ثبت نام در  علاقه مندان و سازسازان 
نند به صورت حضوری  این نمایشگاه می توا
به خانه موسیقی ایران مراجعه کرده و یا به 
صورت آنلاین برای شرکت در این نمایشگاه 
فرم حضور را به شماره واتساپ خانه موسیقی 

)۰۹۳۶۴۱۱۳۱۰۰( ارسال کنند.
در چهارمین دوره نمایشگاه ساز خانه برای اعضای 

خانه موسیقی و اعضای کانون سازسازان خانه 
موسیقی تسهیلات ویژه ای در نظر گرفته شده 
است. با توجه به محدودیت مکان نمایشگاه 
اولویت حضور در این رویداد با افرادی است که 
زودتر فرم ثبت نام را تکمیل و ارسال کرده باشند.
براساس این گزارش، سومین دوره نمایشگاه 

سازخانه در شاخه های سازهای ایرانی، کلاسیک 
و ابداعی نهم تا ۱۳ دی ماه ۱۳۹۸ با نمایش آثار 
بیش از ۶۰ هنرمند سازنده ساز در گالری های 
ممیز، میرمیران، پاییز و زمستان خانه هنرمندان 
و نشست های پژوهشی تخصصی با استقبال 

علاقه مندان برگزار شد.

فراخوان چهارمین دوره نمایشگاه 
»سازخانه« منتشر شد

»عاشورا« را نمی توان با هیچ هنری 
به خوبی »نگارگری« نمایش داد

گزارش
ایرنا

سنا
: ای

س
عک

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات   14016031۹012001748 شماره  راي  برابر 
تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي حسن رفعتي 
نصرت آبادي فرزند اسمعيل به شماره شناسنامه 176 صادره از سیرجان در يك قطعه باغ 
به مساحت 17314/81 مترمربع پلاك  1786 اصلي واقع در علی آباد کفه بخش 36 کرمان 
خريداري از مالك رسمي آقاي محمد علی نوربخش محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به 
صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي  ماه 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1401/6/22
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/7/06 
محمد آرمان پور-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1380533

برابر راي شماره 14016031۹012001720 هيات اول موضوع قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي علي 
پاريزي نژاد فرزند محمد علي بشماره شناسنامه ۹26 صادره از سیرجان در يك باب 
گلخانه به مساحت 2222/25 مترمربع پلاك 16 اصلي واقع در پاریز نوقند بخش 12 کرمان  
خريداري از مالك رسمي آقايان سید احمد هدایت زاده و حاجی ایرانمنش پاریزی محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود 
در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/6/22
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/7/06
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1380537

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات   14016031۹012001716 شماره  راي  برابر 
تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي خانم معصومه 
مددی زاده فرزند برات علي به شماره شناسنامه 323 صادره از کوهبنان در يك باب خانه 
به مساحت 143/16 متر مربع پلاك 333 اصلي واقع در صدر آباد بخش 36 کرمان 
خريداري از مالك رسمي آقاي عبدالله زید آبادی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 

به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول :1401/6/22
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/7/06 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1380540



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 61317

سه شنبه 22 شهریور ماه 1401

به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایرنا عضو هیئت 
مدیره باشگاه استقلال گفت: ریکاردو ساپینتو 
با عملکرد خوبی که استقلال در بازی با نساجی 
مازندران به اجرا گذاشت، جواب منتقدانش را 
داد و با ممارســت و تکرار برنامه های خود در 

طول تمرینات به هدف مدنظرش رسید.
محمد مومنی عضــو هیئت مدیره باشــگاه 
اســتقلال یک چهره کاملا فوتبالی و شناخته 
شده در بین هواداران این تیم است؛ او سال ها 
پیش از این در پیشانی خط حمله آبی پوشان 
به میدان می رفت و گل های خاطره انگیزی را 

به ثمر رساند.
مهاجم مورد علاقــه زنده یاد ناصر حجازی در 
دهه ۷۰، حالا به عضویت هیئت مدیره درآمده 
اســت تا تجربیات خود را این بار در کسوتی 

دیگر به استقلال منتقل کند.
آیا محمد مومنی به عنوان عضو هيئت 

مدیره باشگاه استقلال از عملکرد 
تيمش در بازی با نساجی مازندران 

رضایت دارد؟
شکی نیست که استقلال نمایش شکوهمند و 
فوق العاده ای را به نمایش گذاشــت و در طول 
بازی حاکم مطلق توپ و میدان بود؛ سه گل زد 
و بارها تا آستانه باز کردن دروازه حریف پیش 
رفت و این نشان می دهد مجموعه تیم کار خود 
را به بهترین شکل ممکن انجام داد. البته باید 
به حمید مطهری تبریک گفت. جســارت او 
در بازی با استقلال ســتودنی بود. همه تیم ها 
فوتبال بازی می کنند اما نــوع و تاکتیک آنها 
متفاوت است اما ســرمربی نساجی در بازی با 
استقلال به بازی بســته و تدافعی روی نیاورد 
بلکه فوتبال بازی کرد که سزاوار ستایش است.
استقلال هفته ای دوگانه را پشت سر گذاشت؛ 
در بازی با پیکان هواداران منتقد ساپینتو بوده 
و نسبت به آینده استقلال ابراز نگرانی کردند 
اما در بازی با نســاجی مازنــدران همه چیز 

برعکس شد.
این روند ادامه خواهد داشت؟

اول اینکه اعتماد به نفس بازیکنان به طرز قابل 
ملاحظه ای افزایش پیدا کرده است، حالا آنها 
با خیلی راحت و اطمینان بیشــتر پا به زمین 
مسابقه خواهند گذاشــت و این به رشد تیم 
کمک خواهد کرد. دوم اینکه استقلال کار خود 
را دنبال خواهد کرد. نگرانی ما بابت تعطیلات 
لیگ برتر در بهترین شــرایط استقلال است؛ 
زمانی که تیم به هارمونی لازم رســیده لیگ 
تعطیل شد. این یک ســکته است اما چاره ای 
نیست، اســتقلال هنوز جای پیشرفت دارد. 

تفکرات ســاپینتو هنوز به طور صددرصد در 
استقلال پیاده نشده اســت. او مقابل نساجی 

کار بزرگی کرد!
منظورتان از کار بزرگ چيست؟

جواب منتقدان خود را داد. برخی از رقبا دقت 
کنید برخی از رقبا با الفاظ ناشایســت درباره 
سرمربی استقلال حرف زدند که زیبنده نیست. 
باید احترام گذاشــتن را یاد بگیریم، باید یاد 
بگیریم توهیــن نکنیم، باید یــاد بگیریم هر 
جمله ای را به کار نبریم، هــر مربی روش کار 
خود را دارد و برای تهییج بازیکنان تیمش از 
حربه های مختلف استفاده می کند. این زشت 

است که علیه او حرف بزنیم.
چالشــی نیز میان ســاپینتو و پیشکسوتان 
استقلال شــکل گرفت، حتما از این موضوع 

باخبر هستید.
اگر پیشکسوت استقلال حرفی می زند از سر 
دلسوزی است. آنها دلشان برای تیم می سوزد 
و به دنبال پیشــرفت و موفقیت تیم هستند. 
پیشکســوتان در جامعه با بردهای استقلال 
سرشــان را بالا می گیرند و می خواهند تیمی 
که در آن جوانی شان را سپری کردند، روی نوار 
پیروزی گام بردارد تا سرشان را بالا بگیرند اما 
این عزیزان می دانند و درک می کنند که فوتبال 
با چالش هایی روبروست و گاهی اوقات شانس با 
تیم یار نیست. مترجم نیز باید طوری حرف ها را 
ترجمه کند که برای کسی پرسشی پیش نیاد 
اما این را بدانید پیشکســوتان همیشه بازوان 

باشگاه هستند و خواهند بود.
هيئت مدیره باشگاه استقلال از 

عملکرد مصطفی آجرلو به عنوان 
مدیرعامل استقلال رضایت دارد؟

او در این مدت تلاش خود را بــرای کامیابی 
استقلال به عنوان مدیری شایسته و تحول گرا 
انجام داده و از بام تا شام وقت خود را معطوف 
به استقلال کرده است تا این باشگاه به بهترین 
شکل ممکن اداره شــود. من به عنوان عضوی 
از هیئت مدیره باشگاه استقلال به تلاش های 
او دست مریزاد می گویم. عملکرد او در فصل 
نقل و انتقالات خوب بود و تیمی مقتدر بست. 
شاید از آجورلو یک ایراد بگیرند که چرا حرف 
نمی زند اما فلسفه مدیریت او این است که به 
جای حرف زدن و مصاحبــه کردن، کارش را 
انجام دهد، فصل گذشــته نیز همین روش را 
داشت و توانست استقلال را به موفقیت برساند.

در دو هفته اخير استقلالی ها از 
سوت های داوری  ناراضی و بر این 

باور هستند اشتباهات داوری به سود 
تيمی خاص است؛ آیا به عنوان عضو 

هيئت مدیره باشگاه استقلال این 
موضوع را قبول دارید؟

بهترین داوران مردم هســتند. نمی توان برای 
این مردم دوگانه رفتار کرد؛ دوگانه رفتار کردن 
نه از لحاظ اعتقادی درســت است نه از لحاظ 
انسانی و با این روش هیچ پیشرفتی در جامعه 
شکل نمی گیرد. دوگانگی فقط در جامعه چند 
دستگی ایجاد می کند. ما می گوییم اشتباهات 
داوری که به ضرر اســتقلال و به سود تیمی 
خاص است، غیر عمدی است اما این غیر عمدی 
بودن در جامعه تاثیر منفی دارد! این اتفاقات 

باعث می شــود امتیاز از دست بدهیم و تیمی 
خاص سود کند. در فوتبال دنیا از بزرگ ترین تا 
کوچک ترین تیم به یک واژه دلخوش هستند 
و آن عدالت است که باعث می شود حق هیچ 
تیمی پایمال نشود، عدالت اجرا می شود. نباید 

عدالت زیر سوال برود.
مردم قضاوت می کنند و نبایــد برای آنها این 
ذهنیت به وجود آید که جریانی در حال شکل 
گیری است. داوران وظیفه سختی دارند و باید 
حواسشان جمع باشد، هر کس حق دارد سوال 
بپرسد و نباید برای اینکه یک تیم و هوادارانش 

راضی باشند، حتی یک نفر ناراضی باشد. 
چرا سوت های داوری برای بعضی 

تيمها خوش یمن است؟ 
چه اتفاقی در بازی قبلی اســتقلال افتاد؟ در 
همین بازی با پیکان پنالتــی دقیقه ۲ گرفته 
نشد، برای من نیز این پرسش مطرح می شود 
و دوســت دارم یکی به آن جــواب بدهد. اگر 
قانون است باید برای همه یکســان باشد، ما 
مقابل قانون، گردنمان از مو باریک تر اســت و 
سر تعظیم فرود می آوریم ولی اتفاقاتی که در 

هفته های اخیر رخ داده، خوب نیست.
هواداران اســتقلال نگران دربی هستند. آنها 
بر این باورند که با توجه بــه داوری های اخیر 
بهتر اســت یک داور خارجی این مســابقه را 

سوت بزند.
ما نگران دربی نیسیتم. بازیکنان و مربی بزرگی 
داریم که با تجربه هســتند و در زمین مسابقه 
کاری می کنند که حقشــان را بگیرند. از حق 
خودمان دفاع می کنیــم و اجازه نخواهیم داد 

اتفاقات فوتبالی از بیرون به ما ضربه بزند!

عضو هيئت مدیره باشگاه استقلال:

چرا سوت های داوری برای بعضی تیم ها خوش یمن است؟
سخنگوی فدراسیون فوتبال:

 به خاطر ملاحظات هيئت رئيسه 
گفتم اسکوچيچ همچنان 

سرمربی تيم ملی است
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایرنا ســخنگوی فدراســیون 
فوتبال درباره اظهاراتش پس از پایان جلســه هفته گذشــته 
هیئت رئیســه که با وجود انتخاب کی روش، عنوان کرده بود 
اسکوچیچ همچنان سرمربی تیم ملی فوتبال است، خاطرنشان 
کرد: به عنوان سخنگوی هیئت رئیسه آن چیزی که در جلسه 
جمع بندی شــده بود را اعلام کردم و هیچ صحبتی از خودم 
نبود. احسان اصولی سخنگوی فدراسیون فوتبال درباره زمان 
ورود کی روش به ایران گفت: بر اســاس آخرین هماهنگی ها، 
کی روش بامداد چهارشــنبه وارد تهران می شود و اردوی تیم 
ملی با حضور بازیکنــان داخلی آغاز و پس از آن تیم ملی برای 
برپایی اردوی نهایی و بازی اروگوئه و ســنگال به اتریش پرواز 
می کند.  اصولی در ادامه با اشــاره به ارسال پاســخ نامه فیفا 
درباره اتفاقات بازی با لبنان، اظهار داشت: پاسخ فیفا با تیمی 
از وکلای حاذق کــه در پرونده های مختلف نقــش ایفا کرده 
بودند، آماده و امروز ارسال شد. امیدوارم با توجه به مستنداتی 
که ارائه شــده، اتفاقی برای فوتبال ایران نیفتد. نامه ایران در 
نوبت رســیدگی قرار می گیرد و در صورت پاســخ فیفا، آن را 

رسانه ای خواهیم کرد.
سخنگوی فدراســیون فوتبال درباره اظهاراتش پس از پایان 
جلسه هفته گذشته هیئت رئیسه که با وجود انتخاب کی روش، 
عنوان کرده بود اسکوچیچ همچنان سرمربی تیم ملی فوتبال 
است، خاطرنشان کرد: به عنوان ســخنگوی هیئت رئیسه آن 
چیزی که در جلسه جمع بندی شده بود را اعلام کردم و هیچ 
صحبتی از خودم نبود. در این جلسه تصمیمات مشروط گرفته 
شده بود و هنوز نهایی نشــده بود و ملاحظاتی که درباره نحوه 
قطع همکاری با اسکوچیچ و مذاکره با کی روش وجود داشت، 
باعث شــد تا بدین صورت، جمع بندی جلســه اعلام شود. از 
لحاظ اخلاقی هم درست نبود که اســکوچیچ از طریق رسانه 
متوجه برکناری اش شود. آقای تاج هم در نشست خبری اعلام 
کردند که سخنگو بر اســاس جمع بندی هیئت رئیسه صحبت 
کرده است و این ملاحظات پس از ۲۴ ســاعت برطرف شد و 

خبر حضور کی روش به صورت رسمی اعلام شد.
اصولی در ادامه با بیان اینکه حضــور نکونام هنوز در تیم ملی 
منتفی نشده اســت، تصریح کرد: مذاکرات با باشگاه فولاد در 
حال انجام است و حضور نکونام منتفی نیست. کی روش روی 
نکونام تاکیدی نداشــت و اولویت های یک، دو و ســه دارد. 
البته گزینه های دیگری هم هســتند که پس از جمع بندی با 

کی روش، رسانه ای خواهد شد.
سخنگوی فدراســیون فوتبال با اشــاره به اینکه شرط حضور 
مربی ایرانی در کناری کــی روش در جام جهانی، افزود: حضور 
دستیار ایرانی یکی از شــروطی بود که رئیس و هیئت رئیسه 
برای کادرســازی جهت آینده تیم ملــی،در قرارداد کی روش 

گنجاندند تا در آینده از حضور مربیان خارجی بی نیاز شویم.
وی درباره سرنوشــت وحید هاشــمیان با آمدن کی روش هم 
گفت: هاشــمیان از مربیان باسواد، باســابقه و خوش اخلاق 
فوتبال ایران اســت که یک الگو و مدل اخلاقی را در مربیگری 
می تواند ارائه کند و مدارک مربیگری او در سطح اول دنیاست 

و امیدواریم که بتوانیم در خدمت شان باشیم.

سرمربی کروات تیم ملی و دستیارانش برای 
فســخ قرارداد با تیم ملی و دریافت غرامت از 
این فدراسیون، جلســات چند باره ای را طی 

روزهای گذشته انجام داده اند.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایســنا، بعد از اعلام رسمی 
فدراسیون فوتبال برای قطع همکاری با دراگان اسکوچیچ، 
این ســرمربی کروات و دســتیارانش همچنــان در ایران 
هستند و هنوز بر ســر مبلغ پرداختی از سوی فدراسیون 
فوتبال به ایران به این مربی برای فســخ قــرارداد توافق 

نشده است.
طی روزهای گذشته دراگان اســکوچیچ به همراه وکیل و 
مدیر برنامه خود جلسات چندباره ای را فدراسیون فوتبال 
برگزار کرده و هنوز دو طرف سر مفاد فسخ قرارداد به توافق 
نرسیده اند. اســکوچیچ امروز هم در فدراســیون فوتبال 
حاضر شد و این بار در حضور برخی از اعضای هیات رئیسه 

بر سر فسخ قرارداد گفت وگو خواهد شد.
به گفته منصور قنبرزاده، دراگان اسکوچیچ تا موعد فسخ 
قرارداد به اندازه ۱۵ روز از ایران طلبکار اســت و دستمزد 
باقی مانده او قبل از اعلام رسمی جدایی از تیم ملی ایران، 
در حدود ۶ میلیارد تومان بود که از ســوی این فدراسیون 

پرداخت شد تا اسکوچیچ در فیفا از ایران شکایت نکند.
پیش از این اعلام شده بود که فدراسیون فوتبال در صورت 
فسخ قرارداد اسکوچیچ می تواند دستمزد سه ماه از قرارداد 
او را پرداخت کند اما با جلســات متوالی اسکوچیچ در این 
فدراســیون، به نظر می رســد که روند جدایی طرفین از 

همدیگر به این سادگی ها نیست.

مدیر روابط  عمومی و رسانه باشگاه مس رفسنجان درباره 
آخرین وضعیت ورود بانوان رفسنجانی به ورزشگاه شهدای 
مس گفت: هنوز برای هیچ ورزشــگاهی در کشــور غیر از 

آزادی تهران، مجوز حضور بانوان صادر نشده است.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایســنا سیدحمید موسوی 
مدیر روابط  عمومی و رسانه باشگاه مس رفسنجان عنوان 
کرد: طبق صحبتی که با حراست وزارت ورزش انجام شده، 
هنوز برای هیچ ورزشگاهی در کشور غیر از آزادی تهران، 
مجوز حضور بانوان صادر نشــده و از طرفی شورای تامین 
شهرستان رفسنجان نیز با این موضوع موافقت نکرده است.
موســوی با بیان اینکه باشگاه مس رفســنجان برای ورود 
بانوان به ورزشــگاه آمادگــی لازم را دارد، افزود: طراحی 
مســتقل ورودی بانــوان برای ورزشــگاه شــهدای مس 
رفسنجان انجام شــده اما چون مســتلزم هزینه است به 

محض اخذ مجوز، ورودی مستقل بانوان ایجاد می شود.
مدیر روابط  عمومی و رســانه باشگاه مس رفسنجان گفت: 
در صورت اخذ مجــوز حضور بانوان، ورودی مســتقل در 
ورزشگاه شهدای مس رفســنجان ظرف چند روز اجرایی 

خواهد شد.

مذاکرات ادامه دار اسکوچيچ 
برای فسخ قرارداد

مدیر روابط  عمومی و رسانه باشگاه مس رفسنجان:

مجوزی برای حضور بانوان 
رفسنجانی در ورزشگاه شهدای 

مس صادر نشده

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
از  كنایه   - قیمتی  پوست   -  1 
ناتمام2 - كاسه  تندرو، سریع - 
اندام  پرواز،  عضو   - درویشان 
بیماری  سرب،   - پرنده  پرواز 
چوب   - پست3  زردآلوی  آبله، 
خوشبو، عود - قاضی - اسکنه4 
قلندر  خدای  دراویش،  خدای   -
قدیمی  نام  تهران،  پادگان   -
اصفهان، اصفهان قدیم - خفگی، 
خفه شدن5 - وای درهم - سنگ 

پسوند شباهت، خمیازه،   - ترازو 
 - برکت  و  با خیر   - دره6  دهان 
آلمان7  در  ایالتی   - ته  بی  فوم 
موش   - فروش  شیرینی   -
لحاف   - چسبناک8   - صحرایی 
- میوه معروف و شیرین جنوب، 
خرما - آشامیدن، کتان مصری۹ 
سرخ  ترسان،  زائو  خاندان،   -
معدوم،  رفته،  بین  از   - كمرنگ 
 - دستبندها10   - شده  منهدم 
در  خورده  شكست   - بزرگ  مار 
نرسیده11  كال،  میوه   - شطرنج 

- دگرگون شده - دهن کجی - 
اندازه12  قامت،  کشد،  می  بچه 
 -  1۹85 ادبی  نوبل  برنده   -
آسمان،  های  کرانه   - نیم13 
دروغین  خدای  صنم،   - افقها 
فاطمه)ع(  حضرت  ازالقاب   -
 - چربی  اثر   - وارونه14  ضم   -
نخستین ملتی که به ضرب سکه 
اقدام کرد - سگ انگلیسی15 - 
كافی،   - اندیشیدن     - حسد 

است كافی 

عمودی
1 - مادر بزرگ - آبگیر، تالاب  - از 
تلویزیونی2 - مركب  سیستمهای 
پیچ   - جوهرخوشنویسی  دان، 
محصول  اندیشه،   - صدا  تنظیم 
عقل3 - کز وارونه - باقی درهم 
عدد  ریه،   - ناتمام4  انکار   -
از  النگوی قدیم -  نفس کش - 
دفاع   - نوابی5  مسعود  فیلمهای 
خون،  انعقاد  ویتامین   - فوتبال 
 6 صاحبان   - جدولی  ویتامین 
خو  و  عادت   - کرنی   پیر  اثر   -
- کلام  دل  ای   - بلدرچین7   -
تنفر، حرف بیزاری - مو وارونه - 
پولاد8 - قورباغه درختی  - برادر 
خالو  برتر،  لیگ  مربیان  از  مادر، 
هیتلر،  دستیار  نازی،  آخرین   -
معاون هیتلر۹ - فیلسوف یونانی، 
فیلسوف  بطلمیوس،  استاد 
مخترع  بطلمیوس  استاد  یونانی 
قوم  ایرانی،  طایفه   - اسطرلاب 
در  اوی  هارد  تیم  لقب   - غیور 

 - مفاهیم  دریافت   -  NBA10
فرانسه  كج  برج   - پوستین11 
چینی12  سالاد   - پاسبان   -
از  رونده،  عضو  بدن،  ستون   -
بیگانه،  شمای   - بدن  اعضای 

از  قسمتی   - انگلیسی  ضمیر 
نفی  موسیقی،  ششم  نت   - پا 
آواز   - چیزی13  درون  عرب، 
 - بانگ کلاغ  صدای کلاغ،  کلاغ، 
فرانسوی  شناس  ایران  جهانگرد 

خدای   - صفویان  روزگار  در 
ای  درخچه   - بت   -  14 مصری 
ناشنوا،   - کهربایی  زرد  صمغ  با 
اختیار،  مقابل   - مفید   - کر15 
سرآمدتر برتر،   - زورکی  درس 
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شاخص های صنعت دفاعی کشور در یک نگاه خبرخبر

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
با اشاره به بی توجهی دولت ها به احکام مربوط به 
احزاب در برنامه ششم توسعه، گفت: احزاب نقش 
محوری در مطالبه گر حقوق مردم نقش و ایده 

پرداز برای قوای مجریه و مقننه دارند.
محمدحسن آصفری در گفت وگو خبرگزاری 
خانه ملت، با اشاره به احکام برنامه ششم توسعه 
پیرامون توسعه فعالیت احزاب، گفت: ما در کشور 
برنامه ای برای توســعه فعالیت احزاب نداریم، 
احزاب تنها در ایام انتخابات فعال و پس از انتخابات 
غیرفعال می شــوند. ما نیاز داریم احزاب برای 
مجلس، دولت و حوزه های اقتصادی، سیاسی و 
فرهنگی و حتی روابط بین الملل برنامه پردازی 
کنند. نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراهای مجلس شورای اسلامی معتقد است: 
احزاب باید به عنوان موتور محرک دولت و مجلس 
فعالیت داشته باشــند اما در این حوزه اقدامی 
صورت نگرفته و احکام برنامه ششم توسعه اجرا 
نشده اســت. وی افزود: احزاب باید برنامه های 
مختلفی برای مســائل مختلف داشته باشند. 
مردم هم باید جایگاه احزاب را بشناسند و با آنها 
آشنا شنود ولی وقتی صحبت از احزاب می شود، 
ذهن مردم به سمت انتخابات مجلس و شوراها 
و ریاست جمهوری می رود در حالی که احزاب 
می توانند فراتر از این عمل کنند. آصفری با تاکید 
بر اینکه در برنامه هفتم توسعه باید به طور مفصل 
به بحث احزاب پرداخته شود، گفت: مهم تر از 
تدوین برنامه برای احزاب باید شرایط فعالیت آنها 
را تسهیل کنیم و موانع پیش روی آنها را مرتفع 
کنیم. احزاب باید بتوانند فراتر از این موضوعات 
ایده پردازی کنند. با قوانین موجود هم احزاب 
می توانند فعالیت خود را توسعه دهند. وی ادامه 
داد: در مجلس اقداماتی برای برگزاری تجمعات 
احزاب و تشکل ها صورت گرفته است و اصلاحات 
قانون هم در دســتور داشتیم. دولت موظف به 
همکاری با آنها است. احزاب باید مطالبه گر حقوق 
مردم و ایده پرداز برای قوای مجریه و مقننه باشند، 
در این زمینه خلاء هایی وجود دارد که با توسعه 
فعالیت احزاب رفع می شود. احزاب می توانند پل 

ارتباط مطالبه گری مردم با مسئولان باشند.

زاهدی وفا در مدت 
کوتاهی توانست امور 

بازنشستگان
 را ساماندهی کند

عضو هیات رئیسه کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اســلامی گفت: وزیر پیشنهادی کار 
در دوران سرپرســتی خود بر این وزارتخانه 
توانســت در مدتی کوتاه امور بازنشستگان را 
ساماندهی کند. کیومرث سرمدی در گفت وگو 
با ایرنا با اشــاره به معرفی زاهدی وفا به عنوان 
وزیر پیشــنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
به مجلس، اظهار داشــت: زاهدی وفا در سه 
ماه سرپرســتی این وزارتخانه عملکرد قابل 
قبولی داشته و توانسته است بسیاری از امور 
را ساماندهی کند. ســرمدی، بازنشستگان را 
یکی از بزرگترین اقشاری برشمرد که زندگی 
آنها با وزارت کار گره خورده است و در این باره 
خاطر نشان کرد: یکی از اقدامات بزرگ زاهدی 
وفا در دوران سرپرستی وزارت تعاون کار و رفاه 
اجتماعی ساماندهی امور بازنشستگان بود که 
کاری بزرگ به شمار می رود. وی خاطرنشان 
کرد: باید این نکته را مدنظر داشته باشیم که 
مشــکلات وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 
خیلی زیاد است و ساماندهی همه امور در مدت 
کوتاه سه ماهه امکان پذیر نیست. زاهدی وفا 
در این مدت کوتاه توانســت امور وزارت کار را 
مدیریت کند و تا حد امکان به ساماندهی امور 
بپردازد. محمد هادی زاهدی وفا اقتصاددان 
۵۹ ساله، دارای دکترای اقتصاد از دانشگاه اتاوا 
در کانادا است.وی در سال های گذشته عضو 
هیات مدیره شرکت ســرمایه گذاری تامین 
اجتماعی )شستا(، رئیس هیات مدیره هلدینگ 
صنایع نوین، رییس هیات مدیره رایتل و عضو 
شورای عالی الگوی اسلامی – ایرانی پیشرفت  
نیز بوده است. در سوابق مدیریتی زاهدی وفا، 
معاون امور اقتصــادی وزارت امور اقتصادی و 
دارایی در دولت نهم، نماینده وزارت اقتصاد در 
شوراها و کمیسیون های تخصصی شورای عالی 
تحقیقات و فن آوری )عتف(، شورای اقتصاد، 
کمیسیون اقتصادی دولت، شورای پول و اعتبار 
و  شورای عالی انرژی دیده می شود. زاهدی وفا 
همچنین ســابقه عضویت در کارگروه ویژه 
نفت، شورای عالی توسعه صادرات غیر نفتی، 
ستاد تنظیم بازار، ستاد تدابیر ویژه اقتصادی 
شورای عالی امنیت ملی، کارگروه طرح تحول 
اقتصادی، شــورای عالی تدوین برنامه پنجم، 
شــورای عالی رفاه و تامین اجتماعی، شورای 
آمایش سرزمین، شورای عالی آمار، کمیته ملی 
اهداف توسعه هزاره و کارگروه تدوین ضوابط 
حمایت از صادرات غیر نفتی را در کارنامه خود 
دارد و اینک با  معرفی رئیس جمهور به عنوان 
گزینه پیشنهادی وزارت کار به مجلس معرفی 

شده است.

رهبر انقلاب اسلامی سیاست های کلی برنامه هفتم را که با اولویت 
پیشرفت اقتصادی توأم با عدالت و با پیش بینی متوسط رشد اقتصادی 

هشت درصد تدوین شده است، ابلاغ کردند.
رهبر انقلاب اسلامی با تشکر از فعالیت فشرده اعضاء و دبیرخانه مجمع 
در ارائه نظرات و مشارکت فعال قوای سه گانه و سایر ارکان نظام، تهیه و 
تصویب قانون برنامه هفتم بر پایه این سیاست ها را گامی دیگر در تحقق 
اهداف نظام خواندند و بر نظارت فعال بر حسن اجرای سیاست ها تأکید 
کردند. سیاست های کلی برنامه هفتم در ۷ سرفصل »اقتصادی«، »امور 
زیربنایی«، »فرهنگی و اجتماعی«، »علمی، فناوری و آموزشی«، »سیاسی 
و سیاست خارجی«، »دفاعی و امنیتی«، »اداری، حقوقی و قضایی« و در 
۲۶ بند تصویب شده است. متن نامه رهبر انقلاب اسلامی و سیاست های 

ابلاغی برنامه پنج ساله هفتم به این شرح است:
سیاست های کلی برنامه هفتم که با اولویت اصلی »پیشرفت اقتصادی توأم 

با عدالت« تعیین شده است، ابلاغ می گردد:
از اعضای محترم به ویژه رئیس مکرّم مجمع تشخیص مصلحت نظام و نیز 
دبیرخانه ی آن که با فعالیت فشرده و کوشش فراوان در جلسات صحن 
مجمع و کمیسیون ذی ربط، پیش نویس سیاست های کلی برنامه هفتم 
را مورد بررسی قرار دادند و نظرات خود را در این زمینه به اینجانب ارائه 
کردند، تقدیر و تشکر می کنم. مشارکت فعال و مؤثر دولت و مجلس و قوه 

قضائیه و سایر ارکان نظام نیز شایسته ی تقدیر است.
تهیه و تصویب قانون برنامه هفتم بر پایه این سیاست ها و اجرای دقیق 
و مسؤولانه ی آن، گامی دیگر در تحقق اهداف نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران خواهد بود همچنان که نظارت فعال هیأت عالی نظارت 
مجمع تشخیص مصلحت، به حُسن اجرای سیاست های کلی برنامه، 

کمک خواهد کرد.
شایسته  است برخی از راه های تحقق سیاست ها و الزامات مالی و 
شاخص های کمّی که در پیشنهادهای مجمع است و در مجموعه ی 
سیاست های ابلاغی مذکور نیست، در حد وسع و امکانات دولت در تهیه ی 

لایحه مورد توجه و عمل قرار گیرد.

رهبر انقلاب سياست های کلی 
برنامه هفتم را ابلاغ کردند

بی توجهی دولت ها به احکام مربوط به 
احزاب در برنامه ششم توسعه

احزاب در مطالبه گر 
حقوق مردم نقش 

محوری دارند

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاری تسنیم، حضرت آیت الله خامنه ای در 
اجرای بند یک اصل ۱۱۰ قانون اساسی، سیاست های کلی برنامه هفتم را 
که پس از مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام و با اولویت پیشرفت 
اقتصادی توأم با عدالت تعیین شده است، به سران سه قوه، رئیس مجمع 

تشخیص مصلحت و رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ابلاغ کردند.
رهبر انقلاب اسلامی با تشکر از فعالیت فشرده اعضاء و دبیرخانه مجمع در 
ارائه نظرات و مشارکت فعال قوای سه گانه و سایر ارکان نظام، تهیه و تصویب 
قانون برنامه هفتم بر پایه این سیاستها را گامی دیگر در تحقق اهداف نظام 

خواندند و بر نظارت فعال بر حسن اجرای سیاستها تأکید کردند.
سیاستهای کلی برنامه هفتم در ۷ سرفصل »اقتصادی«، »امور زیربنایی«، 
»فرهنگی و اجتماعی«، »علمی، فناوری و آموزشی«، »سیاسی و سیاست 
خارجی«، »دفاعی و امنیتی«، »اداری، حقوقی و قضایی« و در ۲۶ بند 

تصویب شده است.

رهبر انقلاب سياست های کلی برنامه 
هفتم را ابلاغ کردند

ساخت جنگنده کوثر، جت یاسین، سـامانه پدافندی باور 
۳۷۳، زیردریایی فاتح و غدیر فقط بخشی از دستاوردهای 
صنعت دفاعی کشـورمان در سـال های اخیر برای تامین 

امنیت کشـور بوده است.
به گزارش ایسـنا، امیر سرتیپ حاتمی مشـاور فرماندهی 
کل نیروهای مسـلح در امور ارتش روز گذشـته با اشاره به 
نمونه هایی از محصولات و دسـتاوردهای شاخص دفاعی 
که توسـط دانشـمندان و متخصصیـن صنعـت دفاعی و 
نیروهای مسلح به منصه ظهور رسـیده است، خاطرنشان 
کرد: سـاخت و تولیـد سـامانه پدافنـد هوایی بـاور ۳۷۳، 
جت جنگنـده کوثـر، جت پیشـرفته آموزشـی یاسـین، 
زیردریایی های کلاس غدیر و فاتح، انواع موشـک های برد 
بلند، متوسـط و کوتاه بالسـتیک و کروز، انواع خودروهای 
زرهی،ضد میـن، ضد انفجـار، انفـرادی و تاکتیکـی، انواع 
موشک های هدایت شـونده ضد زره، سـامانه های راداری، 
الکترونیکـی و الکترواپتیکی ، انواع پهپادهای شناسـایی، 
رهگیری، رزمـی و عملیاتـی و انـواع سـلاح های انفرادی 
در حوزه رزم زمینی، گوشـه هـای کوچکـی از توانمندی 
نیروهای مسـلح در دفـاع از اسـتقلال، تمامیـت ارضی و 

ارزش هـای الهی کشـور عزیزمان اسـت.
به همین بهانه به مـرور ویژگی های برخـی تجهیزاتی که 

امیر حاتمی اشـاره کرد، می پردازیم:
کوثر، یک جنگنده پشتيبان

جنگنده کوثر توسـط وزارت دفاع در سـال ۹۷ سـاخته و 
رونمایی شـد و در سـال های بعد نمونه های سـاخته شده 
تحویل داده شد. کوثر یک هواپیمای جنگنده پیشرفته با 
ماموریت پشتیبانی نزدیک هوایی است. نوع دوکابینه آن 
علاوه بر قابلیـت رزمی، بـرای آموزش خلبانـان در مرحله 
پیشرفته کاربرد داشـته و قابلیت عملکرد پروازی تا ارتفاع 
۵۰ هزار پا را دارد. امیرسـرتیپ دوم خواجه فرد مدیرعامل 
سـازمان صنایع هوایی وزارت دفاع در تشریح ویژگی های 
کوثر گفته اسـت: ارتقا توان رزم و آمـوزش خلبانی نیروی 
هوایی ارتـش جمهوری اسـلامی ایـران«، »بومی سـازی 

سـامانه های اویونیک و کنترل آتش پیشـرفته نسـل ۴ و 
سامانه های مکانیکی و هیدرولیکی و موتور با به کارگیری 
شبکه گسـترده شـرکت های دانش بنیان و سـازمان های 
صنعتـی وزارت دفـاع، مراکـز دانشـگاهی و تحقیقاتـی، 
بهره گیـری از معمـاری یکپارچـه پیشـرفته اویونیـک و 
کنتـرل آتش با اسـتفاده از شـبکه داده دیجیتـال نظامی 
منطبق با نسـل ۴«، »بهره گیری از فناوری نمایشگرهای 
چندمنظوره تمـام دیجیتـال«، »بهره گیـری از کامپیوتر 
محاسبات بالستیک سلاح و سامانه پیشـرفته نشانه روی 
مقابـل خلبانـان )HUD( بـه منظـور افزایـش دقـت 
اصابت سـلاح و مهمات«، »بهره گیـری از رادار پیشـرفته 
چندمنظوره کنترل آتـش جهت بالا بردن کشـف اهداف 
و تهدیـدات« و همچنیـن »بهره گیـری از ناوبـری دقیق 
به صورت رادیویی و مسـتقل و اسـتفاده از سـامانه نقشـه 
متحـرک هوشـمند« از مهمتریـن دسـتاوردهای تولید 

جنگنده کوثر اسـت.
یاسين، یک جت آموزشی

جت آموزشی یاسـین در سـال ۹۸ رونمایی شد. این جت 
آموزشـی به دسـت متخصصـان وزارت دفـاع و همکاری 

نیروی هوایی ارتش طراحی و سـاخته شـده اسـت.
یاسـین دارای ۱۲ متر طول، چهار مترارتفـاع و پنج و نیم 
تـن وزن اسـت و می تواند تـا سـقف ۱۲ کیلومتر بـه پرواز 
درآیـد. حداقـل سـرعت ۲۰۰ کیلومتر بر سـاعت اسـت. 
میزان مسـافت باندی که این هواپیما برای فـرود احتیاج 
دارد تنهـا ۷۰۰ متـر اسـت و هواپیمای »یاسـین« حتی 

قابلیت فرود بـر روی باندهـای کوتاه را داراسـت.
باور 373، یک پدافند تيزبين

این سـامانه پدافند هوایـی بـاور ۳۷۳ با همـکاری وزارت 
دفاع و پدافند ارتش سـاخته و برای اولین بـار در رزمایش 

ارتش در سـال ۹۹ مـورد آزمایش قـرار گرفت.
بـاور ۳۷۳، یـک سـلاح پدافنـد هوایـی زمین پایه اسـت. 
قابلیت مقابله با اهداف هواپیماهای شـکاری و پنهان کار، 
هواپیماهـای راهبـردی و بمب افکن هـا، هواپیماهـای 

بدون سرنشـین، موشـک های کروز، موشـک ضد رادار و 
موشـک های بالسـتیک، هواپیماهای جنـگ الکترونیک 
خاص و هواپیماهای شناسایی، انواع هلی کوپترها و موارد 
مشـابه را داراسـت.  این سـامانه می تواند همزمـان تعداد 
۳۰۰ هـدف را شناسـایی و تعـداد ۶۰ هـدف را ردگیـری 

نمـوده و بـا ۶ هدف بـه طور همزمـان درگیر شـود.
این سـامانه به طـور کامل بـه چرخه عملیاتـی یگان های 

پدافندیکشـور پیوسته است.
فاتح، یک زیردریایی چریکی

زیردریایی فاتح با همـکاری وزارت دفاع و نیـروی دریایی 
ارتش سـاخته و در سـال ۹۷ رونمایی شد.

مقابله با یگان های شـناور سـطحی و زیرسطحی، قابلیت 
میـن ریـزی در دریـا، مقابلـه بـا یگان هـای آبـی خاکی، 
عملیـات تجسـس و جمـع آوری اطلاعـات و عملیـات 

چریکـی از قابلیت هـای فاتـح اسـت.

زیردریایی فاتح توانایی حمل انواع موشـک ها، حمل اژدر 
و مین و همچنین امکان حمل نیروهای تکاور و رسـاندن 

آن ها به نقـاط مورد نظر را نیـز دارد.
غدیر، یک زیردریایی سبک

زیردریایی کلاس غدیر یک زیردریایی سـبک محسـوب 
می شـود که توسـط وزارت دفـاع و نیروی دریایـی ارتش 
ساخته شده اسـت. زیردریایی غدیر بدلیل کوچک بودن،  
پایین بـودن سـطح نویـز انتشـاری و احتمال بسـیار کم 
شناسایی شدن توسط دشـمن قابلیت حضور در سواحل 
و بنادر دشـمن و حضور در آبراه های کم عمق و کوچک را 
با قابلیت حمل تکاور و انواع تسـلیحات ماننـد اژدر و مین 
دریایی دارد. ایـن زیردریایی همچنین مجهز به موشـک 

زیرسـطح به سطح شـده است.
زیردریایی غدیر به خوبی می تواند در کف دریا بنشـیند و 

با سـونار، فضای اطراف خود را شناسایی کند.

نماینده مــردم پل دختر در مجلس گفــت: یکی از 
اقدامات مهم دولت آیت الله رئیسی در جریان سفرهای 
اســتانی این بود که طرح جدیدی کلنگ زنی نشد و 
اهتمام دولت و شخص آقای رئیس جمهور بر تکمیل 
طرح های نیمه تمام باقیمانده از دولت های قبلی است.
ســید حمیدرضا کاظمی نماینده مردم پلدختر در 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار سیاسی 
خبرگزاری فارس با اشــاره به فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب درباره سفرهای استانی دولت سیزدهم، گفت: 
یکی از اقدامات مهم دولت آقای رئیســی، آشنایی و 
رصد مشــکلات مردم در ۳۱ استان کشور در جریان 

دور اول سفرهای استانی بود؛ چراکه شناخت دقیق 
مشکلات می تواند مبنای درستی برای رفع آنها باشد.

وی افزود: یکی از اقدامات مهم دولت آقای رئیســی 
در جریان سفرهای استانی این بود که طرح جدیدی 
کلنگ زنی نشد و اهتمام دولت و شخص آقای رئیس 
جمهور بر تکمیل طرح های نیمه تمــام باقیمانده از 

دولت های قبلی بود. 
نماینده مردم پلدختر در مجلس شــورای اسلامی با 
بیان اینکه دور دوم ســفرهای استانی تکمیل کننده 
دوره اول آنها است اظهار داشت: امیدواریم در دور دوم 
سفرهای استانی شاهد اجرای کامل مصوبات سفرهای 

دور اول باشیم.
کاظمی خاطرنشــان کرد: یکی از مشــکلاتی که در 
کشور با آن مواجه هستیم، عدم توازن بین استان ها 
و فاصله و شکاف بسیار بین اســتان های برخوردار و 
کمتر برخوردار اســت، لذا لازم اســت تا در دور دوم 
سفرهای استانی این موضوع به طور جدی مورد توجه 

و رسیدگی قرار گیرد.
وی افزود: اینکه در دور اول ســفرهای استانی طرح 
جدیدی کلنگ زنی نشد، اقدام بســیار درستی بود، 
اما لازم اســت تا در دور دوم ســفرهای استانی و در 
اســتان های کمتر برخوردار با هدف ایجاد توسعه و 

کم کردن شکاف بین اســتان های برخوردار و کمتر 
برخوردار طرح های جدیدی تعریف و کلنگ زنی شود.
نماینده مردم پل دختر در مجلس شــورای اسلامی 
اظهار داشت: درست است که در بودجه سال ۱۴۰۱ 
اعتبارات قابل توجهی برای رفع محرومیت تخصیص 
یافت، اما واقعیت این است که شکاف بین استان های 
مختلف از نظر برخورداری و توسعه یافتگی به قدری 
اســت که این اعتبارات نمی تواند جوابگوی رفع این 
وضعیت باشد و لذا لازم است تا در دور دوم سفرهای 
اســتانی این موضوع به طــور جدی مــورد توجه و 

رسیدگی قرار گیرد.

اهتمام رئیس جمهور بر تکمیل طرح های نیمه تمام در دور نخست سفرهای استانی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهاي  فاقد 

سند رسمی

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی تحدید حدود اختصاصی

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد 

سند رسمي

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين 
نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اختلاف  حل  هیات  صادره  آرا  برابر 
ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح ذیل به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 

مدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند

 شرکت گاز استان کرمان)به نمایندگی محمد رضا ترکزاده ماهانی(به شناسه ملی 108602476۹8 
در ششدانگ ایستگاه تاسیسات فشار قوی گاز به مساحت 108 مترمربع از پلاک 7551 اصلی 

واقع در زرند بلوار طوطی خریداری از مالک رسمی آقای غلامعباس نظریان
شرکت گاز استان کرمان)به نمایندگی محمد رضا ترکزاده ماهانی(به شناسه ملی 108602476۹8 
در ششدانگ ایستگاه تاسیسات فشار قوی گاز به مساحت 415 مترمربع مفروز و مجزی شده 
از پلاک 2 فرعی از 7566 اصلی واقع در زرند شهرک امام سجاد خریداری از مالک رسمی آقای 

محمد باقر بهرام زاده ابراهیمی

 آقای مهدی افضلی هنجروئی،مالک ششدانگ پلاک 1230 فرعی مجزی 
شده از 1164 فرعی از 7673 اصلی واقع در روح آباد بخش 13 کرمان که 
سند مالکیت آن با شماره دفتر الکترونیکی 14002031۹008002553 و شماره 
چاپی 632511 الف ۹۹ صادر و تسلیم گردیده،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده 
مدعی است که سند مالکیت بعلت نامعلوم مفقود گردیده و درخواست سند مالکیت المثنی 
نموده لذا به استناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی آیین  نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت در 
تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت  به ملک فوق 
 الذکر میباشد که در این آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد 
ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند مراجعه 
و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید در غیر این 

صورت پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.

تاریخ انتشار: سه شنبه :1401/06/22
بیست و دوم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
 حسين توحيدى نيا-  رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1379740

آقای مهدی افضلی هنجروئی،مالک ششدانگ پلاک 1237 فرعی مجزی 
شده از 1164 فرعی از 7673 اصلی واقع در روح آباد بخش 13 کرمان که 
سند مالکیت آن با شماره دفتر الکترونیکی 14002031۹008002560 و شماره 
چاپی 632518 الف ۹۹ صادر و تسلیم گردیده،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده 
مدعی است که سند مالکیت بعلت نامعلوم مفقود گردیده و درخواست سند مالکیت المثنی 
نموده لذا به استناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی آیین  نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت در 
تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت  به ملک فوق 
 الذکر میباشد که در این آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد 
ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند مراجعه 
و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید در غیر این 

صورت پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.

تاریخ انتشار: سه شنبه :1401/06/22
بیست و دوم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
حسين توحيدى نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: 137۹754

افضلی هنجروئی،مالک ششدانگ پلاک 122۹ فرعی  آقای مهدی   
آباد  روح  در  واقع  اصلی   7673 از  فرعی   1164 از  شده  مجزی 
الکترونیکی  دفتر  شماره  با  آن  مالکیت  سند  13 کرمان که  بخش 
14002031۹008002552 و شماره چاپی 632510 الف ۹۹ صادر و تسلیم گردیده،ضمن 
ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت بعلت نامعلوم 
مفقود گردیده و درخواست سند مالکیت المثنی نموده لذا به استناد تبصره یک ماده 
120 اصلاحی آیین  نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی 
میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت  به ملک فوق  الذکر میباشد که در 
این آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده 
روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند مراجعه و اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید در غیر این صورت 

پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.
تاریخ انتشار: سه شنبه :1401/06/22
بیست و دوم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
حسين توحيدى نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1379746

از  افضلی هنجروئی، مالک ششدانگ پلاک 2 فرعی  آقای مهدی   
18835 اصلی واقع در خانوک بخش 13 کرمان که سند مالکیت آن 
چاپی  شماره  و   14002031۹008003608 الکترونیکی  دفتر  شماره  با 
12۹723 ه ۹۹ صادر و تسلیم گردیده،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده 
مدعی است که سند مالکیت بعلت نامعلوم مفقود گردیده و درخواست سند مالکیت 
المثنی نموده لذا به استناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی آیین  نامه قانون ثبت مراتب 
یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله 
نسبت  به ملک فوق  الذکر میباشد که در این آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا 
سند معامله تسلیم نماید در غیر این صورت پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور 

سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.
تاریخ انتشار: سه شنبه :1401/06/22
بیست و دوم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
حسين توحيدى نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: 137۹756

 آقای مهدی افضلی هنجروئی،مالک ششدانگ پلاک 1235 فرعی مجزی 
شده از 1164 فرعی از 7673 اصلی واقع در روح آباد بخش 13 کرمان 
که سند مالکیت آن با شماره دفتر الکترونیکی 14002031۹008002558 
و شماره چاپی 632516 الف ۹۹ صادر و تسلیم گردیده،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه 
تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت بعلت نامعلوم مفقود گردیده و درخواست سند 
مالکیت المثنی نموده لذا به استناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی آیین  نامه قانون ثبت 
مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام 
معامله نسبت  به ملک فوق  الذکر میباشد که در این آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند 
معامله تسلیم نماید در غیر این صورت پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور سند 

تاریخ انتشار: سه شنبه :1401/06/22مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.
بیست و دوم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
حسين توحيدى نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1379753

آقای حسین احمدی طغرالجردی،مالک ششدانگ پلاک 3044 فرعی از 
335 اصلی واقع در طغرالجرد بخش 15 کرمان که سند مالکیت آن در 
دفتر 13 صفحه 481 به شماره ثبت 3433 و شماره چاپی 218125 ب 
۹0 صادر و تسلیم گردیده،سپس برابر خلاصه سند رهنی شماره 13۹2/0۹/21-226۹3 
دفتر اسناد رسمی شماره 18 کوهبنان در رهن بانک کشاورزی شعبه کوهبنان قرار گرفته 
است،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت بعلت 
نامعلوم مفقود گردیده و درخواست سند مالکیت المثنی نموده لذا به استناد تبصره یک 
ماده 120 اصلاحی آیین  نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی 
میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت  به ملک فوق  الذکر میباشد که در این 
آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده روز از 
تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را 
ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید در غیر این صورت پس  از 

اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.
تاریخ انتشار: سه شنبه :1401/06/22
بیست و دوم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
حسين توحيدى نيا-رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: 137۹852

در  احداثی  بنای  با  محصور  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
مساحت  به  اصلی   -  835 از  فرعی    104 پلاک  دارای  آن 
224.12 مترمربع  واقع در قلعه شهر منوجان  قطعه پنج بخش 
ملی  شماره  به  احمد  فرزند  سالاری  مرضیه  خانم  تقاضای  مورد  46 کرمان 
.لذا حسب درخواست کتبی مالک  دارد  به تحدید حدود  نیاز   608۹8۹7124
مورخ 1401/06/17 آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق  منتشر و عملیات 
تحدید آن از ساعت 8 صبح روزسه شنبه مورخه 1401/07/1۹ در محل شروع 
و به عمل خواهد آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار میشود 
و چنانچه کسی  آگهی در محل وقوع ملک حاضر  این  در  در موعد مقرر  که 
تنظیم  تاریخ  از  میتواند  باشد  داشته  واخواهی  آن  ارتفاقی  وحقوق  بر حدود 
صورت مجلس تحدیدی لغایت 30 روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد 
واملاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت پس 
از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست / .تاریخ انتشار : سه 
شنبه 1401/06/22- علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک 
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قانون  موضوع  اول  هيات   14016031۹01200171۹ شماره  راي  برابر 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي مجتبي 
رضاپور لري فرزند غلامعباس بشماره شناسنامه 123۹6 صادره از در يك باب خانه 
به مساحت 21۹/31 مترمربع پلاك 388 اصلي واقع در روستای بیدخواب بخش 
12 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي محمد صادق رضاپور لری  محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در 
صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/6/22 / تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/7/06
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 137۹814

برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک 
مورد تقاضا بشرح ذیل به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 

اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند

خانم مرضیه تهامی پورزرندی به شماره شناسنامه 6225 خانم مهدیه تهامی پور 
به شماره شناسنامه  پور  تهامی  زهرا  و خانم  به شماره شناسنامه 635  زرندی 
715 فرزندان حسین همگی صادره از زرند بالسویه شش دانگ خانه به مساحت 
524.40 مترمربع از پلاک 7561 اصلی واقع در بخش 13 کرمان به آدرس زرند 

خیابان شهید یزدانی خریداری از مالک رسمی آقای غلامعباس نظریان

برابر راي شماره 14016031۹01200147۹ هيات دوم  موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي غلامحسين بچاقچي 
زاده فرزند کرامت به شماره شناسنامه ۹22 صادره از سیرجان در يك باب خانه به 
مساحت 307/13 مترمربع پلاك 3038 اصلي  واقع در سیرجان مکی آباد بخش 
36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي علی شیرازی محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند 
از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/6/22
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/07/06
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1377501

تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات  شماره 14016031۹012001717  راي  برابر 
تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي 
آقاي احمد مريدي فرزند عباس به شماره شناسنامه 278 صادره از سیرجان 
در يك باب خانه به مساحت 256/32 متر مربع پلاك 236 اصلي واقع در 
مفروزات باغبمید بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي عباس 
مریدی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/07/06 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1379535

تاریخ انتشار نوبت اول: 6/07/ 1401- تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/22 
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك

 شناسه آگهی: 1370350

تاریخ انتشار نوبت اول: 6/07/ 1401-  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/22
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك

شناسه آگهی: 1370351
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

شهردار کرمان، از راه اندازی ۲۴ دوربین ثبت تخلف شهریِ دیگر در رینگ بزرگراهی و 
ورودی های شهر کرمان خبر داد.

  سعید شعرباف، با اشاره به اینکه در دو ماه اخیر،۱۱ سامانۀ ثبت تخلف شهری در رینگ 
بزرگراهی و ورودی های شهر، فعال و هوشمند شده است، افزود: اکنون نیز، ۲۴ دوربین 
ثبت تخلف دیگر به رینگ شهر اضافه می شود که نقش ویژه ای در کاهش تخلفات و 
حوادث رانندگی دارد.  او با بیان اینکه در حال حاضر، ۳۵ سامانۀ هوشمند ثبت تخلف 
شهری در رینگ بزرگراهی ورودی های شهر کرمان وجود دارد، افزود: برای فعال سازی 
این سامانه ها، منتظر کد پلیس بودیم که پس از راه اندازی و تا پایان شهریورماه، کد مورد 
نظر صادر می شود. شهردار کرمان خاطرنشان کرد:این سامانه ها کاملًا هوشمند بوده و 
جزو مجهزترین سیستم پایش تصویری در کشور محسوب می شوند که تخلفاتی ازجمله 
سرعت غیرمجاز، نبستن کمربند ایمنی و استفاده از تلفن همراه حین رانندگی را بدون 

هیچ خطایی ثبت می کنند و بلافاصله پیامک آن به گوشی رانندگان ارسال می شود.
شعرباف، با اشاره به تفاوت سامانه های هوشمند ثبت تخلف شهری با سیستم های 
هوشمند ثبت تخلفات جاده ای، افزود: این سامانه ها سرعت را به صورت میانگین در 
طول مسیر می سنجند و کم کردن سرعت به صورت نقطه ای در محل نصب دوربین ها 
تاثیری در کاهش سرعت ثبت شده ندارد. او یادآور شد: سامانۀ هوشمند ثبت تخلف 
شهری، توسط مرکز پایش شهرداری کرمان راه اندازی شده، اما شهروندان در صورتی 
که شکایتی نسبت به جریمه های صادر شده از طریق این سامانه دارند، باید از طریق 

پلیس راهور پیگیری کنند.

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

معاون میراث فرهنگی کرمان از هنرمندان و صنعتگران 
صنایع دستی این استان برای حضور در چهاردهمین 
نمایشگاه سراسری صنایع دستی کرمان دعوت کرد. کاظم 
حسین زاده گفت:هنرمندانی که علاقمند به حضور در 
نمایشگاه مذکور هستند درخواست کتبی و تصویر پروانه 
تولید خود را تا ۳۱ شهریورماه ۱۴۰۱ به واحد بازاریابی و 
تجاری سازی معاونت صنایع دستی استان کرمان واقع در 
ابتدای خیابان شهید بهشتی حدفاصل کوچه ۴ و ۶ جنب 

بانک ملت ارائه کنند.
معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان کرمان داشتن پروانه تولید معتبر را 
از الزامات حضور در نمایشگاه صنایع دستی کرمان دانست و 
افزود: آثاری واجد ارزش برای نمایش و فروش در نمایشگاه 

مذکور هستند که دارای اصالت، هویت، کیفیت مناسب و 
مزیت رقابتی باشند.

او با اشاره به اینکه قیمت آثار تولید شده باید توجیه فنی و 
اقتصادی داشته باشد بیان کرد: هنرمندانی که به عنوان 
پشتیبان برای هنرمندان ایجاد شغل کرده اند و دارای مهر 
اصالت، برند معتبر و همچنین کالای آن ها دارای بسته بندی 
با لوگوی معتبر باشد برای حضور در نمایشگاه صنایع دستی 

کرمان در اولویت هستند.
حسین زاده با بیان اینکه ثبت نام هنرمندان هیچ گونه تعهدی 
برای واگذاری غرفه ایجاد نمی کند اظهار کرد: درخواست 
هنرمندان برای حضور در نمایشگاه صنایع دستی مورد 
بررسی قرار می گیرد و کسانی که دارای شرایط لازم باشند 

فراخوانده می شوند

 معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان از آغاز 
ساماندهی گلزار شهدای کرمان از ابتدای مهرماه خبر داد.
منظور  به  نشستی  در  موسوی  للهی  ا آیت  مصطفی 
ساماندهی گلزار شهدای کرمان با حضور نماینده سپاه، 
ئه خدمات  را ر با اشاره به ا رئیس شورای شهر، شهردا
شایسته به زائران مرقد سردار و نزدیکی به سالگرد شهید 
سلیمانی از دستگاه های اجرایی خواست با هماهنگی 
مشاور و طبق طرح مصوب، گازرسانی و تأمین آب و برق 
گلزار را آغاز کرده و شهرداری پس از اتمام کار، معابر 

جدید را آسفالت کند.
و از ساخت سرویس بهداشتی و حمام و نصب علائم  ا
ترافیکی و پل عابر پیاده خبر داد و افزود: زمین آستان 
قدس به منظور تأمین پارکینگ گلزار، آسفالت و بهره 

برداری خواهد شد.
او ادامه داد: ساماندهی گلزار شهدای کرمان با توجه 
ز کشورهای مختلف جبهه  ئران ا به حضور گسترده زا
مقاومت در کرمان و زائران از سراسر کشور ضروری است 
و از هم اکنون و قبل از سالگرد شهادت باید برنامه ریزی 

لازم انجام شود.
موسوی خواستار همکاری و همراهی همه دستگاه های 
مرتبط در این زمینه شد و گفت: ساماندهی گلزار مصوبه 
سفر دولت را دارد و باید طبق زمان بندی انجام و گزارش 

دهی شود.
او ساماندهی گلزار شهدا را مطالبه عمومی در کرمان 
دانست و افزود: عملکرد همه مدیران در این زمینه ارزیابی 

و اطلاع رسانی می شود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان:دعوت از هنرمندان برای حضور در نمایشگاه صنایع دستی کرمان
در ساماندهی گلزار شهدای کرمان دستگاههای اجرایی همراهی کنند

عکس نوشت

حکومتی  تعزیرات  مدیرکل   
ردی  میلیا جریمه  ز  ا کرمان 
برای عرضه کنندگان غیر قانونی 
د و گفت: مدیر  سوخت خبر دا
ه به دلیل عرضه غیر  یگا یک جا
پرداخت  به  سوخت  نونی  قا
جریمه ۹ میلیارد و ۵۱۳ میلیون 

ریالی محکوم شد.
ین خصوص  میری در ا رسلان ا ا
ادامه داد: با گزارش شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی استان 
پیرامون عرضه خارج از شبکه ۳۶ 
هزار و ۷۳۳ لیتر سوخت در یک 
جایگاه، گزارش این تخلف برای 
رسیدگی به تعزیرات حکومتی 

ارجاع شد.
فزود: شعبه رسیدگی کننده  و ا ا
به  توجه  با  و  بررسی  ز  ا پس 
مدارک موجود، مدیر جایگاه را 
 ۵۱۳ رد و  ۹ میلیا به پرداخت 
نقدی  جریمه  یال  ر میلیون 

محکوم کرد.

مدیرکل پشتیبانی امور دام کرمان گفت: ۸۶۳ تن 
مرغ منجمد و ۱۴۴ تن گوشت قرمز منجمد برای 
تأمین اقلام پروتئینی هیئت های مذهبی تدارک 

دیده شده است.
مسعودی گفت: میزان ۸۶۳ تن مرغ منجمد و ۱۴۴ تن 
گوشت قرمز منجمد برای تأمین اقلام پروتئینی ویژه 
ایام محرم و صفر تدارک دیده شد و قیمت مرغ منجمد 
هر کیلو ۴۵ هزار تومان و گوشت قرمزمنجمد هر کیلو 

۱۰۵ هزار تومان است.
او افزود: تا کنون رقمی معادل ۱۱۰ تن گوشت قرمز و 

میزان ۵۴ تن مرغ منجمد ویژه موکب ها و همچنین 
مراسم ویژه محرم و صفر تأمین و توزیع گردیده است.

مذهبی جهت  هیأت های  اظهار کرد:  مسعودی 
تامین اقلام پروتئینی مورد نیاز خود می توانند ضمن 
هماهنگی با سازمان تبلیغات اسلامی شهرستان، جهت 
اخذ حواله مربوطه به اداره کل پشتیبانی امور دام استان 

واقع در خیابان شهید ضیاء مراجعه کنند.
او افزود: با توجه به اقدامات و پیگیری های انجام شده 
هیچ گونه محدودیتی در خصوص تامین گوشت و مرغ 

منجمد موکب ها و هیات های مذهبی وجود ندارد

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان کهنوج از 
انهدام یک باند مسلحانه شرارت در جنوب استان 

کرمان خبر داد.
امید رضایی گفت: اعضای این باند در کارنامه سیاه 
خود سابقه شرارت های مختلفی از جمله راهبندان 
مسلحانه، سرقت مسلحانه، تیراندازی ایذایی و قتل 
مسلحانه در استان های شرقی و جنوبی کشور به 

ثبت رسانده بودند.
او افزود:با رصد و پیگیری های اطلاعاتی از سوی 
سربازان گمنام امام زمان )عج( در اداره کل 
اطلاعات استان کرمان، محل اختفای این باند در 
جنوب استان شناسایی و دستورات قضایی لازم 

جهت دستگیری اعضای این باند صادر شد.
این مقام قضایی ادامه داد:در این عملیات که 
بصورت مسلحانه صورت پذیرفت، دو شرور مسلح 
به هلاکت رسیدند و یک متهم دیگر بازداشت شده 

است. او بیان کرد: باند مذکور از باند های فعال 
قاچاق مواد مخدر محسوب می شد که محموله های 
مواد مخدر را از مرز های شرقی کشور به استان های 

عمقی کشور منتقل می کردند.
دادستان کهنوج ضمن تقدیر از ماموران اداره 
اطلاعات شهر های جنوبی استان و همچنین 
ماموران فراجا در کهنوج، افزود:در این عملیات 
علاوه بر کشف مقادیری مواد مخدر، تعدادی 
سلاح جنگی از نوع کلاشینکف نیز کشف گردید 
و همچنین ۲ دستگاه خودرو توقیف و یک واحد 

مسکونی پلمپ گردید.
رضایی در پایان با بیان اینکه برای حفظ امنیت با 
کسی تعارف نداریم، هشدار داد:دستگاه قضایی 
با قاطعیت با افرادی که نظم وامنیت جامعه را به 
مخاطره می اندازند برخورد می نماید و مجازات های 

سنگین در انتظار این افراد می باشد

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان گفت: مجتمع فرهنگی و هنری 
قلعه گنج با گذشت ۱۳ سال رها شدن مجددا در دستور کار قرار گرفته و به زودی 

عملیات تکمیل آن آغاز می شود.
بهرام مسلمی مهنی در حاشیه بازدید از مجتمع فرهنگی و هنری امام خامنه ای 
)مدظله العالی( قلعه گنج با اشاره به روند عملیات اجرایی این پروژه اظهار کرد: این 
پروژه به عنوان مهمترین زیرساخت فرهنگی و هنری شهرستان، ۱۳ سال رها شده 

بود که در اولین سفر استاندار به قلعه گنج مجددا در دستور کار قرار گرفته است.
او افزود: جای تاسف است که ۱۳ سال این پروژه به عنوان خانه هنرمندان و اهالی 
فرهنگ با  صرف هزینه های زیادی  مورد بی توجهی قرار گرفته در حالی که انتظار 
بود در کنار بقیه اقداماتی که در شهر اقتصاد مقاومتی انجام شده، به این پروژه 

نیز توجه شود.
مسلمی مهنی از نگاه فرهنگی استاندار کرمان  نسبت به تکمیل پروژه های رها 
شده تقدیر کرد و گفت: در سفر ریاست جمهوری به جنوب کرمان هشت میلیارد 
تومان برای این  مجتمع مصوب شده و کارشناس وزارت خانه و پیمانکار نیز از 

مجتمع بازدید کردند و به زودی عملیات اجرایی این پروژه مهم آغاز می شود.
 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان گفت: این پروژه با پیشرفت 
فیزیکی ۸۰ درصد ۱۳ سال نیمه تمام رها شده بود که جای تاسف است زیرا کلنگ 
عملیات اجرایی آن توسط استاندار فعلی که معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
بود به زمین زده شد و هم اکنون به عنوان مطالبه اهالی فرهنگ به صورت جدی 

در دست اجرا است

برداشت انگور از باغات
 شهرستان درگز

انگور تنها محصولی اسـت که در شهرستان 
درگـز از سـال های خيلـی دور کشـت 
می شـده و شـرایط آب و هوایـی درگز برای 
کشـت این محصول بسيار مناسـب است و 
دارای سـطح زیر کشـت بيش از 700 هکتار 
و ميانگيـن عملکـرد 10 تا 15 تـن در هکتار 
است. در چندسـال اخير حدود30 درصد از 
سـطح زیر کشت انگور شهرسـتان به روش 
روسـيمی تغييریافته که باعـث افزایش 3 
برابری محصـول توليـدی در واحد سـطح 

شـده است.

مدیرکل تعزیرات
 حکومتی کرمان:

جریمه ميلياردی در 
انتظار عرضه کنندگان 

غير قانونی سوخت

تامين اقلام پروتئينی هيئت های مذهبی کرمان

باند شرارت در جنوب کرمان متلاشی شد

مدیرکل ارشاد جنوب کرمان اعلام کرد
پایان 13 سال رهاشدگی یک پروژه فرهنگی در 

شهر اقتصاد مقاومتی

خبر

خاموشی  کرد:  علام  ا رفسنجان  ر  ندا فرما  
ا  ورزی رفسنجان ر ه های کشا موتورپمپ های چا
بع آب  رزیابی کنیم و در جلسه حفاظت منا ید ا با
مطرح و با توجه به وجود محصول در سال آینده در 

این زمینه باید سنجیده تر عمل شود.
داری بخش کشکوئیه  حسین رضایی در شورای ا
خیر به خوبی توسط  ر کرد: مشکلات سیل ا ظها ا
ین بخش  ر کشکوئیه، مردم و مسئولین ا بخشدا

رفع شد.
او بیان کرد: در خصوص موضوعات مطرح شده از 
محل اعتبارات ستاد بحران و سفر ریاست جمهوری 
بخش  به  فت  یا هد  خوا تخصیص  که  تی  ا ر عتبا ا
رات حقوق  عتبا ز ا هد شد و ا کشکوئیه کمک خوا

معادن در صورت تخصیص، در جاده های روستایی 
هزینه می شود.

ینکه بخش کشکوئیه  ر رفسنجان با بیان ا ندا فرما
نی را داشته،  در هفته دولت بیشترین پروژه عمرا
فزود: در خصوص درمان و بهداشت شهرستان  ا
حضور  و  شتی  بهدا ی  شورا جلسه  ری  برگزا با 
نشگاه علوم پزشکی، موضوع پیگیری  مسئولین دا

خواهد شد.
ید  ر شهدای کشکوئیه با : گلزا د مه دا دا یی ا رضا
در شان شهدا باشد و جهت ساماندهی گلزارهای 
شهدا، تعدادی از گلزارها ترمیم شده و بقیه را نیز 

به صورت ویژه پیگیری می کنیم.
یجاد ناحیه صنعتی ظرفیت خوبی برای  و گفت: ا ا

کشکوئیه است که ما هم با تشویق سرمایه گذاران 
پیگیر هستیم.

تسهیلات  ینکه  ا بیان  با  رفسنجان  ر  ندا فرما
مربوط به سیل باید در هیئت دولت مصوب شود 
و امیدواریم به زودی ابلاغ شود، اظهار کرد: مرمت 
قنات ها هزینه بالایی دارد اما با همکاری مسئولین 
جهاد کشاورزی و نماینده مجلس در حال رایزنی 

و پیگیری هستیم و این موضوع در اولویت است.
خیر،  ا سیل  ز  ا پس  مواصلاتی  ه های  ا ر ترمیم 
اختصاص اعتبار و ارتقاء خدمات درمانی، اختصاص 
ز  غات آسیب دیده ا ی با ورزی برا رات کشا عتبا ا
رد درخواستی  ز موا . ا . نان و . ا شتغال جو سیل، ا

مسئولین کشکوئیه بود.

فرماندار  اعلام کرد
برای خاموشی موتورپمپ های کشاورزی رفسنجان سنجيده تر عمل می کنيم

سرمایه گذاری بالغ بر 13 هزار میلیارد ریال؛
764 صنعت تبدیلی و غذایی در استان 
کرمان فعال و به بهره برداری می رسد

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان گفت: در حوزه 
شمال استان کرمان تا کنون ۱۴۱۰ فقره انواع جواز تاسیس 
صنایع در زمینه های باغ، دام، طیور،زراعت، خوراک دام، 
سردخانه و شیلات صادر شده که در صورت رسیدن به بهره 

برداری بالغ بر ۱۶۵۰۰ اشتغال ایجاد خواهد شد.
 خیراندیش رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان 
تصریح کرد: با سرمایه گذاری بالغ بر ۱۳ هزار میلیارد ریال 
۷۶۴ صنعت تبدیلی و غذایی در استان فعال و به بهره برداری 
می رسد که بالغ بر ۸۴۰۰ نفر اشتغال در بخش صنایع غذایی 

و تبدیلی بوجود می آید.
او خاطرنشان کرد: در شهرستان های شرقی استان شامل بم، 
نرماشیر، ریگان و فهرج اکنون  ظرفیت صنایع بسته بندی 
و سرد خانه به حدود ۲۹۰هزار تن رسیده است که علاوه بر 
پوشش ۱۶۰هزار تن تولید سالانه خرمای منطقه پذیرای 
حجم قابل ملاحظه ای از محصول استان های سیستان و 
بلوچستان، هرمزگان و منطقه جیرفت جهت بسته بندی و 

نگهداری در این منطقه است.

کسب مقام دوم کشوری توسط مرکز 
اقامتی و توانمندسازی خانه تلاش 

بهزیستی استان کرمان
به گزارش روابط عمومی بهزیستی استان کرمان مرکز اقامتی 
و توانمندسازی خانه تلاش بهزیستی استان کرمان موفق به 
کسب مقام دوم کشوری در اولین جشن بندگی خانه های 

تلاش سراسر کشور شد.
مهناز ادهمی مسئول خانه تلاش بهزیستی استان کرمان 
با اعلام این خبر افزود: با توجه به اهمیت و اولویت سلامت 
روان زنان آسیب دیده اجتماعی ، دفتر امور آسیب دیدگان 
سازمان بهزیستی کشور در راستای پیشگیری از آسیب های 
مخرب روحی و روانی حاد در این افراد با هدف دینداری و 
تقویت معنویت در سلامت روانی زنان آسیب دیده ، برگزاری 
جشن بندگی را یکی از برنامه های راهبردی در این زمینه 

عنوان نمود.
او افزود : جشن بندگی برای اولین بارامسال در مراکز اقامتی 
و توانمندسازی خانه ی تلاش سراسر کشور و مراکز راه نوین 
)بازپروری روزانه( با استفاده از پتانسیل های ماه مبارک 
رمضان برگزار شد که پس از بررسی های تخصصی مرکز 
اقامتی و توانمندسازی زنان آسیب دیده اجتماعی شبانه روزی 
خانه تلاش در جشن بندگی مقام دوم کشوری را کسب کرد .

مسئول خانه تلاش بهزیستی استان کرمان اذعان داشت : در 
این جشنواره کشوری برنامه های ملی و مذهبی غبار روبی 
گلزار شهدا ، برگزاری مراسم شبهای قدر ، برگزاری مراسم 
وفات حضرت خدیجه)س( ، برگزاری جشنهای دینی با حضور 
کارشناسان دینی خانم ، برگزاری جلسات روخوانی قرآن به 
صورت گروهی ، برگزاری مسابقات ورزشی، برگزاری مسابقه 
کتابخوانی، تماشای گروهی فیلمهای سینمایی باموضوعات 
مذهبی و بحث و نقد فیلم ، برگزاری جشن عید فطر ، اجرای 

موارد خلاقانه و... اجرا گردید
او عنوان کرد: این جشنواره در شهریورماه سال جاری توسط 
دفتر امور آسیب دیدگان بهزیستی کشور بررسی و مراکز 
اقامتی و توانمندسازی خانه تلاش استان کرمان  به مقام دوم 
و مرکز حمایتی و توانمندسازی راه نوین کرمان مقام سوم را 

در بین استانهای کشور کسب نمودند

شهردار کرمان خبر داد:

راه اندازی 24 دوربين ثبت تخلف شهری در رینگ 
بزرگراهی شهر کرمان 

خبر

شهردار زرند گفت: بیش از دوسوم محوطه کشتارگاه 
دام شهر با استفاده از آسفالت سرد بهسازی و 
ساماندهی می شود. علی ضیاءالدینی با اشاره به 
پروژه های عمرانی در حال اجرای شهرداری از جمله 
بوستان زیتون، حاشیه بلوار ۱۵ خرداد، بوستان قرنی، 
جدول گذاری بهشت زهرا و میدان دانشگاه، اظهار 
کرد: روند کند اجرای پروژه های عمرانی باید جبران و 
رضایتمندی شهروندان جلب شود. او افزود: مدیریت 
شهرداری به عنوان نهاد خدمت رسان به دنبال تحقق 
اهداف و برنامه های از پیش تعیین شده شهرداری 
است . شهردار زرند خاطرنشان کرد: مجموعه شهرداری 
با تمام توان و با استفاده از ظرفیت های موجود برای 
تحقق اهداف و برنامه های شهرداری خدمت رسانی 

می کند. ضیاءالدینی تصریح کرد: با برنامه ریزی و 
تلاش شبانه روزی مجموعه مدیران و همکاران شاهد 
پیشرفت و اجرای طرح های زیربنایی و روبنایی در 
تمام مناطق سطح شهر هستیم. عملکرد شهرداری 
زرند قابل دفاع و تلاش مدیریت شهری بهره برداری 
از طرح های عمرانی در زمان تعیین شده است. او از 
آغاز عملیات ساماندهی محوطه کشتارگاه دام شهر 
زرند خبر داد و گفت: محوطه این مجموعه با استفاده 
از آسفالت سرد و نرم ساماندهی و بهسازی می شود. 
شهردار زرند افزود: آسفالت سرد یکی از روش های 
آسان و به صرفه برای تعمیر سطح کشتارگاه با استفاده 

از قیر پلیمری است.

موکب اربعینی امام علی )ع( منطقه نوق رفسنجان روزانه با ۹ هزار پرس غذای 
گرم پذیرای زائران اباعبدالله الحسین )ع( در کربلای معلی است. غلامرضا عباسی 
مسئول موکب امام علی )ع( نوق رفسنجان گفت: موکب امام علی )ع( منطقه نوق از 
۱۷ شهریور در کربلا و در جوار عمود ۱۰۹۷ مستقر شده است. او افزود: روزانه ۹ هزار 
پرس کباب به همراه نان داغ، همچنین روزانه به میزان ۳ هزار خوراک سنتی کشک 
مغز رفسنجان بین زوار توزیع می شود. عباسی با اشاره به توزیع چای و دمنوش و 
۴ هزار وعده صبحانه و میان وعده، گفت: یکی از بهترین نوشیدنی ها به دلیل گرمای 
هوای این روز ها در کربلا شربت آبلیمو است که خادمان موکب با آن پذیرای زائران 
هستند. به گفته او، واکس زدن کفش زائران ابا عبدالله الحسین )ع( ازجمله خدماتی 
است که خادمان موکب امام علی )ع( رفسنجان آن را برای خود افتخار می دانند و 

طی این روز ها آن را انجام می دهند.
عباسی اظهار کرد: موکب امام علی )ع( تا روز اربعین در این محل مستقر بوده و به زوار 

امام حسین )ع( خدمت رسانی می کند.

روزانه ۹ هزار پرس غذای گرم بین زائران اربعین توزیع می شودساماندهی کشتارگاه دام زرند


